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 رهبر انقلاب در دیدار قهرمانان 
ایران در المپیک و پارالمپیک توکیو :

دستگاه های بسیاری مشغول 
 برنامه ریزی برای سلب 
امید از جوانان هستند

عضویت در سازمان 
منطقه ای شانگهای 

 فرصت طلایی برای کشور
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براساس رنگ بندی جدید ؛
تمام شهرهای هرمزگان

 از وضعیت قرمز خارج شدند

پرداخت ۱۰ میلیارد تسهیلات حمایتی کرونا 
به بخش گردشگری هرمزگان
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کاهش نرخ قیمت زمین بنیاد مسکن 
در روستاهای غرب هرمزگان

 گروه خبر // در مراســمی با حضور اســتاندار هرمــزگان، نمایندگان هرمــزگان در مجلس 
شورای اسلامی طرح آبرســانی به رضوان از خط انتقال آب خلیج فارس به استان کرمان و یزد 

آغاز شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، امین قصمی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان در مراسم کلنگ زنی 
این پروژه افزود: از زمان بهره برداری پروژه آبشــیرینکن یک میلیون متر مکعبی بندرعباس با دستور و 
پیگیری استاندار هرمزگان و نمایندگان مجلس شورای اسلامی، استفاده حداکثری از این ظرفیت به عنوان 

یک کلکتور اصلی در مســیر تا مرز استان کرمان در دستور کار شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان قرار 
گرفت.وی افزود: در راســتای استفاده سهم هرمزگان از این ظرفیت، در ابتدا آب شهر خمیر و روستاهای 
مســیر از این پروژه در دستور کار قرار گرفت که خوشبختانه بصورت کامل انجام و مردم این شهر از آب 
شرب پایدار بهره مند شدند و دومین منطقه بهره مند از این آبشیرین کن، رضوان بود که عملیات آن آغاز 
شــد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان ادامه داد، در ادامه دریافت سهم هرمزگان از این ظرفیت، 

8نیاز آبی روستاهای شمال بندرعباس از خط مذکور تامین خواهد شد.
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سوخت رسانی پایدار در هرمزگان

صنایع ، تبلت دانش آموزان محروم 
را تامین کنند 

گروه خبــر // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان از ساماندهی و تعدیل کرایه حمل 
مواد معدنی با صدور دستور ویژه قضایی در 

این استان خبر داد.
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ علی صالحی 
اظهارداشت: در راستای عمل به منویات داهیانه 
مقام معظم رهبری »مدظله العالی« در نامگذاری 
سال ۱۴۰۰ به عنوان سال »تولید، پشتیبانی ها و 
 مانع زدایی ها« و به منظور تسهیل در صادرات 
مواد معدنی؛ موضوع ضرورت ســاماندهی به 
 کرایه حمل مواد معدنی در ستاد استانی پیگیری 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی به تصویب 
رسید و متعاقب آن دستور ویژه قضایی در این 

خصوص صادر شــد.   وی در ادامه افزود: بر 
این اساس از اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
هرمزگان خواسته شــد با توجه به تأکیدات 
ریاست محترم قوه قضاییه در راستای حمایت 
از واحدهای تولیدی، نســبت به ساماندهی و 
تعدیل کرایه حمل مواد معدنی به ویژه سنگ 
گــچ و بازگرداندن قیمت ها به نرخ ســابق، 
تدابیــر لازم را اتخاذ نماید.   این مقام قضایی 
همچنین خاطر نشان کرد: با هدف حمایت از 
معدن داران استان هرمزگان و به منظور تسهیل 
در صادرات مواد معدنی استخراج شده و رفع 
توقف ایجاد شــده در این حوزه، دستور ویژه 
قضایی دیگری نیز جهت فراهم نمودن امکانات 

و تجهیزات لازم برای بارگیری کشتی ها صادر 
شــد. صالحی تصریح کرد: در پی صدور این 
دستور قضایی با هماهنگی و همکاری اداره 
کل بنادر و دریانوردی اســتان هرمزگان، هم 
اکنون شرایط لازم برای بارگیری مواد معدنی 
 و ســنگ گچ با اســتفاده از گنتری کرین و 
کشتی های جرثقیل دار برای اولین بار پس از 
ماه ها توقف در بندر شهید رجایی بندرعباس 
فراهم شد.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
تأکید کرد: با توجه به گزارش مسئولین مربوطه 
خوشــبختانه در نتیجه اتخاذ تدابیر مناسب با 
ورود به موقع دســتگاه قضایی به موضوع و 
صدور دســتور ویژه در این خصوص، برای 

رقابت با کشورهای همسایه در بحث بارگیری، 
روش بهینه ای در نظر گرفته شــده است که 
 باعث ســرعت بیشــتر در حمل و بارگیری 

مواد معدنی می شود.

گروه خبر // رهبر معظم انقلاب اسلامی 
صبح دیروز در دیدار مدال آوران بازی های 
با قدردانی  توکیو،  پارالمپیک  و  المپیک 
گفتند:  کشورمان  قهرمانان  از  صمیمانه 
مهمتریــن پیام قهرمانی ورزشــکاران 
 افتخارآفریــن کشــور در صحنه های 
به  کارهای  تحقــق  امکان  المللی،   بین 
انتقال پیام ایستادگی و  ظاهر نشدنی و 

امید و نشاط به جامعه و جوانان است. 
   حضــرت آیت الله خامنــه ای این پیام را 
برای جامعه، آورده بسیار مهمی خواندند و 
افزودند: در حالی که دســتگاههای بسیاری 
مشغول برنامه ریزی برای سلب امید و نشاط 
از جامعه بویژه از جوانان هســتند، قهرمانی 
ورزشکاران ایرانی، پیام امید را به کل جامعه 
تزریق می کند و این موضوع بسیار ارزشمند 
است.ایشان با اشاره به پیام های کوتاه تشکر 
خود بعد از قهرمانی ورزشــکاران، خاطر 
نشان کردند: بدانید این پیام ها از عمق جان 
است و قدر و اهمیت حرکت شما را می دانیم.

رهبر انقلاب با اشاره به قهرمانی ورزشکاران 
با وجود برخی محدودیت ها، گفتند: اینکه با 
وجود این محدودیت ها پرچم کشور بالا برده 

و سکوهای جهانی فتح می شود، نشان از اراده 
قوی و عزم راســخ است و این عزم، اراده و 
قهرمانی و امیدآفرینی نه تنها در ورزش بلکه 
در عرصه های علم، فناوری، هنر و ادبیات نیز 
وجود دارد که یکی از وظایف مهم مسئولان 
افتخارآفرینی ها  این  نشــان دادن صادقانه 
است.ایشــان در ادامــه بــه نمونه هایی از 
قهرمانی هــا و مدال آوری های ناســالم در 
ورزش جهــان اشــاره کردنــد و افزودند: 
علاوه بر ناداوری ها، رشــوه و زد و بندهای 
سیاسی و استفاده از مواد نیروزا، کسب مدال 
به واسطه وطن فروشــی و خود فروشی نیز 
از نمونه های قهرمانیِ ناسالم است.حضرت 
آیت الله خامنه ای تجلی ارزش های انســانی 
و دینی و معنوی در کنار قهرمانی را بســیار 
ارزشــمند خواندند و با اشاره به نمونه هایی 
از ایــن مــوارد در رقابت هــای المپیک و 
پارالمپیک گفتند: نام گذاری کاروان ورزشی 
به نام شهیدان بویژه شهید سلیمانی، اهدای 
مدال از طرف چند قهرمان به شهیدان خاص، 
استفاده از چفیه به عنوان نماد ایثار و مقاومت 
و ســجده برآن، رعایت حجاب و پوشش 
بخصوص اســتفاده از چادر در پرچمداری 

کاروان، ابراز عشق و محبت به پرچم ایران، 
صحنه های نماز خواندن، درآغوش گرفتن 
حریف مغلــوب و صحنه احترام تیم والیبال 
پارالمپیک به مادر شهید بابایی، جلوه هایی 
از ارزش های اسلامی و معرّف هویت ملت 
ایران هستند.ایشــان تأکید کردنــد: بانوان 
ورزشکار ایرانی در این رقابت ها ثابت کردند 
که حجاب اسلامی مانع درخشش در عرصه 
ورزش نیست همانگونه که این موضوع را 
در عرصه های سیاست و علم و مدیریت نیز 
ثابت کرده اند.رهبر انقلاب اســلامی خاطر 
نشان کردند: حجاب ورزشکاران زن ایرانی، 
راه را برای ورزشــکاران زن کشــورهای 
اســلامی نیز هموار کرده است به گونه ای که 
اکنون بانوان ورزشــکار بیش از ۱۰ کشور 
اســلامی، با رعایت حجــاب در میادین 
ورزشی حاضر می شــوند.حضرت آیت الله 
خامنه ای موضوع به رسمیت نشناختن رژیم 
جنایتکار صهیونیستی در میادین ورزشی را 
موضوعی بسیار مهم دانستند و گفتند: رژیم 
سفّاک، نســل کُش و نامشروع صهیونیستی 
تلاش دارد با حضور در میدان های بین المللی 
ورزشی برای خود کسب مشروعیت کند و 
مســتکبرین جهانی نیز به او کمک می کنند 
اما مسئولان محترم ورزشی و ورزشکاران 
نبایــد در این حوزه، به هیــچ وجه منفعل 
شوند.ایشان با اشاره به اقدامات متقابل رژیم 
صهیونیستی و حامیانش برای محروم کردن 
ورزشکاران، تأکید کردند: وزارت ورزش و 
وزارت امور خارجه و دستگاههای حقوقی 
باید این موضوع را از راههای حقوقی دنبال 
و از ورزشکاران کشور و حتی ورزشکاران 
مسلمان دیگر کشــورها همچون ورزشکار 
الجزایری که اخیراً محروم شد، حمایت کنند.

  رهبر انقلاب اســلامی بــا تأکید بر اینکه 

ورزشکار ســربلند ایرانی نمی تواند بخاطر 
یک مدال با نماینده رژیم جنایتکار دســت 
بدهد و عملًا او را به رســمیت بشناســد، 
افزودند: ایــن موضوع ســابقه دارد و در 
گذشته هم ورزشکاران کشورها از مسابقه 
با نمایندگان رژیم آپارتاید آفریقای جنوبی 
امتناع می کردند و بعد از مدتی هم آن رژیم 
از بین رفت و رژیم صهیونیســتی نیز نابود 
خواهد شــد.حضرت آیت الله خامنه ای چند 
توصیه نیز به مســئولان ورزشــی داشتند. 
»کیفی ســازی ورزش بین المللی و تکیه به 
اعزام ورزشــکار در رشته های مدال آور«، 
»برنامه ریــزی برای ارتقاء رتبــه ایران در 
المپیک«، »تجلیل از درخشــش یک نشان 
ایرانی پوشاک در المپیک و لزوم حمایت از 
تولیدکنندگان تجهیزات ورزشی در داخل«، 
»توجه بیشــتر به ورزش های اصیل ایرانی 
همچون چوگان و اســتفاده از این موقعیت 
برای جذب گردشگران خارجی«، »استفاده 
از مربیان ایرانی تا جای ممکن«، »رسیدگی 
جدی به مسائل و مشکلات کاری و معیشتی 
قهرمانان« و »ارتقاء عدالت ورزشی« جزو 
توصیه های رهبر انقلاب به مسئولان ورزش 
کشور بود.به گزارش ایسنا، پیش از سخنان 
رهبر انقلاب اســلامی، آقای سجادی وزیر 
ورزش و جوانان گزارشی از کاوران اعزامی 
ایران به بازی های المپیــک و پارالمپیک، 
مدال های کسب شــده و جایگاه کشورمان 
در این رقابت ها بیــان کرد.همچنین خانم 
هاشمیه متقیان قهرمان پارالمپیک در پرتاب 
نیزه و آقای جــواد فروغی قهرمان المپیک 
در تیراندازی، نکات و پیشنهادهایی درباره 
حمایت برابر از قهرمانان، توسعه فعالیت های 
فرهنگی در ورزش، و بومی ســازی ورزش 

قهرمانی بر اساس مناطق، بیان کردند.

گروه خبر // شیبانی گفت: دورکاری کارکنان متناسب 
با وضعیت نارنجی و زرد شیوع کرونا در شهرستان های 
استان هرمزگان طبق مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا 

باید همچنان اجرایی و تداوم یابد.
   نازنین شــیبانی معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری 
هرمزگان اظهار کرد: طبق جدیــد ترین رنگ بندی اعلام 
شده در خصوص وضعیت شیوع کرونا در استان هرمزگان، 
شهرستان های بندرعباس، میناب، رودان، قشم، بندرخمیر، 
بندرلنگه، حاجی آباد، پارســیان و بســتک در وضعیت 
 نارنجی قرار دارند و بر این اســاس، یک ســوم کارمندان 
دســتگاه های خدمات رسان ضروری در این شهرستان ها 
باید به صورت دورکاری فعالیت کنند و در سایر ادارات هم 
باید ۵۰ درصد از کارمنــدان به صورت دورکاری کارهای 

 خود را انجام دهند.وی ادامه داد: همچنین شهرســتان های 
جاسک و ســیریک در وضعیت زرد قرار دارند که در این 
شهرستان ها کارمندان دستگاه های خدمات رسان ضروری 
به صــورت کامل حضور خواهند یافت و در دیگر ادارات، 
یک ســوم کارمندان به صورت دورکاری، فعالیت خواهند 
کرد.معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری هرمزگان با 
بیان اینکه شهرســتان های بشاگرد و ابوموسی در وضعیت 
آبی قرار دارند، افزود: در شــرایط آبی همه کارکنان موظف 
به حضور در محل کار هستند و همچنین در شهرستان های 
با وضعیت نارنجی تشــکیل جلســات با رعایت الزامات 
فضای سربســته حداکثر با ۲۰ نفر، در شهرســتان های با 
وضعیت زرد، حداکثر تا ســقف ۳۰ نفر و در شهرستان های 
با وضعیت آبی، حداکثر تا سقف ۵۰ نفر مجاز خواهد بود.

شــیبانی تصریح کرد: این روزها بــا همراهی و همکاری 
مردم و رعایت پروتکل های بهداشــتی شاهد کاهش آمار 
 مرگ ومیــر ناشــی از کرونا و تعداد مبتلایــان بوده ایم اما 
 تا تغییر وضعیت به ســفید و عادی شــدن شــرایط، باید 
دســتورالعمل های بهداشــتی و دورکاری کارکنان طبق 
وضعیت رنگ بندی شهرســتان ها همچنان رعایت شود و 
این شرایط برای همه ســازمان ها و ادارات صدق می کند.
وی گفــت: با توجه به خطرات بیماری کرونا و براســاس 
تصمیماتی که در ستادهای ملی و استانی مقابله با کرونا در 
خصوص دورکاری کارکنان گرفته شده و براساس مصوبه 
سازمان اداری و استخدامی کشور، دستگاه های اجرایی و 
ادارات موظفنــد دورکاری کارکنان با در اولویت قرار دادن 
 کارمندان زن دارای فرزندان خردسال، زنان باردار و بیماران 
زمینه ای را اجرایی کنند.به گزارش  هرمز؛ معاون توســعه 
مدیریت و منابع اســتانداری هرمزگان تاکید کرد: مصوبات 
ستاد ملی مقابله با کرونا لازم  الاجراست و بر همین اساس 
اجرای این دســتورالعمل ها به تمامی دستگاه های استان 

هرمزگان ابلاغ شده و بر آن نظارت خواهد شد.

گروه خبر //  رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
گفت: محموله بزرگ قاچــاق دام زنده از یک فروند 
شناور در آب های جزیره کیش شناسایی و توقیف شد. 
   علی صالحی به رسانه ها اعلام کرد: این محموله قاچاق 
دام زنده شامل یک هزار و ۸۰۰ رأس دام است که به دستور 
مقام قضایی و در راســتای اجرای طرح مبارزه با قاچاق 

توســط مأموران دریابانی جزیره کیش انجام شد.وی ادامه 
داد:علاوه بر توقیف شناور مورد نظر، هفت نفر از قاچاقچیان 

نیز دستگیر شدند.
  رئیس کل دادگستری هرمزگان همچنین با تأکید بر اینکه 
قاچاق دام زنده و مولد خسارات جبران ناپذیری به اقتصاد 
کشور و تولید ملی وارد می کند، بیان کرد: با اقدام به موقع 

دستگاه قضایی استان و عملیات ضربتی مأموران دریابانی، 
قاچاقچیــان در تحقق نیت مجرمانه خود ناکام ماندند و از 
خروج این محموله بزرگ و ارزشمند دام از مرزهای کشور 
و خسارات ناشــی از آن جلوگیری شد.به گزارش ایرنا ، 
صالحی تأکید کرد: یکی از مهم ترین مسائلی که رییس قوه 
قضاییه نیز همواره بر آن تأکید دارند، مبارزه جدی با پدیده 
قاچاق اســت که این مهم با جدیت پیگیری می شود و به 
همین منظور دستگاه قضایی با تمام توان و بدون اغماض با 

قاچاقچیان برخورد خواهد کرد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

ساماندهی و تعدیل کرایه حمل مواد معدنی با صدور دستور ویژه قضایی

 رهبر انقلاب در دیدار قهرمانان ایران در المپیک و پارالمپیک توکیو :

دستگاه های بسیاری مشغول برنامه ریزی برای سلب امید از جوانان هستند

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری هرمزگان عنوان کرد 

نحوه حضور کارمندان ادارات براساس رنگ بندی جدید 

محموله دام قاچاق در آب های کیش توقیف شد

ادامه از تیتر یک //
  همچنین با دستور استاندار هرمزگان طرح 
تامین آب حاجی آباد در آینده از این خط 
انجام خواهد شد.قصمی در تشریح جزئیات 
این پروژه افزود: در قدم اول، آب رضوان از 

خط انتقال آب خلیج فارس به استان کرمان 
با ظرفیت ۳۰ لیتر بر ثانیه تامین خواهد شد. 
وی ادامــه داد، با اجــرای 7 کیلومتر خط 
 انتقال از ایســتگاه شماره ۳ خط انتقال آب 
خلیج فــارس، آب خلیج فارس به رضوان 

خواهد رســید و در افق طرح نیز شهر فین 
از این خط بهره مند خواهد شد.وی با بیان 
اینکه با اجرای خط انتقال، حدود شش هزار 
نفر از جمعیت رضوان از آب شــرب پایدار 
بهره مند خواهند شد، افزود: برای این پروژه 
اعتباری بالغ بــر ۱۵ میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده است.احمد مرادی نماینده مردم 
 هرمزگان در مجلس شــورای اســلامی با 
 بیان اینکه بــا اجرای این طــرح یکی از 
خواســته های اصلی مــردم رضوان جنبه 
عملی به خود گرفته اســت، از تلاش های 
مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان قدردانی 
کرد.وی افزود: تعداد زیادی از روســتاها به 

خصوص حد فاصل کشــار تا حاجی آباد 
منتظر بهره منــدی از ظرفیت آب این خط 
 هستند تا ســهم هرمزگان را از انتقال آب 
خلیج فــارس به کرمــان دریافت کنند.در 
ادامه این مراسم منصور آرامی نماینده مردم 
هرمزگان در مجلس شورای اسلامی نیز با 
اشــاره به اجرای این پروژه افزود: وضعیت 
زندگی در مناطق روســتایی بویژه رضوان 
باید به گونه ای باشد که زندگی امید بخشی 
داشته باشند. وی ادامه داد، با شرایط امروز 
و گســترش جمعیت، وضعیت آب رضوان 
مناسب نیســت که با اجرای این پروژه به 

مطلوبیت لازم خواهد رسید.

مدیرعامل آبفای هرمزگان :

آب خلیج فارس به رضوان می رسد 

طرح آبرسانی به رضوان از خط انتقال آب خلیج فارس به استان کرمان و یزد آغاز شد

مدیرعامل آبفای هرمزگان :

آب خلیج فارس به رضوان می رسد 

ادامه در همین صفحه

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

امکان تزریق روزانه ۶۰ هزار دُز واکسن فراهم می شود
صفحه 2 را بخوانید
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بازدید سرزده دادستان مرکز هرمزگان
 از دو جایگاه عرضه سوخت در بندرعباس ؛

با ورود دستگاه قضایی 
صف چند کیلومتری خودروها برطرف شد

  گروه خبر // دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان به صورت 
سرزده از دو جایگاه عرضه سوخت ترنج و نارگیل بندرعباس بازدید کرد.به 
گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی در جریان این بازدید ضمن نظارت بر 
نحوه عرضه سوخت در این جایگاه، دستورات ویژه ای را به منظور تسریع در 
روند خدمت رسانی به مردم صادر کرد.وی همچنین در حاشیه این بازدید اظهار 
داشت: در پی انتشار تصاویری در فضای مجازی مبنی بر وجود ترافیک شدید 
و ایجاد صف طولانی خودروها در جایگاه عرضه ســوخت ترنج بندرعباس، 
 به سرعت دستورات قضایی به منظور حل این مشکل صادر شد و با استقرار 
تیم های ویژه ای در محل، ضمن برطرف شــدن صف چند کیلومتری و رفع 
گره ترافیکی ، تردد خودروها، روان و عادی شد.دادســتان عمومی و انقلاب 
مرکز اســتان هرمزگان هدف از صدور این دستورات قضایی را احقاق حقوق 
عامه و نظارت بر حسن اجرای قانون برشمرد و تصریح کرد: خوشبختانه در 
نتیجه اقدامات انجام شده، هم اکنون شاهد خلوتی جایگاه عرضه سوخت ترنج 

و تسریع در ارائه خدمات می باشیم که موجب رضایتمندی مردم شده است.

براساس رنگ بندی جدید ؛
تمام شهرهای هرمزگان از وضعیت قرمز خارج شدند

  گروه خبر // بر اســاس آخرین رنگ بندی اعلام شــده از سوی وزارت 
بهداشت، تمام شهرهای استان هرمزگان از وضعیت قرمز کرونایی خارج شدند 
و شهرستان جاســک در وضعیت زرد و بشاگرد آبی قرار دارند. براساس این 
رنگ بندی، شهرهای بوموسی، بندرعباس، میناب، رودان، سیریک، حاجی آباد، 
بندرخمیر، قشم، کیش، بندرلنگه، بستک و پارسیان هم اکنون در وضعیت نارنجی 
قرار دارند.براساس اعلام دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، واکسیناسیون افراد 
بالای ۱۸ سال روستاهای این استان از چند روز پیش آغاز شده و قرار است 
همه این افراد علیه بیماری کرونا واکســینه شوند.در شهرستان های بشاگرد و 
بوموسی به طور تفریبی همه افراد بالای ۱۸ سال علیه بیماری کرونا واکسینه 
شده اند.هم اکنون نیز ۹7۶ هزار و ۴۵۳ نفر در هرمزگان واکسن کرونا را دریافت 
کــرده اند که به ۶۶۳ هزار و 7۹۵نفــر دز اول و ۳۱۲ هزار و ۵۴۵ نفر نیز دز 
دوم تزریق شده است.اکنون در مراکز واکسیناسیون استان هرمزگان واکسن های 
برکت، سینوفارم و آسترازنکا به متقاضیان تزریق می شود.به گزارش ایرنا ، در 
حال حاضر اســتان هرمزگان به دلیل رعایت خوب پروتکل های بهداشتی و 

استقبال مردم از واکسیناسیون، در مرحله نزولی پیک کرونا قرار گرفته است .

 پرداخت ۱۰ میلیارد تسهیلات حمایتی کرونا
 به بخش گردشگری هرمزگان

  گروه خبر // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون مبلغ ۱۰ میلیارد ریال تسهیلات حمایتی 
کرونا در راســتای حمایت از فعالان بخش گردشگری استان پرداخت شده 
است. ســهراب بناوند  افزود: از مجموع ۱۱ پرونده تشکیل شده، ۹ پرونده 
شامل دفاتر خدمات مسافرتی است که ۱۰ میلیارد ریال تسهیلات حمایتی 
دریافت کرده و سایر متقاضیان پرونده آن ها در دست بررسی است.مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی هرمزگان با اشاره به اینکه سال 
گذشته نیز از ۴۲ پرونده تشکیل شده، ۲۴ میلیارد ریال تسهیلات حمایتی کرونا 
در بخش گردشگری استان پرداخت شده، عنوان کرد: امیدواریم با پرداخت 
تسهیلات بخشی از خسارات واردشده به بخش گردشگری جبران شود.به 
گزارش ایسنا ؛ وی ادامه داد: در استان هرمزگان به جز مناطق آزاد، ۲۶ هتل، 
۱۰ هتل آپارتمان، ۱۲ مهمان پذیر، ۱ متل، ۲۹ اقامتگاه بومگردی، ۸۱ واحد 
پذیرایی بین راهی، ۶۱ ســفره خانه سنتی، ۴۹ مجتمع گردشگری و ۸۱ دفتر 

خدمات مسافرتی و گردشگری در حال فعالیت هستند.
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سرمقاله

  درحالی به مهرماه نزدیک می شــویم که دانش آموزان زیادی 
بدون تبلت دانش آموزی برای آموزش مجازی دروس مدرســه  
 و غصه دار بازماندن از تحصیل هســتند. متاســفانه سال گذشته 
دانش آموزان زیادی در شــرایط کرونایی نتوانســتند از تحصیل 
مجازی بهره مند شوند واز تحصیل بازماندند و امسال نیز این دغدغه 
را هزاران دانش آموز هرمزگانی دارند و نیاز است صنایع هرمزگان 
در راســتای انجام مســئولیت های اجتماعی شان تبلت، نوشت 
 افــزار و.... را برای دانش آموزان محروم در روســتاها و محلات 
حاشــیه ای بندرعباس و استان هرمزگان تامین کنند تا آنها بدلیل 
فقر و محرومیت و عدم امکان تحصیل مجازی از تحصیل بازنمانند. 
روزی نیســت که خانواده های محروم از نیازشان به نوشت افزار 
و تبلت و.... برای تحصیل فرزندان شــان نگویند و برخی نگرانند 
که ســناریوی ترک تحصیلی فرزندان شان در سال گذشته را هم 
امسال تکرار کنند. از استاندار هرمزگان و مجمع نمایندگان استان 
انتظــار می رود در همین راســتا تدابیر لازم را اندیشــیده و در 
 همیــن هفته از صنایع بخواهند تا تبلت و نوشــت افزار موردنیاز 
دانش آموزان محروم را تامین نمایند. در سال های اخیر که شرایط 
اقتصادی سختی بر بســیاری از خانواده ها حاکم شده و با شیوع 
کرونا هم بســیاری از افراد بیمار وبیکار شدند و کاهش درآمد و 
افزایش هزینه برای خانواده ها مشــهود بوده و این شرایط باعث 
شده است که بسیاری از خانواده ها توانایی پهن کردن سفره غذایی 
در سه وعده و حتی درمان بیماری را ندارند؛ تا چه برسد به خرید 
نوشت افزار و تبلت و... و نتیجه اش این می شود که دانش آموزان 
زیادی نتوانند تحصیلات شان را ادامه دهند. از آن طرف هم برخی از 
 مناطق از داشتن اینترنت محرومند وسال گذشته تحصیلی هم رفتن 
دانش آموزان به بالای کوه ها برای دریافت سیگنال تلفن های همراه 
در رسانه ها و فضای مجازی خبرساز شد که متولیان تلفن همراه 
بایستی تلاش کنند  در سال جاری جدید این مشکلات بطور کامل 
بطرف شود. در یک کلام از یک طرف انتظار می رود دولت در این 
 حوزه تلاش کند نیازهای آموزشــی و بخصوص آموزش مجازی 
دانــش آموزان را برطرف نماید و از طرفی دیگر از ظرفیت صنایع 
برای تامین تبلت و... مورد نیاز دانش آموزان اســتفاده کنند. نباید 
در قطب اقتصاد کشور دانش آموزانی بدلیل فقر و نداری و نداشتن 
تبلت یا نبود اینترنت از تحصیل بازبمانند و تبعیض آموزشی را تجربه 
کنند وبایســتی عدالت آموزشی در نقاط شهری و روستایی استان 
 برقرار شود. دولت بایستی شرایط تحصیل رایگان و عادلانه را برای 
دانش آموزان فراهم نماید و هرمزگان صنعتی نیز صنایع آن بایستی 
در این بخش نقش آفرین باشــند. مدیرکل آمــوزش و پرورش 
هرمزگان هم در این باره گفــت: ۲۰ هزار دانش آموز هرمزگانی 
بــرای دریافت آموزش های مجازی، به تبلت نیاز دارند. ایرج بیت 
الهی افزود: ۱۲ هــزار و ۵۰۰ نفر از این دانش آموزان در مناطقی 
زندگی می کنند که به اینترنت دسترسی دارند و نیاز آن ها بیشتر از 
سایر مناطق است.7 هزارو ۵۰۰ دانش آموز هم به اینترنت دسترسی 

    علی زارعیندارند.

صنایع ، تبلت دانش آموزان محروم را تامین کنند 

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: 
و  به شــهرها  آبرســانی  با  هرمزگان 
روستاهای مختلف این استان از طریق 
خــط انتقــال آب از خلیج فــارس از 
آبشــیرین کن یک میلیون مترمکعبی 
بندرعباس بــه خوبــی از مزیت این 

زیرساخت بهره مند شده است.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ فریدون همتی 
در آیین آغاز عملیات اجرایی پروژه آبرسانی 

به روســتای رضوان بخش فین شهرستان 
بندرعباس، عنوان کرد: این پروژه با احداث 
هفت کیلومتر خط انتقال از ایســتگاه پمپاژ 
شماره ســه خط انتقال آب از خلیج فارس 
از طریق آبشیرین کن یک میلیون مترمکعبی 
بندرعباس به حاجی آباد و استان های کرمان 
و یزد اجرایی می شــود.وی ادامه داد: در فاز 
دوم این پروژه، آبرســانی از خط انتقال آب 
از خلیج فارس از طریق آبشــیرین کن یک 

میلیون مترمکعبی بندرعباس، به سمت شهر 
فین و روســتاهای در مسیر نیز تعریف شده 
اســت و علاوه بر آن، به زودی آبرسانی از 
این خط انتقال به شهر حاجی آباد نیز صورت 
می گیرد. همتی با اشاره به سیاست تامین آب 
از طریق آبشیرین کن ها در استان هرمزگان، 
تصریح کرد: از مزایای موجود در هرمزگان 
با توجه به وجود ســواحل طولانی در این 
استان، استفاده از ظرفیت آب شیرین کن ها 
برای تامین آب شرب، کشاورزی و صنعت 
است و در حال حاضر نزدیک به ۹۵ میلیون 
 مترمکعب شــیرین ســازی آب از طریق 
آب شیرین کن ها در سراسر هرمزگان انجام 
می شــود که این سیاســت موجب کاهش 
برداشــت آب از منابع زیرزمینی و کمک به 
تقویت منابع آب زیرزمینی در هرمزگان شده 
است.وی گفت: استان هرمزگان با آبرسانی به 
شهرها و روستاهای مختلف به خوبی از مزیت 
زیرساخت خط انتقال آب از خلیج فارس از 
طریق آبشــیرین کن یک میلیون مترمکعبی 

بندرعباس بهره مند شــده است.اســتاندار 
هرمزگان خاطرنشــان کــرد: ۲۱ طرح مهم 
آبرسانی با بیش از هزار میلیارد تومان اعتبار 
در استان هرمزگان در حال اجراست.فریدون 
همتی همچنین با حضور  در محل خط انتقال 
 آب آبشــیرینکن یک میلیــون مترمکعبی 
خلیج فارس در منطقه کشار بندرعباس، ضمن 
امکان سنجی اجرای خط انتقال برای آبرسانی 
به روستاهای شمال بندرعباس، تازیان بالا 
و پاییــن، چگونگی اجــرای این طرح مهم 
را مورد بررســی قرار داد.همتی پس از این 
بازدید، ضمن تشــریح زوایای مختلف این 
طرح مهم آبرســانی، گفت: جمعیتی نزدیک 
به ۵۰هزار نفر می تواننــد از مزایای اجرای 
این خط انتقال و آب شــرب پایدار بهره مند 
 شوند. وی افزود: مجریان طرح آب شیرینکن 
خلیج فارس معتقدند هستند خط انتقال این 
 طرح باید از نخســتین ایســتگاه بین راهی 
) R۰ ( تامین شود که چندین کیلومتر با محل 
فعلی فاصله دارد و اگر به مرحله اجرا برسد ، 

هزینه ای نزدیک به ۱۵۰ میلیارد تومان برای 
اجرای خط انتقال نیاز است که به نوعی اجرای 
طرح را ناممکن خواهد کرد.استاندار هرمزگان 
تصریح کرد: با برآورد مهندسی اولیه توسط 
معاونت عمرانی استانداری و آبفای هرمزگان 
امکان اجرای خط از منطقه کشار وجود دارد 
و  تلاش داریــم در نزدیکترین نقطه به خط 
اصلی انتقالِ آبِ آبشــیرینکنِ خلیج فارس، 
خط فرعی را به منظور آبرسانی به روستاهای 
شمال بندرعباس و تازیان ایجاد کنیم.همتی 
با بیان اینکه تصمیم لازم در خصوص نحوه 
اجرای این طرح مهم زیربنایی پس از امکان 
ســنجی اجرای طرح و اعــلان نظر حوزه 
 عمرانی استانداری و گروه مهندسی آسیا اتخاذ 
می شود ، خاطرنشان کرد: امیدواریم نتیجه این 
مطالعه و بررسی فنی که طی روزهای آینده 
مشخص می شــود،  به گونه ای باشد که از 
محل فعلی بتوانیم خط انتقال را احداث کنیم، 
چرا که هزینــه و زمان اجرای پروژه به طور 

قابل ملاحظه ای کاهش پیدا می کند.

استاندار هرمزگان عنوان کرد

بهره مندی هرمزگان از مزیت آبشیرینکن یک میلیون متر مکعبی

گروه خبر // معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان گفت: حضــور و عضویت 
مقتدرانه کشــور ایران اســلامی در ســازمان 
همکاری های شــانگهای نقطه عطفی در روابط ما 
با کشورهای حوزه آسیای میانه و فرصت طلایی 

است. 
   علی رئوفی با اشــاره به حضــور رییس جمهوری 
کشور ایران اسلامی در اجلاس سازمان همکاری های 
شانگهای،افزود: همچنین دراین زمینه همراهی و همکاری 
مناسب نمایندگان مجلس شورای اسلامی و مسوولان 
دستگاه قضا با دولت کنونی یکی از فرصت های بسیار 
خوب پس از انقلاب است.وی ادامه داد: حضور رییس 
جمهور کشورمان در این نشست جهانی علاوه بر ارتباط 
 کشــور در حوزه ی خارجی و شکســتن زنجیره ی 
 تحریم ها و مقابله ی با آمریکا و ســایر کشــور های 
تحریم گر غربی، مــی تواند در این مقطع نقطه عطفی 

در روابط بیشــتر کشور با کشور های حوزه ی آسیای 
میانه در رابطه با حوزه های امنیتی فرهنگی و سیاسی 
و حتی اقتصادی باشد.وی، با اشاره به تاریخچه تشکیل 
این ســازمان جهانی، افزود: ســازمان همکاری های 
شانگهای در سال ۱۹۹۶ توسط رهبران چین، روسیه، 
قزاقستان، قرقیزســتان و تاجیکستان با هدف بر قرار 
کردن موازنــه در برابر نفوذ امریــکا و ناتو در منطقه 
پایگذاری شــد.معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان در همین خصوص، تصریح کرد: 
سپس کشــور ازبکستان نیز به این سازمان پیوست که 
البته نقش اصلی را در این سازمان چین و روسیه دارند 
و علاوه بر اعضای اصلی مغولســتان در سال ۲۰۰۴ 
و سال ۲۰۰۵ ایران و پاکســتان و هند و افغانستان و 
بلاروس هم به عنوان عضو ناظر به این سازمان ملحق 
شــدند.رئوفی با اشــاره به اینکه اعضای این سازمان 
جهانی در سال ۲۰۱۵با عضویت هندوستان و پاکستان 

نیز موافقت کردند، اظهار داشت: در ۱7 سپتامبر ۲۰۲۱ 
بطور رسمی و با تایید همه اعضا ایران هم به عضویت 
این سازمان در آمد .وی، دغدغه اصلی این سازمان در 
 آسیای میانه را حول مسائل امنیتی به ویژه تروریسم، 
جدایــی طلبی و افراطی گری عنوان و خاطر نشــان 
کرد: ســازمان همــکاری های شــانگ های با هدف 
همــکاری های چنــد جانبه ی امنیتــی، اقتصادی و 
فرهنگی تشــکیل شده اســت.معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی اســتانداری هرمزگان با اشاره به اهمیت 
عضویت دائــم ایران در این ســازمان جهانی، خاطر 
نشــان کرد: عضویــت دائمی ایــران در ســازمان 
 همکاری های شــانگهای این پیام را به جهان مخابره 
می کند که کشورهای حوزه آسیای میانه می توانند برای 
منطقه با همکاری یکدیگــر تصمیم بگیرند.رئوفی در 
خصوص شیطنت های کشورهای معاند به ویژه آمریکا 
در رابطه با پیوستن ایران به این سازمان جهانی، تصریح 

کرد: بطورقطع کشورهایی مثل آمریکا با عضویت ایران 
در سازمان های منطقه ای به مقابله خواهند پرداخت و 
تمام تلاش خود را خواهند کرد که تحریم هارا بیشتر و 
از حضور ایران در مجامع بین المللی جلوگیری کنند.

به گزارش ایرنا ؛ وی یاد آور شد: تجربه ثابت کرده که 
این رفتار دولت آمریکا در عزم و اراده ایران هیچگونه 
خدشه ای وارد نخواهد کرد هر چند باعث کندی امور 
شود اما در رســیدن به هدف تاثیری نخواهد داشت و 
ملت شریف ایران به مقابله ی خود ادامه خواهند داد کما 
اینکه در بحث تحریم های اقتصادی و دارویی تا کنون با 
شکست مواجه شده و ملت ایران را به خودکفایی بیشتر 

نزدیکتر ساخته است.

گروه خبر // رئیس دانشــگاه علوم پزشکی استان هرمزگان گفت: حوزه 
بهداشت استان هرمزگان در حال تدارک تزریق ۶۰ هزار دُز واکسن در روز 

طی هفته آینده است.
  حسین فرشیدی اظهار کرد: خوشبختانه با مدیریت جدیدی که در سطح کلان 
کشور انجام شده، واردات واکسن افزایش پیدا کرده و امکان واکسیناسیون عمومی 
فراهم شــده اســت.وی عنوان کرد: از تمام مردم استان هرمزگان به خصوص 
افرادی که دارای بیماری های مختلف مانند قلبی و ریوی هســتند، درخواست 
دارم حتماً برای دریافت واکسن مراجعه کنند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان 
هرمزگان تصریح کرد: افرادی که منع واکسن دارند، با انجام پرسش و پاسخ هایی 
در مراکز تزریق تشخیص داده خواهند شد و نوبت تزریق آن ها تا شرایط مناسب 
مدیریت می شود.فرشیدی ادامه داد: اگر بنابه دلایل غیر علمی و یا ترس از تزریق 
واکسن امتنا شود، هم در حق خودمان و هم در حق مردم جامعه ظلم کرده ایم.

 در برخی از افرادی که واکســن به خصوص دُز اول را تزریق می کنند، شــائبه 
ایمن شدن ایجاد می شود که اشتباه اســت.وی ادامه داد: تزریق دُز اول واکسن 
ایمنی اولیه را ایجاد می کند و از دُز دوم ایمنی را افزایش می دهد اما پس از تزریق 
دُز دوم هم نباید خود را ایمــن فرض کنیم و همچنان بر رعایت پروتکل های 
بهداشتی اهتمام بورزیم.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان با اشاره به 
اهمیت رعایت پروتکل های بهداشتی در فصل بازگشایی مدارس، بیان داشت: 
استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری فیزیکی و عدم حضور در تجمعات پس 
از تزریق دُز دوم واکسن هم باید مورد توجه مردم شریف هرمزگان قرار گیرد.

فرشیدی ابراز داشت: زمانی می توان رعایت برخی از پروتکل های بهداشتی را از 
دستور کار خارج کرد که بیش از 7۵ درصد تمام جامعه واکسن زده باشند.وی 
مطرح کرد: امروز حدود ۹۲7 هزار واکسن در استان هرمزگان تزریق شده است 
و با تلاش های شبانه روزی همکاران جهادی، این رقم رو به افزایش است.رئیس 
دانشــگاه علوم پزشکی استان هرمزگان گفت : حوزه بهداشت استان هرمزگان 
در حال تدارک برای تزریق ۶۰ هزار واکســن در روز است که نیاز به همکاری 
مردم را دارد.فرشیدی اظهار کرد: با توجه به جامعه هدف تزریق واکسن افزایش 
 پیدا کرده اســت، پایگاه های تزریق واکسن را نیز گسترش و افزایش داده ایم تا 
مردم در شرایط بهتری برای تزریق واکسن اقدام کنند.وی اذعان کرد: تمام افراد 
بالای ۱۸ ســال در روستاهای اســتان هرمزگان برای تزریق واکسن به سایت 
Salamat.gov.iR مراجعه کنند و پس از طی فرایند ثبت نام نسبت به تزریق 
واکسن خود اقدام کنند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان تصریح کرد: 
برخی از مراکز ۱۶ ساعت درمان داروهایی را تجویز می کنند که اگر بیمار دارای 
اکسیژن خون پایینی نباشد نیاز به مصرف آن نیست.فرشیدی با ذکر این نکته که 
داروی درمان کووید -۱۹ در جهان وجود ندارد، گفت: اگر اعلام شد که دارویی 
را برای بهبود کووید -۱۹ مصرف کنید و تضمینی است، صحت ندارد.به گزارش 
مهر ؛ وی با اشــاره به داروهای وریدی و iCU، عنوان کرد: این داروها برای 
درمان عوارضی اســت که امکان دارد ناشی از کووید -۱۹ در فرد بیمار ظاهر 
شــود استفاده می شود؛ لذا افرادی که علائم و تنگی نفس شدید ندارند و دارای 
میزان اشباح خون خوبی هستند، استفاده از مسکن های ساده، استراحت و تغذیه 

مناسب را در دستور کار قرار دهند.

معاون استاندار هرمزگان عنوا ن کرد

عضویت در سازمان منطقه ای شانگهای ، فرصت طلایی برای کشور

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

 امکان تزریق روزانه ۶۰ هزار 
دُز واکسن فراهم می شود

پشت پرده سیاست 

  
 نقطه عطف قرن جدید آسیایی 

ایران به عنوان نهمین کشور، عضو اصلی پیمان اقتصادی و امنیتی شانگهای شد. پوتین 
گفت: عضویت ایران به قدرت و سلطه این سازمان می افزاید.قرار بود »سیاست فشار 
حداکثری« آمریکا بر ایران ، موجب انزوای سیاسی جمهوری اسلامی شود. این اتفاق 
نه تنها رخ نداد بلکه ایران به عضویت ســازمان شانگهای نیز در آمد. سرانجام ایران 
که تا پیش از این به عنوان عضو ناظر در سازمان همکاری شانگهای حضور داشت، 
به طور رسمی به عضویت کامل اجلاس ســران سازمان همکاری شانگهای درآمد 
و بر این اســاس فرایند فنی تبدیل عضویت ایران به عنــوان یکی از اعضای اصلی 
 ســازمان آغاز شده و کشــورمان از این پس به عنوان عضو اصلی این سازمان مهم 
 منطقه ای با کشــورهای عضو همکاری و تعامل خواهد داشــت. عضویتی مهم که 
می توان آن را نقطه عطفی  در ایجاد تعادل و توازن در روابط آسیا با غرب دانست . 
درواقع همکاری ایران  به عنوان یکی از کشورهای نقش آفرین  و ثبات ساز در غرب 
آسیا و منطقه با دیگر کشورهای چند جانبه گرای عضو شانگهای  را می توان گامی مهم 
در کم رنگ شدن یک جانبه گرایی غرب و به ویژه آمریکایی ها قلمداد کرد. ولادیمیر 
پوتین رئیس جمهور روسیه نیز از تصمیم پیوستن ایران به سازمان همکاری شانگهای 
حمایت و تاکید کرد که عضویت ایران به سازمان همکاری شانگهای به قدرت و سلطه 
این سازمان می افزاید.به گزارش ایرنا، در پایان بیست و یکمین نشست سران سازمان 
شانگهای که در دوشنبه پایتخت تاجیکســتان برگزار شد، سران هشت کشور عضو 
اصلی سازمان، نظر موافق خود را با تبدیل عضویت جمهوری اسلامی ایران از عضو 
ناظر به عضو اصلی اعلام و اســناد مربوط به آن را امضا کردند. آیت ا... سیدابراهیم 
رئیســی نیز که در اولین سفر خارجی خود درمقام ریاست جمهوری در این اجلاس 
شرکت کرده بود، در جریان سخنرانی در این سازمان ضمن تشکر از اعضای سازمان 
همکاری شانگهای برای عضویت دایمی ایران در این سازمان تصریح کرد:»امیدوارم 
ســازمان شانگهای در ادامه مسیر بالنده خود را که موفق شده در مدت کوتاه جایگاه 
منطقه ای و بین المللی ممتازی را کسب کند، تداوم بخشد«.رئیس جمهور کشورمان در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به این که  جهت گیری سیاست خارجی دولتش  
را تمرکز بر چندجانبه گرایی اقتصادی و تقویت سیاست همسایگی به معنی وسیع آن 
و تقویت حضور در ســازمان های منطقه ای بنا نهاده است خاطرنشان کرد:» سازمان 
همکاری  شانگهای به خوبی نشان داده که می تواند با اتکا به ظرفیت های اقتصادی، 
سیاسی، ارزشی و جمعیتی خود به نیروی پیشران چند جانبه گرایی جهانی تبدیل شود 
واین موضوع نشان دهنده فراهم بودن بستر شکل دهی به جامعه ای بر پایه ارزش های 
مشترک کشورهای در حال توسعه است.« وی با بیان این که امروز جهان وارد دوران 
 جدیدی شده است و ســلطه طلبی و یک جانبه گرایی رو به زوال است، اظهار کرد:

» نظام بین الملل به سوی چند قطبی شدن و بازتوزیع قدرت به سود کشور های مستقل، 
در حال تغییر اســت.«   در این بین اما همان طور که امیر عبداللهیان رئیس دستگاه 
دیپلماسی کشورمان به آن اشاره کرد، این عضویت کمی زمان بر خواهد بود و فرایند 
عضویت در تمام بخش های سازمان همکاری شانگهای یک تا حداکثر یک سال و نیم 
به طول خواهد انجامید.امیر عبداللهیان همچنین در توئیتی این عضویت را  راهبردی  
دانســته که تاثیر مهمی بر روند همکاری های همه جانبه ایران در راســتای سیاست 

همسایگی و آسیا محور دارد.

ایران و شانگهای؛ یک بازی برد- برد
اگرچه اجلاس شانگهای در ابتدا  برای حل و فصل چالش های امنیتی کشورهای تازه 
اســتقلال یافته پس از فروپاشی شوروی شکل گرفت اما رفته رفته با قدرتمند شدن 
کشــور های مهمی از جمله چین و روسیه در حوزه اقتصادی و سیاسی، این سازمان 
رنــگ و بوی دیگری به خود گرفــت  و موضوعاتی از جمله حذف محدودیت های 
تجاری و موانع و فواصل اقتصادی  و مقابله با یک جانبه گرایی در عرصه بین المللی را 
در دســتور کار خود قرار داد. واقعیت این است که  وسعت جغرافیایی و جمعیت قابل 
توجهی که در کشورهای عضو ساکن هستند چه از نظر ذخایر رو زمینی و زیر زمینی 
و چــه به لحاظ بازار مصرف ظرفیت غیر قابل انکاری از نظر اقتصادی برای اعضا به 
شمار می رود و می تواند یک ظرفیت بزرگ اقتصادی برای کشورمان باشد. باید گفت 
که کشــورهای عضو سازمان همکاری های شانگهای، ۴۲ درصد از جمعیت جهان و 
یک سوم خشکی های دنیا را در سیطره خود دارند و ماجرا وقتی جالب تر می شود 
که بدانیم یک ســوم کل اقتصاد دنیا نیز در دست اعضای این سازمان است. اما همان 
طور که پر واضح است سازمان همکاری شانگهای نمادی از زنجیره همگرایی منطقه ای 
در آســیا به شــمار می رود که بدون عضویت دایم ایران، با موقعیت ژئو استراتژیک 
و ژئو اکونومیک منحصر به فردی که در آســیا دارد، حلقه های آن کامل نمی شــد. 
کشــورمان  چند سال بود که عضو ناظر این ســازمان بود اما تا به حال به عضویت 
دایم آن در نیامده بود. این درحالی اســت که موقعیت خاص و منحصر به فرد آن در 
خاورمیانه و آسیا چیزی نیست که کشورهایی مانند چین و روسیه، به عنوان دو قدرت 
تعیین کننده در ســازمان درک نکرده باشند و از آن غفلت کنند. نگاهی به جغرافیای 
آســیا و خاورمیانه مبین منحصر به فرد بودن موقعیت ژئوپلیتیکی ایران است. ایران 
در بیشتر تقســیم بندی های سیاسی-جغرافیایی آسیا وجود دارد:عضوی از مجموعه 
کشــورهای خاورمیانه است، یکی از اعضای کشورهای حوزه خلیج فارس است، از 
اعضای کشورهای حاشیه دریای خزر و متصل به آسیای میانه است، همچنین بخشی 
از زیرمجموعه آسیای جنوب غربی  به شمار می رود. چنین موقعیت منحصر به فردی 
آن را به چهارراه مواصلاتی غرب و شــرق از یک طرف و شــمال و جنوب از طرف 
دیگر بدل کرده است. به علاوه، ایران یکی از کشورهای اصلی جهان از نظر ذخایر نفت 
و گاز است و با جمعیتی بیش از ۸۰ میلیون از بزرگ ترین کشورهای منطقه به شمار 
می رود.از این نظر در کنار موقعیت منحصر به فرد ژئوپلیتیکی دارای یک موقعیت ژئو 
اکونومیک با ظرفیت های عظیم اقتصادی اســت. از این رو عضویت ایران در سازمان 
شانگهای یک بازی برد- برد است. در کنار نفعی که ایران از این عضویت خواهد برد 
با ظرفیت عظیم ژئوپلیتیک و ژئواکونومیک خود می تواند در  قدرتمندی آن تأثیر قابل 
توجهی داشته باشد. یکی از دلایل مخالفت غرب با عضویت ایران نیز همین موضوع 
می توانست باشد. به طور کلی می توان گفت که یکی از مبانی اصلی شکل گیری پیمان 
شــانگهای مبارزه با هژمونی آمریکاست که از این نظر عضویت ایران هم می تواند در 
راستای تقویت بنیان ضد هژمونیک این سازمان باشد و هم منافع منحصر به فردی را 
برای کشــور به دنبال داشته باشد. علاوه بر همه این موارد، چین و روسیه قدرت های 
بزرگ و مهم و تأثیر گذار در شــورای امنیت سازمان ملل متحد هستند و در راستای 
ایجاد نظام چند قطبی بین المللی گام بر می دارند. بنابراین حضور ایران در ســازمان 
شانگهای می تواند زمینه ای برای حضور آن در عرصه های منطقه ای و بین المللی باشد.

تازه های مطبوعات
آرمان ملی - این روزنامه نوشت: شنیده شده با افزایش تاثیرگذاری زنان در فضای 
سیاسی و اجتماعی کشور قرار است اتاق فکر یا مجمعی با حضور زنان فعال دو 
طیف اصولگرا و اصلاح طلب تشــکیل شود تا ازاین طریق برای تحقق مطالبات 

زنان تلاش شود. 
 شــرق - این روزنامه نوشت: از بلومبرگ تا العربیه تا کیودونیوز، همه خبر رفتن 
عراقچی و آمدن باقری کنی به جای او را تیتر کردند، با تأکید بر این که مذاکره کننده 
ارشــد ایران در مذاکرات احیای برجام در وین می رود و فرد دیگری جای او را 

می گیرد؛ کسی که مخالف برجام است. 
 وطن امروز- این روزنامه با اشــاره به استقبال وزیر جنگ رژیم صهیونیستی از 
مذاکرات هسته ای نوشت: مقامات اسرائیلی که طی سه ماه گذشته روزی را بدون 
تهدید مســتقیم و خط و نشان کشــیدن برای ایران آغاز نمی کردند، حالا با درک 

واقعیت های جدید در منطقه، از تهدیدات خود تنزل کرده اند.
واکنش های کاربران

خبر عضویت ایران در ســازمان شــانگهای با واکنش تعدادی از کاربران فضای 
مجازی همراه شد.کاربری نوشت:»عضویت دایم ج.ا. ایران در سازمان شانگهای، 
گرچه نتیجه روندی از گذشــته است، بدون اهتمام جدی رئیس جمهور و دستگاه 
دیپلماسی جدید، محقق نمی شد.این دستاورد مهم، پایان »غرب گرایی محض و 
تکیه بر نقطه های خیالی« و آغاز سیاست »نگاه به شرق و آسیا محوری« و تقویت 
»دیپلماسی همسایگی« ایران خواهدبود.«کاربر دیگری نیز  نوشت:»عضویت دایم 
ایران در پیمان شــانگهای، قطعا می تواند از منظر اقتصادی، سیاسی )چند جانبه 
گرایی( و امنیتی دارای اهمیت باشد اما جالب این جاست همان جماعتی که چند 
سال پیش به دروغ حل تمام مشکلات کشور )حتی آب خوردن مردم( را به برجام 
گره زده بودند و خواهان پیوستن به FatF برای واردات واکسن بودند، امروز نیز 
شرط استفاده از مزایای پیمان شانگهای را حل برجام و FatF اعلام می کنند! 
«یکی دیگر از کاربران نوشت:ایران به عنوان عضو رسمی اجلاس شانگهای پذیرفته 
شد.حالا در کنار روسیه، چین و هند، جمهوری اسلامی ایران ضلع چهارم »مربع 
قدرت شــرق« را شکل می دهد.وارد نظم نوینی در قرن ۲۱ شده ایم که از منظر 
اقتصادی و سیاسی، مربع قدرت شرق، اثرگذارترین بازیگر این نظم جدید است.

سازمان همکاری شانگهای برخلاف نمونه غربی آن یعنی سازمان ناتو، معاهده ای 
صرفاً نظامی وامنیتی نیست بلکه ابعاد قابل توجهی از همکاری ها در حوزه های 
فرهنگی، بازرگانی، بانکی و انرژی را شامل می شود.منطقه آزاد تجاری سازمان و 
باشگاه انرژی از جمله برنامه های مهم در این باره است. کاربری هم با اشاره به این 
که این عضویت دایم ایران  نتیجه سال ها زحمت دیپلماتیک کشورمان است نوشت: 
 » باز هم یک موفقیت در ســطح بین المللی پیدا کردیم و دعوای داخلی شــروع 
شده که کی بود و کی نبود.عضویت در سازمان های بین المللی یک روند طولانی 
 اســت و به سیاســت های کلان کشــورها ارتباط دارد.این قدر مسائل سیاست 
خارجــی را که به منافع و امنیت ملی کشــور ارتباط دارد ، با موضوعات داخلی 

آلوده نکنیم.«

گروه خبر //  سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در ارتباط 
زنده اینترنتی با خبر ساعت۲۰ شبکه خلیج فارس با اشاره به کاهش 
۲۰ درصدی تست و غربالگری کرونا به دلیل کاهش مراجعات سرپایی 
در استان گفت: در یک هفته گذشته ۳۵ درصد کاهش موارد مثبت 

  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ دکتر نوروزیان افــزود: در این مدت در را در استان داشتیم.

شاخص بســتری ها و فوتی ها نیز شاهد کاهش ۲۳ و ۱۱ در صدی در 
استان بودیم.وی گفت: در حال حاضر در مرحله نزولی پیک کرونا قرار 
داریم و این به دلیل رعایت خوب پروتکل های بهداشتی و استقبال خوب 

مردم از واکسیناسیون است.

روند نزولی کرونا در هرمزگان 
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كارهایی كه آسان نیست

ترَكِ دون بازي و بامبول مگر آسان است؟

در گذشتن ز سر پول مگر آسان است؟

دست برداشتن از منصب والا و مقام

آخر اي آدم معقول، مگر آسان است؟

این چنین پا مکن اي دوست، به کفش دیگران

حمله امروز به هر غول مگر آسان است؟

مرد بي زور، چه با این همه خر زور کند؟

جنگ با رستم و هرکول مگر آسان است؟

گر از آنان شنوي پرت و پلا، عیب مکن

یك سخنراني معقول مگر آسان است؟

مي دهي پند که از رشوه خوري دست کشیم

ترك این عادت مقبول مگر آسان است؟

مي کني توصیه تا توصیه بازي نکنیم

ترك این شیوه معقول مگر آسان است؟

صاحب عقل و خرد بودن و بازي کردن

رل دیوانه چو بهلول مگر آسان است؟

در مقامي که درستي و صداقت نخرند

کار بي حقه و بامبول مگر آسان است؟

  ابوالقاسم حالت

***

شاعری جذر و مد نمی خواهد !

شاعری جذر و مد نمی خواهد !

شعر گفتن ، بلَدَ نمی خواهد !

زور گفتن به هرکس و ناکس ،

راحت است و عدد نمی خواهد !

تکل از پشت و این پنالتی ها ،

بحث داغ و نود نمی خواهد

بردن سیب تا سر کوچه

چرخ دستی ، سبد نمی خواهد !

این گرانی ، تورم و تلخی ،

ذره بین و رصد نمی خواهد !

تربیت با اصول نو دیگر ،

فحش بد یا لگد نمی خواهد !

عاشقی در زمان ما دیگر

جز کلیکی و … ادَ نمی خواهد !

یك پسر در عشق خود عمراً 

این که مجنون شود ؟ نمی خواهد !

زندگی توی قوطی کبریت ،

حبس های ابد نمی خواهد

توی خانه هایمان حبس ایم

حبس مان هم سند نمی خواهد !

خنده هامان اگرچه سرریز است !

شك نکن که سد نمی خواهد !!

 ناهید نوری

طنز
 آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار 
کرمان گفــت: ۱۵ درصد از حقوق مالکانه 
معادن باید به اســتان محل استقرار آن 
معــدن تخصیص داده شــود اما اعتبار 
پرداخت شده بسیار ناچیز است و چیزی 

عاید استان کرمان نمی شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی زینی وند در 

شورای معادن استان کرمان با انتقاد از برخی 
تبصره ها کــه قوانین را بی خاصیت می کند، 
گفت: ۱۵ درصد از حقوق مالکانه معادن باید 
به استان محل استقرار آن معدن تخصیص داده 
شــود اما اعتبار پرداخت شــده بسیار ناچیز 
اســت و چیزی عاید استان کرمان نمی شود.

وی ادامه داد: متاسفانه برای ۱۵ درصد حقوق 
مالکانه معادن سقفی تعیین کرده اند و با این کار 
این   قانون بی خاصیت است.استاندار کرمان 
بر لزوم افزایش تفویض اختیار به استانداران 

گفت: پولی که متعلق به اســتان اســت من 
استاندار و نمایندگان مردم استان در مجلس 
شورای اســلامی باید برای گرفتن آن به یک 
مدیر)مدیر ایمیدرو( التماس کنیم که پول استان 
را بدهد. اگر استاندار می گذارید باید به عنوان 
بالاترین رکن اجرایی تصمیم گیری کند لذا باید 
در برخی قوانین بازنگری شــود.وی بر لزوم 
پرداخت سهم اســتان از حقوق دولتی معادن 
تاکید کرد و افزود: یکی از موضوعات شورای 
معادن اســتان نیز باید همین پیگیری ســهم 

اســتان از حقوق دولتی معادن باشد و مجمع 
نمایندگان یک ظرفیت اســت تا در تصویب 
قانون معادن موثر باشــد و حق مردم استان 
نیز گرفته شود.زینی وند بر لزوم اجرایی شدن 
مصوبات شورای معادن تاکید و در ادامه اظهار 
کرد: پول های بخش معافیت ۲۰ درصدی از 
حقــوق دولتی معادن در بخش های ضروری 
استان هزینه می شــود لذا سه شرکت  بزرگ 
اقتصادی موظف به اجرای مصوبات شورای 
معادن استان هســتند.وی با بیان اینکه باید 

اهرم هایی برای اجرای مصوبات در نظر گرفت 
تا ضمانت اجرایی وجود داشته باشد، ادامه داد: 
سهم استان از حقوق دولتی معادن، حق مردم 
کرمان است و باید راهکار قانونی برای دریافت 
سهم استان کرمان پیگیری شود.استاندار کرمان 
بیان کرد: در هشــت ماه گذشته سلسله ای از 
کارخانجات کوچــک مقیاس در حوزه مس 
و  طلا در حال راه اندازی در اســتان داریم که 
مجوز آنها داده شــده و از سرمایه گذاری در 
این حوزه اســتقبال می کنیم.به گزارش ایسنا، 

»مهدی حسینی نژاد« رییس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان کرمان نیز در این جلسه 
گفت: ۱۵ درصد از حقوق دولتی معادن باید به 
استان برگشت داده شود و یک ظرفیت قانونی 

تأمین بودجه نیاز است.
  وی ادامه داد: در سال گذشته ۲۵۰۰ میلیارد 
تومان از حقوق دولتی معادن وصول شــده و 
در شش ماهه نخست امســال حدود 7۳۰۰ 
میلیارد تومان از حقوق دولتی معادن وصول 

شده است.
  حســینی نژاد بیان کرد: خوشبختانه تاکنون 
7۶ درصد حقوق دولتی وصول شــده و باید 
سهم ۱۵ درصدی اســتان گرفته شود و سال 
گذشــته فقط ۴۰ میلیارد تومان حقوق دولتی 
معادن به استان کرمان برگشت داده شد که باید 

پیگیری شود.

استاندار کرمان :

چیزی از قانون ۱۵ درصد حقوق مالکانه معادن عاید كرمان نشده است

 مهران ســلطانی نژاد سرویس استان ها // نماینده 
ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر گفت: وضعیت 
آب شرب و کشاورزی استان با آنکه سند چشم انداز 
آب استان بوشهر ســال ها پیش تنظیم شده است 
 دارای شرایط مطلوبی نیست و مردم استان به شدت 

گله مند هستند. 
   به گزارش خبرنگار دریــا ؛ آیت الله غلامعلی صفایی 
بوشــهری در پیام آدینه این هفته اظهــار کرد: یکی از 
اصول بنیادین شخصیت الهی انسان »تقوا رفتاری« است. 
 »تقوا« به معنای منظومه رفتاری انســان بر مدار زندگی
 اســلامی بودن و پرهیز از ارتکاب حرام در تمامی ابعاد 
فردی و اجتماعی انسان است.وی ادامه داد: »تقوا« میزان 
رستگاری اخروی و سعادت دنیوی و معیار ارزش گذاری 
انسان در نظام آفرینش و نزد خداوند متعال است.امام جمعه 
بوشهر تصریح کرد: بی تردید اندیشه سیاسی و مدیریتی 
جهان استکبار دارای ابعاد گوناگون سوداگری و چپاول 
ثروت ها و تسلط همه جانبه به مراکز قدرت سیاسی جهان 

است که از سوی سران استکبار جهانی تنظیم می شود و 
اعمال می شود.صفایی بوشهری بیان کرد: به همین جهت 
لازم است دولت محترم با یک »دیپلماسی هوشمند، فعال 
و انقلابی« بر اساس عزت ایران و حکمت سیاسی و حفظ 
منافع و مصالح ملی دارای فعالیت های منطقه ای و جهانی 
شود. در این عرصه باید »دیپلماسی اقتصادی« بین المللی 
دارای سامان بخشی جدید و از ظرفیت های کشورهای 
دوست، همراه و خواهان تعاملات بازرگانی استفاده شود 
که می تواند حضور موثر در نشســت سازمان همکاری 
شانگ های در تاجیکستان آغازی تحول آفرین در عرصه 
دیپلماسی جامع ایران در جغرافیای بین المللی باشد.وی 
خاطرنشــان کرد: سی و یکم شهریورماه آغاز هفته دفاع 

مقدس را گرامی می داریم. تاریخ ایران و جهان هیچگاه 
حماسه دلاوری های رزمندگان اسلام در هشت سال دفاع 
مقدس را فراموش نخواهد کرد. حمله ناجوانمردانه و ضد 
بشری حزب بعث عراق به ایران در آغاز انقلاب شکوهمند 
اسلامی با اندیشه توهم آلود ضعف ایران در دفاع از خود 
برای تصرف برخی از مناطق کشور و براندازی نظام مقدس 
اسلامی توسط جهان استکبار برنامه ریزی شد و به دست 
بعثیان مزدور به اجرا درآمد و هر دو ملت مسلمان ایران 
و عراق را دچار چالش های فراوان کرد، ولی ایستادگی و 
جانفشانی و شهادت طلبی رزمندگان انقلابی ایران همچون 
کوهی مانع رسیدن به اهداف آنان شود و شکستی سخت به 
آن جنایتکاران داد و به همگان آموخت که حمله به ایران 

یعنی شکست مفتضحانه تجاوزگران. یاد و خاطره شهدا، 
امام شهدا و شهدای هشت ســال دفاع مقدس را گرامی 
می داریم.نماینده، ولی فقیه در اســتان بوشهر یادآور شد: 
وضعیت آب شرب و کشاورزی استان با آنکه سال ها تذکر 
داده می شود دارای شرایط مطلوبی نیست و مردم استان به 
شدت گله مند هستند. با آنکه سند چشم انداز آب استان 
سال هاست تنظیم شده است نباید وضعیت آب استان این 
گونه باشد. توجه به سند چشم انداز آب استان و تلاش 
جهادی و ســرمایه گذاری لازم باید در این باره صورت 
گیرد تا اســتان بوشهر از این وضعیت بحرانی بیرون آید 
و به درجه مطلوب دست پیدا کند.صفایی بوشهری گفت: 
صمیمانه از گروه های جهادی مستقر در استان بوشهر که 

متشکل از جوانان عزیز است تشکر و قدردانی می نمایم. 
آن جهادگران در بدترین شــرایط جوّی و امکاناتی در 
خدمت مردم محروم و نیازمند اســتان در دورترین نقاط 
هستند و مدرسه، منزل، مســجد و دیگر نیازمندی های 
آنان را تامین می کنند. همچنین از ستاد اجرایی فرمان امام 
)ره( در پشتیبانی های لازم از این گروه های جهادی تقدیر 

می کنیم.

امام جمعه بوشهر مطرح کرد

وضعیت بحرانی آب استان بوشهر با وجود سند چشم انداز

حسن سیلاوی سرویس استان ها //
استاندار خوزستان گفت: باید موانع 
پیش روی توســعه مناطق آبادان، 
برطرف  را  اروندکنار  و  خرمشــهر 

کنیم. 
  بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ صادق 
خلیلیان در حاشــیه بازدید از بازارچه 
اروند کنار و دیدار بــا کارگران و لنج 
داران این بندر اظهار کرد: دولت جدید با 
مسائل و مشکلات زیادی که در هشت 
سال اخیر بروز کرده، مواجه است و این 
مشکلات در اقصی نقاط کشور وجود 

دارد.
   به گزارش ایسنا، وی افزود: مسوولان 
دولت موظف هســتند با سفر به مناطق 
مختلف، مشــکلات را احصاء و سپس 

حل کنند.

استاندار خوزستان گفت: باید موانع پیش 
روی توسعه مناطق آبادان، خرمشهر و 
 اروندکنار را برطــرف کنیم. این موانع 
سال ها اســت که پابرجا مانده و مانع 
توســعه منطقه و رفاه مردم شده است. 
خلیلیان عنوان کرد: این مشــکلات و 
موانع در شــهرهای آبادان، خرمشهر و 
اروند کنار جای تاسف دارد. یک به یک 
مشکلات و مســائل را احصاء و برای 
حل آن ها تلاش خواهیم کرد.  وی ادامه 
داد: اگر احساس کنیم مسوولی مانع حل 
مشکلات اســت، آن مسوول را برکنار 

خواهیم کرد.

 علیرضــا حائری زاده ســرویس 
استان ها // رئیس پلیس راه استان 
به دستور مقام قضایی،  یزد گفت: 
خودروهای سنگینی که در ساعت 
منع تردد، وارد جاده طبس شوند 
به مدت یک ماه توقیف می شوند. 

 به گزارش خبرنگار دریا ؛ سرهنگ 
رحیــم حاجــی ده آبــادی افزود: 
ممنوعیت تردد خودروهای ســنگین 
در جاده طبس از چهارشــنبه گذشته 
آغاز شده و تا اول مهرماه ادامه دارد.

  به گفته وی این تصمیم به دنبال فوت 

نفر در حوادث رانندگی  شــبانه ۱۰ 
چند روز اخیر در ایــن جاده اتخاذ 
شده است و منع تردد از ساعت ۲۴ تا 

پنج بامداد روز بعد خواهد بود .
  وی با بیان اینکه متاســفانه خواب 
آلودگی رانندگان بعلت تردد شــبانه 
منجر به حــوادث ناگواری می گردد 
یادآور شــد:، ممنوعیت عبور شبانه 
 در این جــاده شــامل کامیون های 
حامل ســوخت و مواد فاسد شدنی 

نمی شود.
  وی خودروهای مشمول این طرح را 
تریلر، کامیون، خاور و هر نوع خودرو 
ســنگین اعلام کــرد و از رانندگان 
کنند. راه همکاری  پلیس  با  خواست 
طول مسیر یزد به طبس ۳7۰ کیلومتر 

اعلام شده است.

 حسن سیلاوی سرویس استان ها // روابط عمومی فرمانداری ویژه آبادان اعلام کرد: دستور تخلیه و ترخیص کالاهای 
لنج داران بنادر آبادان، اروندکنار و چوئبده صادر شد. 

   به گزارش خبرنگار دریا ، در پی سفر صادق خلیلیان استاندار خوزستان به شهرستان آبادان و بازدید از شهرهای آبادان، 
اروندکنار و چوئبده و همچنین بررســی مشــکلات لنج دارانی که در ماه های اخیر اجازه ترخیص کالاهای خود را از بنادر 
زیرپوشش شهرستان آبادان نداشتند با دستور استاندار خوزستان و همچنین اقدام فوری معاون استاندار و فرماندار ویژه آبادان 
دستور تخلیه و ترخیص این کالاها صادر شد. بنا به این گزارش معطلی کالاهای لنج داران در پی دستورالعملی  بود که طی 
آن لنجداران فقط می توانســتند در طول سال به یک بار سفر و انجام واردات مبادله بکنند و لنج دارانی  که اجازه ترخیص 
نداشتند برای بار دوم بود که واردات کالاهای خود را انجام می دادند که با صدور بخشنامه ای امکان تخلیه و ترخیص آنها 
کن لم یکن شده بود.بر پایه این گزارش این امر با بازدید میدانی و دستور صریح استاندار خوزستان و تصویب فوری شورای 
تامین شهرستان آبادان مبنی بر صدور مجوز ترخیص سریع این کالاها همراه شد. خلیلیان عصر پنجشنبه به آبادان سفر کرد 
و در اولین اقدام از برخی از مناطق مرحوم این شهر بازدید و روز جمعه نیز از شهر مرزی اروندکنار و شهر چوئبده و مرز 

بین المللی شلمچه بازدید کرد.

 حسن سیلاوی سرویس استان ها //
اتحادیه مشاوران املاک  نایب رئیس 
اهواز با بیان اینکه خانه برای رهن و 
با کمبود مواجه شده  اهواز  اجاره در 
اســت، گفت: متقاضی برای رهن و 
اما خانه ای  اجاره خانه وجــود دارد 

برای اجاره وجود ندارد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ حســین 
نوذری در خصوص وضعیت بازار مسکن 
در اهواز اظهار کرد: به دلیل قانون تمدید 
خودکار قراردادهای رهن و اجاره در کل 
کشور در پی بیماری کرونا، خانه ای برای 
رهن یا اجاره در ســال جاری در بازار 
عرضه نشده است و اگر شده باشد نیز با 
قیمت های بسیار بالا بوده و این راهکار 

دولت، باعث افزایش قیمت های رهن و 
اجاره شده است.

  وی بــا بیان اینکه خانــه برای رهن و 
اجــاره در اهواز با کمبود مواجه شــده 
است، افزود: متقاضی برای رهن و اجاره 
خانه وجود دارد اما خانه ای برای اجاره 
وجود ندارد؛ بازار رهن و اجاره مسکن 
مافیایی شــده است و خانه ای که ارزش 
رهن آن ۵۰۰ میلیون تومان است، حتی 
به قیمت یک میلیارد تومان هم رهن داده 

نمی شود.
  نایب رئیس اتحادیه مشــاوران املاک 
اهواز با اشاره به وضعیت خرید و فروش 
مســکن در اهواز تصریح کرد: به جرات 
می توان گفت از ابتدای ســال ۱۴۰۰ تا 

کنون، معامله چندانی در بازار مســکن 
وجود نداشــته است؛ حال بازار مسکن 
خوب نیست و در واقع می توان گفت که 

این بازار، مرده است.
 نــوذری بیــان کرد: بــه دلیل کاهش 
نقدینگــی و متقاضی در بــازار، قیمت 
مســکن در معامــلات کاهــش یافته 
 اســت و در حــال حاضر قــدرت در 
دست خریداری است که پول نقد داشته 

باشد.
  وی عنوان کرد: قیمت مصالح بالا رفته 
اســت و هزینه تمام شده ساخت، حداقل 
به هر متر مربع ۱۰ میلیون تومان رسیده 
اســت؛ واحدها به دلیل کمبود نقدینگی 
در بازار، روی دســت سازندگان مسکن 
می ماند و به فروش نمی رسند.نایب رئیس 
اتحادیه مشــاوران امــلاک اهواز گفت: 
وضعیت بازار مسکن خطرناک شده است 
و نوســانات بازارهای ارز و طلا در این 

موضوع بی تاثیر نبوده اند.

دستور تخلیه و ترخیص کالاهای لنج داران بنادر آبادان صادر شد

نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک اهواز عنوان کرد

کمبود خانه برای رهن و اجاره در اهواز

استاندار خوزستان : 

برکناری مسوولانی که مانع حل مشکلات هستند

 یک ماه توقیف در انتظار خودروهای سنگینی 
که شبانه در جاده طبس تردد کنند

طرح : بیتا هوشنگی

 علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // 
استاندار یزد گفت: ساخت مسکن مورد نیاز 
جوانان استان با همکاری بخش های مختلف و 

پیگیری مسئولان باید تسریع شود. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، محمد علی طالبی 
در ستاد ساماندهی امور جوانان استان افزود: یزد 
یکی از مناطق پیشــرو و برتر کشور در تامین 
زمین و پیشرفت فیزیکی پروژه های طرح اقدام 
ملی مسکن محسوب می شود  و باید از فرصت 
موجود در راســتای توسعه مســکن و کاهش 

مشکلات جوانان استفاده شود.
  وی از مرحله جدید ثبت نام متقاضیان به عنوان 
یکی از فرصت های پیش رو برای تامین مسکن 
جوانان  اســتان یادکرد و ادامــه داد:  امیدواریم 
بتوانیم امکانات و شــرایط لازم برای بهره مندی 
هرچه بیشــتر متقاضیان از این شرایط را در یزد 

فراهم کنیم.

این مسئول به انعقاد تفاهم نامه بین وزارت راه و 
شهرســازی و ورزش و جوانان اشاره کرد و بر 
جمع بندی و انعکاس پیشــنهادات و مواردی که 
موجب تســریع در اجرای پروژه های مســکن 
جوانان و ایجاد شرایط مناسب برای آنها می شود 

تاکید کرد.
  طالبــی از رشــد آمار ازدواج اســتان پس از 
چندین ســال نگرانی بابت کاهش آمار آن خبر 
داد و خاطرنشــان کرد: براســاس آمار، یزد به 
لحاظ میزان رشد ازدواج رتبه دوم کشوری را به 
خود اختصاص داد که این مهم نتیجه تلاش های 
دستگاه های مختلف، موسسات غیر دولتی و در 

راس آنها موسسه فعالین ازدواج است.
  وی به پیشــینه  اجتماعی و فرهنگی قوی یزد 
و بنیان های قوی استان در حوزه خانواده اشاره 
کرد و اظهار داشت: لازم است همه دستگاه های 

مرتبط با حوزه جوانان مسئولیت خود را در قبال 
موضوعاتی که به عنوان نیازهای ضروری جوانان 

مطرح می شود ایفا کنند.
  وی در پایان به تبیین ضرورت استفاده حداکثری 
از ظرفیت قانون جهش تولید مسکن در راستای 

تامین مسکن جوانان پرداخت.

تاکید استاندار یزد بر فوریت ساخت مسکن جوانان 



یک روش خوشمزه برای آب پز کردن ذرت

ذرت آب پز طعم دار می تواند برای میان وعده، تنقلات یا پیش غذا 
تهیه و سرو شود.

  در این دستورالعمل برای آب پز کردن ذرت از روشی به نام حمام کره استفاده 
شــده اســت. در این روش پخت، ذرت در مخلوط آب، شیر و کره بخارپز 
می شود.گیاه ذرت حاوی فیبر زیاد، املاح معدنی، کلسیم، پتاسیم و ویتامین های 
گروه ب، آ و ث است. ذرت پخته در انواع سالاد یا به صورت ساید بشقاب 
همراه با انواع غذا ســرو می شود. اگر ذرت کمی طعم دار هم شود حتی بهتر 
است و غذا را هم خوشمزه تر می کند. در این دستور روش آب پز کردن ذرت 
 با سیر و سبزیجات آموزش داده می شود. ذرت آب پز طعم دار حتی می تواند به 
عنوان میان وعده، تنقلات یا پیش غذا تهیه و سرو شود. در این دستورالعمل برای 
آب پز کردن ذرت از روشی به نام حمام کره استفاده شده است. در این روش 

پخت، ذرت در مخلوط آب، شیر و کره بخارپز می شود.
* مواد لازم برای بخارپز کردن ذرت ۶ نفر

آب چهار فنجان ، ذرت تازه شــش عدد ، سیر شش حبه، برگ تازه آویشن 
یک چهارم فنجان ، شــیر یک فنجان ، کره پاستوریزه دو عدد )۱۰۰ گرمی( ، 

نمک به مقدار لازم 
* مراحل آب پز کردن ذرت با سیر و سبزیجات

  مرحله اول
برای شروع، یک قابلمه متوســط بردارید. چهار فنجان آب را داخل قابلمه 

ریخته و روی حرارت زیاد قرار دهید تا جوش بیاید.
  مرحله دوم

ذرت ها را از وســط نصف کنید. سپس، حبه های سیر را پوست بگیرید و به 
صورت ریز خرد کنید.

  مرحله سوم
سیر، آویشن، شیر، کره و نمک را به قابلمه اضافه کنید. ذرت ها را با احتیاط 
داخل قابلمه بچینید و حرارت را کم کنید. بسته به نوع ذرتی که استفاده می کنید، 
زمان پخت متفاوت است. بنابراین هر چند دقیقه یکبار به کمک چنگال ذرت ها 

را چک کنید و پختن آن ها مطمئن شوید.
  مرحله چهارم

بعد از این که ذرت ها پختند، آن ها را از قابلمه خارج کرده و بلافاصله ســرو 
کنید.

* اگر گیاهخوار هستید می توانید از کره گیاهی به جای کره حیوانی استفاده 
کنید.

 * می توانید از مقداری فلفل سیاه هم برای مزه دار کردن ذرت استفاده کنید.
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بانوی دریا

آشپزی

 این دستور غذایی ساده رول شام برای طول یک هفته 
مناسب است، این نان ها بسیار نرم و لطیف و خوشمزه 

هستند.
در این دســتور العمل می توانید ۱2 رول درست کنید، اگر می خواهید 

تعداد بیشتری تهیه کنید می توانید میزان آن را 2 یا 3 برابر کنید.
   مواد لازم :

آرد همه منظوره..............................................2-2ونیم فنجان
شکر...........................................................1 قاشق غذاخوری
مخمر خشک فوری.................................2 چهارم قاشق چایخوری
نمک.......................................................نصف قاشق چایخوری
آب گرم...........................................................3 چهارم فنجان
کره خرد شده ...............................................3 قاشق غذاخوری

  طرز تهیه:
در کاســه ی مخلوط کن، ۱ فنجان آرد، شــکر، مخمر، نمک و آب را 
مخلوط کنید. 2 قاشــق غذاخوری کره را ذوب کنید و آن را به مخلوط 
اضافه کنید. همه را با هم خوب مخلوط کنید تا مخلوط تان یکدســت 

شود.
  مراحل تهیه ی رول شام

 مقدار بیشــتری آرد را اضافه کنید تا خمیر خیلی چسبناک نباشد، اما 
همچنان حالت چســبندگی داشته باشد. در این مرحله باید فقط خمیر 
را از کناره های کاسه تمیز کنید. یک کاسه را چرب کنید و خمیر را در 
ظرف قرار دهید. روی آن را بپوشــانید تا بالا بیاید و حجم آن دو برابر 
شــود.  وقتی اندازه ی آن دو برابر شد، خمیر را از ظرف برداشته و به 
۱2 قســمت مساوی تقسیم کنید. خمیر را به صورت گلوله درآورید یا 
گرد کنید و در ظرف پای چرب شــده قرار دهید - 9 عدد در اطراف 
ظرف و 3 عدد در وسط آن قرار بدهید. روی ظرف را بپوشانید و اجازه 
دهید رول ها بالا بیایند تا دوباره حجم آن ها دو برابر شــود. این مدت 
حدود نیم ساعت طول می کشد. فر را از قبل روشن کنید و روی دمای 
۱75 درجه قرار بدهید. سپس خمیرها را با همان ظرف پای داخل فر 
قرار بدهید. تا زمانی که روی آن ها کمی طلایی شوند، داخل فر بپزید.

 به محض پختن آن را از فر بیرون بیاورید و ۱ قاشــق باقیمانده ی کره 
را روی نان ها بمالید.

  نکاتی برای تهیه ی رول شام کامل :
* نیازی نیست از میکسر استفاده کنید! این کار کاملًا با دست قابل انجام 
است. در واقع، خیلی خوب است که بتوانید خمیر را حس کنید تا آرد 

زیادی اضافه نکنید.
* مقدار اســتفاده از آرد متفاوت اســت. از کم شروع کنید و آرد را به 
صورت کم کم اضافه کنید. خمیر شما نباید خیلی چسبناک باشد زیرا 
در این صورت نمی توانید آن را به صورت رول درآورید، اما خمیر باید 

همچنان چسبناک باشد.
* می توانید به جای مخمر فوری از مخمر خشک فعال استفاده کنید. من 
پیشنهاد می کنم قبل از شروع افزودن مواد اضافی، مخمر را برای چند 

دقیقه در آب حل کنید تا فعال شود.
* می توانید تعداد رول های خمیر را بیشتر کنید و یا کمتر کنید، اگر تعداد 
 رول ها را بیشــتر کردید، اندازه های آن کوچکتر می شود و اگر تعداد 
آن ها کمتر بود مسلما سایز آن ها بزرگتر می شود. فقط چیزی که خیلی 

مهم است این است که اندازه ی رول ها یکی باشد.

رول شام آسان 

 عروســک، یکی از محبوب ترین اسباب بازی های 
دوران کودکی بسیاری از ما است و کمتر کسی پیدا 
می شود که ادعا کند در زمان کودکی خود، عروسک 

نداشته و یا اگر داشته، با آن بازی نمی کرده است.
    عروسک، تنها یک وســیله برای بازی نیست، بلکه 
می تــوان با بهره گرفتــن از آن، مفاهیمی را به کودک 
آموزش داد که شــاید در حالت عادی، آنها را به آسانی 

فرا نگیرد.
*  تاریخچه شکل گیری عروسک 

  از گذشــته های بسیار دور، هنگامی که انسان توانست 
 کشــف کند مــواد مختلفی کــه در اطرافش هســتند، 
 می توانند بر اســاس میل او شــکل پیدا کنند، یکی از 
کار هایی که با آن مواد کرد، ســاختن عروسک بود. در 
آن زمان، تصور می شد که اگر شکل و شمایل هر چیزی 
شبیه به انسان باشد، یعنی اینکه روح دارد و آن نیز یک 
موجود زنده شناخته می شود. عروسک ها، به تدریج و با 
گذشت زمان، شکل های مشخص تری به خود گرفتند و 
 حتی در بعضی از نقاط جهان، مورد پرستش قرار گرفتند.

 با پیشــرفت جوامع بشری، انســان ها درک کردند که 
عروســک ها، چیزی جز یک وســیله ســاخته دست 
خودشــان نیستند. از آنجا به بعد، عروسک ها، به عنوان 
یکــی از بهترین و محبوب ترین اســباب بازی ها برای 
کودکان شناخته می شــوند. عروسک ها، در شکل ها، 
 جنس ها و رنگ های مختلفی ســاخته می شــوند و 
می توان بر اساس سلیقه کودک، برای او عروسک مناسب 
را خرید. تأثیر عروسک ها بر روی کودکان به حدی زیاد 
اســت که بعضی از این کودکان، عروسک ها را به عنوان 
کودک و یا دوست خود معرفی می کنند. این تأثیر عمیقی 
که عروســک بر روی کودک می گذارد، می تواند راهی 

برای تربیت بهتر کودک فراهم کند.
*  تربیت کودک با استفاده از عروسک

   شــاید برای برخی از افراد مشــخص نباشد که برای 

چه باید از عروسک، برای تربیت کودکان کمک گرفت؟ 
همانطور که پیش تر به آن اشاره شد، عروسک ها، به دلیل 
ظاهری که دارند، می توانند باعث ایجاد ارتباط کودک 
با خودشان شوند. عروسک ها، از روی موجودات زنده 
ساخته می شوند و این امر، باعث می شود که کودکان نیز 
راحت تر بتوانند آنها را به عنوان یک موجود زنده تصور 
کنند و برای آنها یک شخصیت قائل شوند. هنگامی که 
می بینید یک کودک با عروسک خود سخن می گوید، 
یا برای آن یک اسم گذاشته است، نشانه از این است که 
کودک برای عروسک یک شخصیت خاص قائل شده 
است. این ارتباط، برای بعضی از کودکان می تواند بسیار 
قوی باشد، و یا حتی در بعضی از کودکان وجود نداشته 
باشد.  والدین، می توانند مانند کودکان، عروسک را نیز 
به عنوان یک موجود زنده تصور کنند و با استفاده از آن، 

کودک خود را بهتر تربیت کنند. شاید کودکان در شرایط 
 عادی، به حرف والدین خود گــوش نکنند و از انجام 
کار های خود سر باز بزنند، اما با واسطه قرار داده شدن 
عروسک شان، نظرشان عوض شود و بخواهند که مانند 
آن عمل کنند یا اینکه کارهایی را مانند آن انجام ندهند.

 برای اینکه والدین بتوانند با استفاده از عروسک، کودکان 
خود را تربیت کنند، در ابتدا باید به افکار کودک خودشان 
احترام بگذارند و عروسک را به عنوان یک موجود زنده 
تصور کنند. هنگامی که والدین نیز عروسک کودک خود 
را به عنوان یک موجود دارای شخصیت حساب کنند، 
ارتباط کودک و عروسک، بیش از پیش قوی می شود 
و تأثیر آموزش ها و تربیت والدین بر روی کودک، تأثیر 
بیشتری خواهد داشت. تربیت کودک، کار راحتی نیست 
و صبر، کلید موفقیت در تربیت کودکان است. عروسک، 

می تواند به عنوان یک کمــک کننده، تربیت کودک را 
بســیار راحت تر کند. این در حالی است که برخی از 
کودکان، نمی توانند با عروسک ها ارتباط برقرار کنند و 
حتی آنها را به عنوان یک اسباب بازی ساده نیز دوست 
ندارند. این دســته از کودکان، نمی توانند با استفاده از 
عروسک تربیت شوند، اما والدین می توانند با استفاده 

از الگوی آنها، به تربیت شان بپردازند.
*  نحوه ی تربیت کودک با استفاده از عروسک

   شــاید برخی از والدین متوجه نشده باشند که چگونه 
می توانند با اســتفاده از یک عروسک، کودک را تربیت 
کنند. شاید در ابتدا، تربیت کودک با استفاده از عروسک، 
کار دشواری به نظر برسد، اما به هیچ وجه اینگونه نیست.  
یکی از بهترین و ساده ترین روش ها برای تربیت کودکان 
 با اســتفاده از عروســک، بازی کردن با آنها است. شما 
می توانید تا ســاعت ها با فرزند خودتان بازی کنید و با 
استفاده از عروسک های او، مسائل تربیتی را به او بیاموزید. 
توجه داشته باشید که هنگام انجام این کار، نباید فراموش 
 کنید که در حال انجام بازی هستید. کودکان در این دسته از 
بازی ها، یاد می گیرند که مانند عروسک ها برخورد کنند. 
برای مثال، شما با استفاده از عروسک کودکتان، سلام کردن 
و احترام گذاشتن به دیگران را به کودک نشان می دهید. 
در نتیجه، او نیز یاد می گیرد که مانند عروسک خودش، 
به بزرگتر ها احترام بگذارد. نمایش های عروسکی، یک 
نوع از نمایش هســتند که کودکان علاقه فراوانی به آنها 
دارند. عروسک گردان ها، با مهارت تمام، عروسک ها را 
حرکــت می دهند و به جای آنها حرف می زنند. با اینکه 
این عروســک ها، عروسک های کودک شما نیستند، اما 
هنگامی که مانند یک انســان واقعی، می توانند حرکت 
 کنند و حرف بزنند، کودکان را تحت تأثیر قرار می دهند.

داستان هایی که توسط عروسک گردان ها اجرا می شود، 
در بیشــتر مواقع جنبه آموزشی و تربیتی دارد. در نتیجه، 
مشاهده نمایش های عروسکی، می تواند در تربیت فرزند 

شما، تأثیر بسزایی داشته باشد.همانطور که پیش تر به آن 
اشــاره کردیم، والدین هیچ گاه نباید شخصیت عروسک 
کودک خودشان را انکار کنند و به او بگویند که عروسک 
تو تنها یک وسیله اســت. این مورد، باعث دلسرد شدن 
کودک از عروســک و حتی در برخی موارد، دلخوری از 
والدین می شــود. در نتیجه، برای اینکه بتوانید با استفاده 
از عروسک، کودک خود را راحت تر و بهتر تربیت کنید، 
باید اول از هر چیزی، شخصیت داشتن عروسک را قبول 
کنید و آنها را به اسمی که کودکتان برای آنها گذاشته است، 

صدا کنید.
  یکی از روش های دیگری که می توانید با اســتفاده از 
آن، کودک را از طریق عروســک تربیت کنید، این است 
که شــخصیت عروســک را برای کودک خود توصیف 
کنیــد. برای مثال، هنگامی که کودک شــما می گوید نام 
عروسک من لیلا است، والدین باید ویژگی های دیگری 
را به این شــخصیت اضافه کنند، نه اینکه یک شخصیت 
جدا از شخصیت کودکشان بســازند. برای مثال، والدین 
 باید بگویند که لیلا همیشه اتاق را مرتب می کند. نتیجه، 
می تواند این باشد که کودک شما نیز اتاقش را تمیز و مرتب 
 نگه دارد. دقت داشته باشید شخصیتی که برای عروسک 
کودکتان می ســازید، باید توسط کودک شما نیز پذیرفته 

شده باشد.
*  جمع بندی مطالب و سخن پایانی

  بسیاری از والدین، به دنبال راهی برای تربیت بهتر کودکان 
خود هســتند، اما به یکی از مهم ترین راه ها که دقیقا در 
دسترس آنها قرار دارد، توجهی نمی کنند. این راه، استفاده 
از عروسک است. بسیاری از والدین، برای عروسک های 
کودک خود، ارزشی قائل نمی شوند و حتی به بازی کردن 
با کودک خود نیز نمی پردازند. این عوامل، باعث می شود 
که کودک به درســتی تربیت نشود. با کودکان خود بازی 
کنید و در بازی ها، به آنها بیاموزید که چگونه می توانند 

شخصیت بهتری داشته باشند.

  

برای حل مشکلات مواردی را که غیرمرتبط 
هستند در نظر نگیرید و به جای آن با مشکل 

آشنا شوید و آن را درک کنید.
  حســین ابراهیمی مقدم روانشــناس و اســتاد 

دانشــگاه درباره مواجه شدن با مشکلات 
گفت: در واقعیــت بهترین روش، حل 

کردن مشکلات است. شاید اصلا 
بهترین روش این است که کلمه  

مشکل را از ذهنمان برداریم 
و به جای آن کلمه  مسئله را 

قرار دهیم.
  وی بیان کــرد: زمانی 
که کلمه مشــکل در فکر 
تداعی شود، ذهنیت افراد 
به این ســمت می رود که 

آن را نمی تــوان حل کرد 
و درگیــری وجود دارد. ولی 

زمانی که بحث مسئله را به جای 
مشــکل مطرح کنیم، این ذهنیت به 

وجود می آید که مســئله را می توان حل 
کرد. همانطوری که از دوران کودکی یاد گرفته ایم 

که برای حل مسئله اقدام کنیم.
  ابراهیمی مقدم تصریح کرد: مســائل مختلف در 
دنیای پیرامون افراد در ارتباط با انسان های مختلف، 
زمان و جوامع متفــاوت یا حتی در موقعیت هایی 
که قرار می گیرند اتفاق میفتد و طبیعی است که هر 
کدام از آن ها راهکارهای خاص خودشان را داشته 

باشند.
  وی اظهار کرد: شــاید اگر قرار باشــد ما تک به 
تک مسائل مختلف را تجربه کرده و بعد راه حل ها 
را تمرین کرده باشــیم که بتوانیم در مراحل زندگی 
از آن ها استفاده کنیم به قول معروف باید عمر نوح 
داشته باشــیم که چنین چیزی واقعا عملی نیست؛ 
بنابرایــن باید راهکارهایی را یــاد بگیریم که این 
راهکارها به طور کلی در حل مســئله به ما کمک 

خواهد کرد.

این روانشناس ادامه داد: شاید این موضوع هم در 
بحث مدیریت مطرح شــود. ما می بینیم که بعضی 
افراد  از 

خوب،  لایقــی مدیرهــای  و  کارآمــد 
هستند و در موقعیت های مختلف کارهایی را انجام 
می دهند و از همین مدیــر می توان در جای دیگر 
و در زمینه های دیگری که شــاید ارتباطی با رشته 
قبلی او هم نداشــته باشد، کمک و یاری خواست. 
آن فرد با فن مدیریت خــود در آن موقعیت، کار 
را راه می انــدازد و می چرخانــد. به علت اینکه او 
راهکارهای حل مســئله را یاد گرفته است. شاید 
لزوما در این ارتباط خاص هم اطلاعاتی نداشــته 

باشد.
*  راهکارهای حل مسئله

  ابراهیمی مقدم تصریح کرد: در ابتدا افراد می بایست 
بدون هیچگونه جانبــداری، به طور کامل و بدون 
حب و بغض با یک نگاه بی طرفانه مسئله را ببینند 

و راه حل های احتمالی را در ذهن خود مطرح کنند.
وی خاطرنشــان کرد: می توان از دیگران مشورت 
گرفت، اما اینکه بتوانیم از قوه خلاقیت و هوش خود 
استفاده کنیم و بهترین راهکار را در نهایت در پیش 
بگیریم می تواند در بحث های بعدی به ما کمک 
کند.این روانشناس بیان کرد: در ارتباط 
با اینکه خودمان را مجبور کنیم برای 
اینکه حتما با یک راهکار خاص 
جلو بــروم و به قول معروف 
به ســنگ نخورده  سرمان 
اســت، خودمان را از این 
وضعیت باید بیرون بکشیم 
و احتمــالات متفاوت در 
ارتباط با اینکه شــاید با 
آن راهکار به نتیجه نرسیم 
مدنظر ما باشــد. نه اینکه به 
کنیم  نــگاه  بدبینانه  مســائل 
بلکه واقع بینانه باشــیم و خطرات 
احتمالی که می تواند ســر راه ما قرار 
گیرد را به آن توجه کرده و سعی کنیم آن ها 

را پیشگیری کنیم.
وی ادامــه داد: از طرف دیگــر چیزی که می تواند 
کمک کند، این است که اصلا سود و زیان حل کردن 
یا نکردن یک مســئله را بسنجیم. آن هزینه ای که 
می کنیم و عمری که می گذاریم و مســائلی از این 
دســت، آیا ارزش حل کردن آن مسئله را دارد یا 
ندارد.ابراهیمی مقدم افزود: گاهی اوقات با گذشت 
کردن و درگیر نکردن خود به مسائلی که می تواند 
اســترس های زیادی را برای ما به همراه آورده و 
صرفا فقط خواستیم خودمان را ثابت کنیم، بهترین 

کار است.
  این روانشناس بیان کرد: ضمنا اگر در کنار اعضای 
خانواده و دوســتانمان به صورت یک تیم باشیم، 
بسیار در حل مسائل به ما کمک می کند. یک بعدی 
وتک نفره  جلو رفتن معمولا محکوم به شکســت 

است.

بهترین روش مواجه شدن با مشکلات چیست؟

پژوهشگران آمریکایی در بررسی جدید خود سعی دارند نقش 
کاکائو را در کاهش پیری به دقت ارزیابی کنند و یک پاســخ 

قطعی در این مورد ارائه دهند.
   این موضوع که آیا مصرف کاکائو که سرشار از آنتی اکسیدان های 
قوی است، از ســلول های ما در برابر آسیب ها محافظت می کند یا 
خیر، پرسشی است که دانشــمندان می خواهند به طور قطعی به آن 
پاسخ دهند.به گفته دکتر یانبین دانگ )Yanbin Dong(، متخصص 
ژنتیک و قلب کالج پزشــکی جورجیا )MCG(، آنها پاسخ خود 
را در خون ۶۰۰ شــخص ۶۰ ســال به بالا جستجو می کنند که در 
بزرگترین آزمایشی شرکت کرده  که تاکنون برای ارزیابی تاثیر کاکائو 
و یک مولتی ویتامین متداول در کاهش خطر بیماری های قلبی، سکته، 

سرطان و سایر بیماری ها انجام شده است.
  پژوهشــگران در این آزمایش موسوم به COSMOS، داده های 
مربوط بــه 2۱۴۴۴ زن و مرد را جمع آوری کردند تا تاثیر کاکائو و 
مولتی ویتامین را بر مشــکلات متداول سلامتی که با بالا رفتن سن 

افزایش می یابند، بررسی کنند.
 )NIH( دانگ به تازگی، سه میلیون دلار از موسسه ملی سلامت  
دریافت کرده است تا تجزیه و تحلیل دقیقی را در مورد عوامل التهابی 
و تغییرات ژنتیکی مرتبط با پیری انجام دهد و به بررسی این موضوع 

بپــردازد که آیا مصرف کاکائو می تواند این عوامل را کاهش دهد یا 
خیر.دانگ گفت: محصولات تولیدشــده با کاکائو، به خاطر افزایش 
تقاضا و علاقــه به ویژگی ضد پیری آنها، به مواد غذایی پرمصرفی 

تبدیل شده اند.
  اگرچه در کشت سلولی، مدل های حیوانی و حتی برخی 

از پژوهش های انسانی، شواهدی در مورد قدرت ضد 
التهابی کاکائو وجــود دارد اما هنوز آزمایش های 
تصادفی در مقیاس گســترده انجام نشده اند. در 
مورد این موضوع باید پژوهش های علمی انجام 
شوند که در آنها، تعداد زیادی از شرکت کنندگان به 
طور تصادفی دارونما یا درمان متفاوتی را دریافت 

می کنند.
  دانگ خاطرنشان کرد: شواهد محکمی وجود ندارد 

که نشــان دهد مولتی ویتامین ها کــه متداول ترین انواع 
مکمل ها هســتند و ارتباط گسترده ای با کاهش خطر سرطان 

دارند، در این زمینه سودمند باشند.
  وی افزود: باید شــواهد علمی محکمی پشت آن گزینه ای وجود 
داشته باشد که ما برای بهبود سلامت خود انتخاب می کنیم. ما قصد 

داریم این موضوع را اثبات یا رد کنیم. آزمایش  COSMOS به ما 
این  تا  می دهد  امکان 
کار را انجام 
دهیم.

نگ  دا
و 

همکارانــش در ایــن 
پژوهش، افزایش ســن و ســن بیولوژیکی را به طور خاص مورد 

بررســی قرار می دهند. سن بیولوژیکی به جای در نظر گرفتن سال 
تولد، عوامل مهمی مانند ژنتیک و سبک زندگی را در نظر می گیرد که 
بر عملکرد و سلامتی اثر می گذارند. پژوهشگران قصد دارند اقدامات 
بیشتری مانند آزمایش فشار خون و بررسی عملکرد شناختی را در 

مورد پیری انجام دهند.
  دانگ طی آزمایش COSMOS، عوامل مهم پیش التهابی و ضد 
التهابی را در خون شرکت کنندگانی که کاکائو، مولتی ویتامین یا هر دو 
را مصرف می کنند، مورد بررسی قرار خواهد داد. همچنین قرار است 
که دانگ، تجزیه و تحلیل ژنتیکی پیچیده و گسترده ای را در ارتباط 

با افزایش سن انجام دهد.
   فرضیه اصلی پژوهشــگران این است که مکمل کاکائو می تواند 
پیــری و التهاب را کاهش دهــد و در نتیجه به کاهش بیماری های 
قلبی-عروقی نیز کمک کند که در ۶5 سالگی به بالا شیوع می یابند.

شکلات تلخ معمولا به خاطر مزایای آن برای سلامتی، به عنوان یک 
منبع خوب و طبیعی از آنتی اکسیدان  در نظر گرفته می شود. به گفته 
دانگ، مصرف شکلات تلخ می تواند به کاهش کلسترول، فشار خون 
و افت شناختی و همچنین افزایش واکنش ایمنی نسبت به مهاجمانی 

مانند کروناویروس کمک کند.

قارچ از مواد غذایی پرطرفدار است که علاوه بر ارزش  
غذایی بالای آن، محبوبیت بسیاری نیز در طبخ انواع 
موادغذایی دارد، اما نکته مهمی که در زمان استفاده 
از قارچ در موادغذایی باید به آن توجه شــود، بحث 

شست وشوی آن است.
   برخلاف بســیاری از میوه ها و ســبزیجات که توصیه 
می شود برای مدتی در آب غوطه ور شوند، در مورد قارچ 
هرگز نباید چنین کاری را انجام داد.بافت اسفنجی قارچ 
متشکل از واحدهای پلی ساکاریدی است که به صورت 
یک شــبکه مقادیر زیادی آب را در خود حفظ کرده اند 
و آمادگــی این را دارد که چند برابــر وزن خود نیز آب 
جــذب کرده که بافت ترد آن به شــدت تحت تاثیر قرار 
می گیرد.به ویژه اگر قصد انجماد قارچ را دارید، هیچ گاه 
آن را به این روش نشــویید، زیرا آب جذب شده در آن 

تبدیل به کریستال های یخ شده و به بافت آن آسیب جدی 
وارد می کند.بهترین روش برای شستن قارچ، ریختن آن 
در یک ســبد، مرطوب کردن آن زیر جریان یا اســپری 
آب برای زدودن ذرات چســبیده به سطح است.با توجه 
به این که در کشــت قارچ از کودهای مختلفی اســتفاده 
می شود و ریشه و سطح قارچ در تماس مستقیم با خاک 
و کود قرار دارند، باید در شست وشوی سطحی آن دقت 
زیادی کنید.قارچ  های مرطوب را تک تک به آرامی با یک 
برس نرم یا پارچه تمیز کنید به طوری که سطح آنها دچار 
آسیب فیزیکی نشود.آسیب فیزیکی با تغییر رنگ سریع 
قارچ به سمت خاکستری یا قهوه ای همراه است که بر اثر 
واکنش های آنزیمی رخ می دهد.پس از برس زنی، آنها را 
به آرامی در زیر آب شسته و بلافاصله برای جلوگیری از 
جذب آب اضافی با یک دستمال تمیز خشک کنید.بهتر 

است شستشــوی قارچ را به زمانی موکول کنید که قرار 
است از آن استفاده کنید. حفظ کیفیت قارچ شسته شده در 
طول زمان نگهداری دشوار است و قارچ به سرعت دچار 
تغییر رنگ بافت می شود.قارچ به دلیل محتوای آب زیاد 
و بافت اسفنجی بسیار فسادپذیر بوده و بایستی حتما در 
یخچال نگهداری شود.برای نگهداری قارچ های خام قبل 
از شست وشو و جلوگیری از پلاسیده شدن آنها، می توانید 
از یک پاکت کاغذی استفاده کنید و در بالای پاکت و روی 
قارچ ها یک دستمال کاغذی مرطوب و نمدار قرار دهید تا 
از پلاسیده شدن آنها جلوگیری شود.استفاده از کیسه های 
پلاســتیکی زیب  دار نیز توصیه می شود به شرط این که 
به طور کامل بسته نشــود؛ زیرا رطوبت موجود در فضا 
می تواند سبب تسریع در فساد آنها شود.همچنین می توانید 
قارچ را در بســته بندی اولیه خود تا زمان مصرف بدون 
بازکردن نگهداری کنید. معمولا جنس قوطی ها و روکش 
پلاستیکی آنها به نحوی طراحی شده است که امکان تنفس 

طبیعی آنها را فراهم می کند.
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یک پرسش رایج والدین در میانه شیوع کرونا 
بازگشایی مدارس این است که آیا  و احتمال 
ماسک زدن برای ســلامت کودکان مشکلی 

ایجاد می کند؟
 پاســخ این است با وجود ادعاهای بی پایه درباره 
ضرر داشتن ماســک برای سلامت کودکان، هیچ 
شاهد علمی وجود ندارد که ماسک زدن مشکلی 

برای کودکان ایجاد کند.
  ادعاهایی بی پایه ای درباره ضررهای ماسک زدن 
در رسانه های اجتماعی در گردش است، از جمله 
اینکه اگر ماســک ها مرطوب شوند، میکروب در 
آنها رشــد می کند یا ماســک زدن باعث افزایش 
خطرناک میزان دی اکسید کربن در خون می شود. 
در عین حال با شستن مرتب ماسک های پارچه ای 
 می توانید آنها را پــاک و ایمن نگه دارید.همچنین 
بحث هایی درباره این مطرح شده است که ماسک 

زدن دانش آموزان و آموزگاران مانع از آن می شود 
که کودکان کم سن نشانه های دیداری و اجتماعی را 
به تقویت یادگیری و رشد روانی  آنها کمک می کند، 

دریافت کنند.
  گرچه در مورد چنین اثرات رشــدی ناشــی از 
ماسک زدن شواهدی در دست نیست، اما در مقابل 
می دانیم ماســک نزدن و انتشار ویروس کرونا چه 
اثرات زیانباری می تواند ایجاد کند.شواهدی قوی 
وجود دارد که ماســک زدن کــودکان در مدارس 
می تواند انتشار ویروس کرونا را به کودکان دیگر و 

بزرگسالان کاهش دهد.
  برای جلوگیری از تحریک شدن پوست کودک، 
ماســک های پارچه ای به طور مرتب بشــویید و 
ماسک های اندازه صورت کودک و ساخته شده از 

پارچه های نرم و قابل تنفس انتخاب کنید.

آیا                         برای کودکان ضرر دارد؟

 قارچ خوراکی

 ماسک زدن 

نقش عروسک 
در تربیت 

كودک  

آیا مصرف کاکائو می تواند از پیر شدن جلوگیری کند؟



ســرویس حوادث// مرد جوان که 
به عنوان عامــل اصلی تیراندازی و 
قتل  در پرند دستگیر شده بود، با 
او  علیه  زیادی  مدارک  که  وجودی 
درخصوص جنایت وجود دارد، منکر 

قتل شد.
شــامگاه هفدهم مرداد ســال گذشته 
گــزارش مرگ مــرد جوانی بــر اثر 
بازپرس مصطفی واحدی  به  تیراندازی 
اعــلام شــد. به دنبال اعــلام این خبر 
تحقیقات به دستور بازپرس جنایی آغاز 
شد. در بررسی های اولیه مشخص شد  
تیراندازی در یک پروژه ساختمانی در 
حال احداث در فاز چهارم شهرســتان 
پرند رخ داده اســت. در این تیراندازی 
دو مرد زخمی شدند. با توجه به شدت 
جراحــات وارده آنها بــرای درمان به 
پایتخت منتقل شدند اما یکی از آنها جان 
باخت.مقتول قبل از مرگش در تحقیقات 
در رابطه با تیراندازی به مأموران گفت: 
مــن در یک پــروژه ســاختمانی کار 
می کردم، به همــراه مدیر پروژه که مرد 
میانسالی به نام حجت بود از ساختمان 
خارج شــدیم که ناگهان دو خودرو که 
یکی از آنها سمند سفیدی بود راه را بر 
ما سد کرده و شروع به تیراندازی کردند. 
یکی از افرادی که به سمت ما تیراندازی 
کرد مرد جوانی بــه نام بابک بود که با 

مدیر پروژه اختلاف مالی داشت.
به دنبال این جنایت، کارآگاهان اداره دهم 
پلیس آگاهی پایتخت راهی محل شده 
و در تحقیقات میدانی مشخص شد که 
بابک و برادرانش عاملان این تیراندازی 
مرگبار هســتند. بدین ترتیب دســتور 
بازداشت بابک و همدستانش صادر شد.
در ادامه بررسی ها مشخص شد بعد از 
اینکه بابک بــا صاحب پروژه اختلاف 
پیدا کرده بود ارتباطش را با حجت برهم 
زده و به استخدام زن جوانی درآمد  که 
دو بلوک از پروژه را خریداری کرده و 
او نیز با حجت به اختلاف خورده بود. 
این فرضیه مطرح شد که بابک به خاطر 
اختلاف مالــی و همچنین اختلافی که 
سیما با حجت پیدا کرده بود سناریوی 

تیراندازی را مطرح کرده باشد.
بدیــن ترتیب بازپرس شــعبه یازدهم 
دادســرای امور جنایی پایتخت دستور 
بازداشت بابک و همدستانش و همچنین 
سیما را صادر کرد. بابک و همدستانش 
متــواری بودند اما ســیما خیلی زود 
بازداشت شد. زن جوان منکر اجیر کردن 
بابــک برای این تیراندازی شــده و در 
نهایت پس از تحقیقات جنایی آزاد شد.

* دستگیری متهم فراری
بررسی ها برای دســتگیری بابک ادامه 
داشــت تا اینکه کارآگاهان اداره دهم 

پلیس آگاهــی پایتخــت رد او را در 
یکی از شهرســتان های مرکزی کشور 
شناسایی کردند. بررسی ها نشان می داد 
بابک پس از فرار به شهرســتان با زن 
جوانــی ازدواج کرده و زندگی جدیدی 
را آغاز کرده است. بدین ترتیب پس از 
هماهنگی های قضایی، آنها راهی محل 
زندگی بابک شده و او را دستگیر کردند. 
متهم در تحقیقات اولیه منکر تیراندازی و 
قتل شد، اما به دستور بازپرس مصطفی 
واحدی، بابک در اختیــار کارآگاهان 
جنایی قرار داده شد و تحقیقات در این 

خصوص ادامه دارد.
* گفت و گو با متهم

اختلافت با حجت چه بود؟
ســال ها قبل زمانی که در شهرستان در 
کار ساخت و ســاز ملک بودم حجت 
در املاک من کار می کرد. ورشکســته 
که شــدم  ســه میلیارد تومان بدهی به 
بار آوردم و افتادم زندان. آخر ســر هم 
با کمک مردم و فروش اموالم از زندان 
آزاد شدم. حجت که اوضاعم را این طور 
دید از من خواســت که به تهران بروم و 
با او کار کنم. تمام کارهای ســاختمان 
سازی اش را من انجام می دادم. مصالح 
برای او خریداری می کردم. خلاصه که 
پروژه اش دســت من بود. اما چند ماه 
قبل از تیراندازی حجت کم کم مرا کنار 

گذاشــت. من هم که دیدم او مرا کنار 
گذاشته طلبم را از حجت خواستم. ۶ یا 
7 سالی که برای او کار می کردم  ۵۰۰ 

میلیون تومان از او می خواستم.
شب حادثه چه اتفاقی افتاد؟

آن روز برای حساب و کتاب  به سراغ 
حجت رفتم. حتی زنگ زدم برادرهایم 
بیایند و با هم سراغ حجت برویم و در 
این مورد صحبت کنیم، اما ناگهان عده ای 
ریختند و همه را به رگبار بستند. حتی 

ماشین خود من هم تیر خورده است.
اما شــاهدان گفته اند که تو تیراندازی 

کردی؟
متهم جوان سکوت می کند.

 چرا فراری کردی؟
زمانی که متوجه شدم در این تیراندازی 
یک نفر فوت کرده و من مظنون پرونده 

هستم، مجبور به فرار شدم.
سابقه داری؟

خیلی. حدود ۱۱ ســال از عمرم را در 
زندان ســپری کرده ام. یــک مدت به 
خاطر مهریه و اختلافاتی که با همســر 
اولم داشــتم به زندان افتادم. چند سالی 
هم به خاطر ورشکســتگی و بدهی که 
بالا آورده بودم. یک مدت هم به خاطر 
تیراندازی بر سر ملک و زمین کشاورزی 
در یک درگیری طایفه ای بود به حبس 

افتادم.
پایت چرا شکسته؟

 در یک حادثه شکست. 
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حوادث

حوادث جهان
فرود اضطراری هواپیمای ایرفرانس

 در فرودگاه پکن
 یک فرونــد هواپیمای ایرفرانس که عــازم پاریس بود، در پی 
آتش ســوزی در قســمت انتهایی هواپیما، مجبور بــه انجام فرود 
اضطراری در فرودگاه پکن شــد. پرواز شــماره AF۳۹۳ خطوط 
هوایی ایرفرانس که از پکن عازم پاریس بود؛ در پی وقوع ســانحه 
حین پرواز، مجبور به بازگشــت به فرودگاه پکــن و انجام فرود 
اضطراری شد.این هواپیما که اوایل بامداد عازم پاریس بود؛ دقایقی 
بعد از پرواز، با وقوع آتش ســوزی در قسمت دُم، مجبور به فرود 
اضطراری شد.علت حادثه مشخص نیست اما صندلی های انتهایی 

هواپیما دچار آسیب جدی شده اند.

حمله سایبری به بانک مرکزی ونزوئلا 
 دولــت ونزوئلا اعلام کرد که زیرســاخت های بانک اصلی این 
کشور مورد حمله ای سایبری، که این کشور از آن به عنوان حمله ای 
تروریستی یاد کرده است، قرار گرفته اند.دولت ونزوئلا در بیانیه ای 
اعلام کرد حمله ای تروریســتی به سیستم مالی ملی این کشور، به 
ویژه در بستر فناوری »بانکو د ونزوئلا« به عنوان بانک اصلی این 
کشور، صورت گرفته است.دولت این کشور اشاره کرد که بسیاری 
از مشتریان به خدمات بانک، حساب ها و عملیات آنها )در نتیجه 
این حمله( دسترسی نداشته اند.بانک مذکور در شبکه های اجتماعی 
اعلام کرد که همه کارکنان مســئول در حال کار برای بازگرداندن 
عملکرد سرویس هایی هســتند که در نتیجه حمله آسیب دیده اند.

گفته می شــود که حمله ذکر شده متوقف شده است و این درحالی 
است که عملیات بازیابی خدمات بانک در حال انجام است. دولت، 
امنیت همه حســاب ها و داده های مالی را تضمین کرده است.هنوز 

گروهی مسئولیت این حمله را به عهده نگرفته است.

شکایت از معلم برای کوتاه کردن موی شاگردش
 پدر یک دانش آموز از معلم دختر خود برای کوتاه کردن موهای 
دخترش شــکایت کرد و درخواســت پرداخت غرامت ۱ میلیون 
دلاری داد. جیمی هافمایر پدر دختر 7 ساله دانش آموز ادعا می کند 
که معلم دخترش با همکاری دســتیار خود بدون اجازه او موهای 
دخترش را کوتاه کرده است.این دختر که 7 سال سن داشته و یک 
دورگه آفریقایی تبار اســت در مدرسه ابتدایی در میشیگان آمریکا 
درس مــی خواند . پدر این دختر ادعا می کند که به گفته دخترش 
معلم و دستیار معلم بدون اجازه وی موهای دخترش را کوتاه کرده 
و ســزاوار پرداخت غرامت هستند.بنا بر این شکایت این نخستین 
باری نیست که معلم این مدرسه و دستیار دست به چنین کاری زده 
و در گذشته نیز موهای دو دانش آموز آفریقایی تبار دیگر را نیز در 
این مدرسه بدون اجازه والدینشان کوتاه شده و همین موضوع سبب 
شــده تا خانواده دانش آموزان از معلم و نحوه عملکرد این مدرسه 

شکایت کنند.

  روابط عموميمصرف آبزيان باعث كاهش درصد سكته های قلبي مي شود
 شیلات هرمزگان

طرح : فاطمه هوشنگی

اجتماعی  معــاون  حوادث//  ســرویس 
خصوص  در  هرمزگان  انتظامی  فرماندهی 
با  معاند  کلیپ منتشرشده در شبکه های 
موضوع برخورد نامناســب مأمور کلانتری 
با متهم دستگیرشده در بندرعباس ضمن 
برخورد  و  مأمور  رفتار  شــمردن  مضموم 
از ســوی مبادی نظارتی  با وی  انضباطی 
داشــت:  بیان  و  ارائه  توضیحاتی  پلیس، 
متأسفانه رســانه های معاند صرفاً بخش 
کوچکی از کلیپ و ماجرا را منتشر و روی 

آن مانور داده اند. 
 ســرهنگ موسی عرب اظهار کرد: در پی انتشار 
یک کلیپ چالشــی و مغرضانه بــا عنوان اینکه 
انتظامی بندرعباس در حرکتی  نیروی سرکوبگر 
غیر انسانی در ملاء عام اقدام به ضرب و شتم یک 
سارق بازداشت شده کرده است، پیگیری موضوع 
در دســتور کار کارشناســان انتظامی ، رده های 

نظارتی و پلیس فتا استان قرار گرفت.
وی افزود: برابر پیگیری های انجام شــده و در 
بررســی های اولیه مشخص شــد بدنبال بروز 
نارضایتی شهروندان از مزاحمت های فراوان یک 
سارق حرفه ای منزل وداخل خودو و در پی اعلام 
مکرر شهروندان شــهرک پیامبراعظم بندرعباس 
مبنی بر حضور و ایجاد مزاحمت  توسط این متهم  
در شهرک دریاپیشگان بندرعباس ، اکیپ گشت 

خودرویی کلانتری به محل مذکوراعزام می شود
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان هرمزگان 
تصریح کرد: در گشت زنی های هدف مند گشت 
کلانتری، متهم مورد نظر شناســایی می شود که 
در هنگام دســتگیری ضمن تمرد و عربده کشی،  

به ســمت مأمور و سرباز وظیفه حاضر در محل 
حمله ور شده و اجازه دستگیری و زدن دست بند 
را نمیداده است. این مسئول انتظامی ضمن مضموم 
شمردن برخورد مأمور و ذکر این نکته که از سوی 
مبادی نظارتی انتظامی استان تنبیه انضباطی برای 
مأمورخاطی در نظر گرفته شده ، تصریح کرد: در 
فرآیند دســتگیری متهم و زدن دستبند احدی از 
شــهروندان با سوء نیت و با هدف تخریب وجهه 
پلیس در جامعه با بیان کلمات والفاظ تخریبی و 
مغرضانه مبادرت به تهیه و انتشار یک فیلم کوتاه 
در فضای مجازی نموده که با تلاش های صورت 
گرفته توسط کارشناسان پلیس فتا عامل انتشار 
کلیپ در فضای مجازی شناسایی و تلاش برای 

دستگیری این مجرم فضای مجازی ادامه دارد.
کارشــناس اجتماعی پلیس هرمزگان با تأکید بر 
اینکه این کلیپ کاملا مغرضانه بوده و فقط بخش 
کوچکی از کلیپ تقطیع شده و روی آن مانور داده 
شــده در صورتی که برابر بررسی های میدانی و 
اظهارات شاهدان عینی،  برخورد شدید این سارق 

و اســتفاده از الفاظ رکیک و حمله ور شــدن به 
سمت مأمورکلانتری زمینه ساز این برخورد بوده ، 
که متأسفانه به این مباحث توسط رسانه های معاند 
پرداخته نشــده و کاملا هدفمند و جهت تخریب 
منزلت اجتماعی پلیس خدمتگذار و مردمی، صرفا 

بخشی از ماجرا رسانه ای شده است.
به گزارش فارس، سرهنگ عرب در پایان سوابق 
هنجار شکنانه این مجرم ســابقه دار را شرارت، 
سرقت منزل و مغازه ، ایجاد مزاحمت در ساعات 
پایانی شب برای شهروندان، حمل و فروش مواد 
مخدر در محلات مختلف بندرعباس و ... عنوان 
و خاطرنشان کرد: بی شــک توجه به مطالبات 
عمومی، افزایش تاب آوری در انجام مأموریت ها 
و رعایت حقوق شهروندی همیشه الگو و مدنظر 
پلیــس و مــورد تأکید سلســله مراتب محترم 
فرماندهی به کارکنان زیرمجموعه بوده است زیرا 
پلیس خود را خادم مردم بزرگ ایران و ســرباز 
فداکار نظام می داند و بــه برهم زنندگان نظم و 

امنیت مردم اجازه عرض اندام نخواهد داد.

توضیح پلیس هرمزگان درباره برخورد مأمور با سارق سابقه دار در بندرعباس 

سرویس حوادث// با  اقدام اطلاعاتی و عملیاتی نیروهای  
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان کرمان، ترانزیت محموله 

بزرگ  یک تنی مورفین ناکام ماند.
فرمانده انتظامی اســتان کرمان گفت: نیروهای  پلیس مبارزه 
با مــواد مخدر  در زمینه  مقابله بــا قاچاقچیان مواد مخدر و 
سوداگران مرگ  با انجام اقدامات اطلاعاتی از قصد قاچاقچیان 
برای انتقال یک محموله سنگین  مواد مخدر از طریق محورهای 

مواصلاتی  باخبر شدند. سردار عبدالرضا ناظری افزود: ماموران  
مســتقر در ایست و بازرســی مرصاد واقع در سه راهی راین 
)محور بم - کرمان( با هماهنگی مقام قضایی، تریلر حامل مواد 
را شناسایی کردند و در ادامه طی عملیاتی با توقیف و بازرسی 
تخصصی از این کشــنده، یک تن و ۲۴ کیلوگرم مورفین را که 
به طرز ماهرانه ای جاســاز شده بود، کشف و یک سوداگر  را 
دســتگیر کردند. وی با اشاره به تشکیل پرونده و تحویل  متهم 

به مرجع قضایی، ادامه داد: ماموران همچنان برای شناســایی 
و دســتگیری دیگر عوامل مرتبط با این پرونده در حال انجام 
ماموریت هستند. سردار ناظری تصریح کرد: این محموله یک 
تنی مورفین با۱۰ تن تریاک برابری می کند و با کشف این مقدار 
مواد افیونی، خدمت بزرگی به مردم عزیز اســتان و کشور شد. 
وی در پایان یادآور شد: از ابتدای امسال تاکنون بیش ۹۳ هزار 

کیلوگرم  انواع موادمخدر در استان کرمان کشف شده است.

جاساز ماهرانه محموله یک تنی مورفین در  تریلر لو رفت  

اعتراف هولناک پسر عمه به قتل
ســرویس حوادث// همزمان با کشف جسد 
پسر ۱۱ ساله پارس آبادی در یک چاله نزدیکی 
خانه شان پسر عمه وی به اتهام قتل اعتراف 

کرد.
روز جمعه ۱۹ شــهریور عرفان ۱۱ ساله به همراه 
پسرعمه ۱۸ ساله خود برای ماهیگیری به کانال آب 
فتحعلی قشلاقی از توابع شهرستان پارس آباد رفتند 
اما ساعتی بعد پسرعمه عرفان در حالی که بشدت 

مضطرب بود به خانواده او اطلاع داد که عرفان در 
کانال آب غرق شــده است. بدین ترتیب عملیات 
جســت و جو برای یافتن پسر نوجوان آغاز شد اما 

تلاش های شبانه روزی بی نتیجه ماند.
ســیدعبدالله طباطبایی، دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان اردبیل در تشریح جزئیات مرگ پسر 
نوجوان ۱۱ ســاله شهرستان پارس آباد اظهار کرد: 
بعد از اعلام خبر غرق شــدگی پسر نوجوان اهل 

شهرستان پارس آباد در کانال آب محلی جست و جو 
برای یافتن جســد توسط نیروهای غریق نجات و 
جمعیت هلال احمر اســتان و شهرســتان تا روز 
چهارشــنبه بمدت ۶ روز ادامه داشت تا اینکه روز 
۲۴ شهریور با اعلام خبر کشف جسد نوجوان ناپدید 
شده در یک چاله در نزدیکی خانه پدری عرفان به 
همراه پلیس جنایی و بازپرس پرونده در محل کشف 

جسد حضور یافتیم.

وی افزود: جسد عرفان درخشان که در یک چاله 
مخفی شــده بود بعد از چند روز توسط حیوانات 
وحشی بیرون کشیده و توسط پدر وی کشف و به 
بازپرس پرونده و دادستان استان اطلاع داده شد که 
پس از بررســی های انجام گرفته در اقدامات اولیه 
ســوءقصد و ارتکاب جنایت در این پرونده قطعی 
شد. پس از این حادثه پسر عمه عرفان به عنوان تنها 
مظنون این جنایت دستگیر شد و به قتل پسر دایی 

خود اعتراف کرد. جسد برای بررسی بیشتر و کالبد 
شکافی و مشخص شدن علت تامه به مرکز پزشکی 

قانونی استان منتقل شده است.
وی علت قتل را اختلاف خانوادگی و کرکری بین 
جوانان و نوجوانان دانست و اظهار کرد: تا مشخص 
شدن علت دقیق جنایت و انگیزه قاتل از سوءقصد و 
ارتکاب قتل بازجویی به صورت دقیق ادامه خواهد 

داشت.

هشدار پلیس درباره هك دوربین های مداربسته
سرویس حوادث// رییس مرکز تشخیص و 
پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتای ناجا 
نسبت به هک شدن و دسترسی غیرمجاز به 
تصاویر دوربین های مداربسته هشدار داد و 
راهکارهایی را برای جلوگیری از دسترسی 

غیرمجاز به این دوربین ها ارائه کرد. 
ســرهنگ علی محمد رجبی، درباره هک شدن 
و دسترســی غیرمجاز به تصاویر دوربین های 
مداربســته اظهارکرد: به طورکلی چهار روش 
عمده برای دسترسی غیر مجاز به دوربین های 
مداربســته وجود دارد که روش های موســوم 
بــه اســکن پــورت، اســتفاده از ابرازهای 
EXPLOIT و دسترســی از طریــق برخی 

وبسایت ها و سرورهای شرکت سرویس دهنده 
از جمله آنهاست. وی درباره راهکارهای مقابله 
برای جلوگیری از نفوذ و احتمال سوءاستفاده از 
تصاویر این دوربین ها نیز گفت: رعایت الزامات 
ایمنی و امنیتی در نصب دوربین های مداربسته 
توســط اصناف، ســازمان ها و ارگان ها امری 
ضروری و لازم اســت که آنها در صورت نیاز 
از کارشناسان و متخصصین اتحادیه الکترونیک 

و حفاظتی کمک بگیرند.
رجبی بــا بیان اینکه لازم اســت نســبت به 
احتمالــی  مخاطــرات  و  آســیب پذیری ها 
دوربین هــای مداربســته آموزش های لازم به 
استفاده کنندگان داده شود، گفت: به روزرسانی 

نرم افزار این دوربین ها به آخرین نسخه، استفاده 
از تجهیزات برندهای معتبر و شــناخته شده، 
اســتفاده از نام کاربری و رمز عبور پیچیده و 
تغییر نام کاربری و رمــز عبور پیش فرض از 
دیگر مواردی است که دسترسی غیرمجاز به این 

دوربین ها را تا حد زیادی کاهش می دهد.
رییس مرکز تشخیص و پیشــگیری از جرائم 
سایبری پلیس فتای ناجا همچنین از شهروندان 
خواست که برای نصب دوربین های مداربسته، از 
شرکت های خدمات دهنده معتبر و شناخته شده 
اســتفاده کرده و دسترسی دوربین ها را به افراد 
ناشــناس یا افرادی که شناختی از آنها ندارند، 

نسپارند.

در کویر تباهی!
چنان درگیر یک عشق هوس آلود خیابانی شده بودم 
که انــگار در یک دنیای رویایی زندگــی می کنم. از 
سوی دیگر نیز نابه سامانی های خانوادگی و آشنایی 
با دوستانی خلافکار مرا به سوی تبهکاری هایی کشاند 

که حتی از سارقان نیز کلاهبرداری کردم و....  
این ها بخشــی از اظهارات ســرکرده یــک باند بزرگ 
کلاهبرداری با رسیدهای جعلی است که با تلاش شبانه روزی 
کارآگاهان اداره عملیات ویژه پلیس آگاهی خراسان رضوی 
در چنگ قانون گرفتار شــد. این جوان ۲7 ســاله که به 
خاطر رنگ چشــم هایش به »زاغی« معروف است، پس 
از آن که به ســوالات تخصصی کارآگاه اداره عملیات ویژه 
درباره چگونگی و شیوه های ارتکاب جرم پاسخ داد، دفتر 
خاطراتش را به سال های نه چندان دور ورق زد و درباره 
سرگذشت خود در دوران نوجوانی گفت: علاقه عجیبی به 
ورزش و کشتی داشتم چرا که عموهایم از پهلوانان معروف 
بودند و من هم تلاش می کردم تا مانند آن ها اســم و رسم 
داشته باشم ولی اعتیاد پدرم، زندگی من و مادرم را به نابودی 
کشاند. مادرم که نمی توانست شرایط سخت زندگی با پدرم 
را تحمل کند، بعد از فراز و نشــیب های بسیار، بالاخره از 
او طلاق گرفت و من هم که تــک فرزند خانواده بودم، به 
عشــق مادرم در کنارش ماندم.  خلاصه در حالی روزها 
سپری می شد که من به دلیل همین آشفتگی های خانوادگی 
نــه تنها ورزش را ترک کردم بلکه درس و مدرســه را هم 
کنار گذاشــتم و به دنبال رفیق بازی و خوش گذرانی رفتم، 
تا این که روزی برق چشــمان دختری مرا گرفت. »شهره« 
با مادرش در همسایگی ما زندگی می کرد واوضاعی بهتر 
از ما نداشت. مادر او نیز از همسرش طلاق گرفته بود و با 
پرستاری از سالمندان مخارج زندگی خود و شهره را تامین 
می کرد. با وجود این، رابطه ای عاشقانه بین ما آغاز شد، به 
گونه ای که جز شــهره هیچ کس را نمی دیدم. وقتی مادرم 
از این ارتباط غیرمتعارف و غیراخلاقی مطلع شــد، خیلی 
تلاش کرد تا مرا از این مسیر اشتباه باز دارد اما من در کویر 
تباهی گم شده بودم و نصیحت ها و دلسوزی های مادرم را 
نمی شنیدم. با آن که می دانستم مادرم در این سال ها همه 
جوانی اش را وقف من کرده است و از راه خیاطی و دوخت 
و دوز مخارج زندگی ام را تامین می کند تا در آینده عصای 
دستش شــوم ولی باز هم آن دختر را به همه چیز ترجیح 

دادم. مادرم را رها کردم و با اجاره یک ســوئیت در هسته 
مرکزی شهر، شــهره و مادرش را به آن جا انتقال دادم چرا 
که مادر شهره در حالی از همسر صیغه ای اش باردار شده 
بــود که به خاطر فوت پیرمردی که از او نگهداری می کرد، 
بیکار هم شده بود و درآمدی نداشت. از طرف دیگر من هم 
که بیشــتر اوقاتم را به همراه شهره در پاتوق های دوستان 
خلافــکارم می گذراندم، با یکی از هــم بازی های دوران 
کودکی ام برخورد کردم که اســتعداد عجیبی در فضاهای 
مجازی داشت. در یکی از همین روزها بود که پدرام شیوه 
جدید کلاهبرداری از طریق نرم افزارهای رسید جعلی را به 
من آموخت تا با ورود به ســایت دیوار از آگهی دهندگان 
کلاهبرداری کنم. وقتی در چند فقره از کلاهبرداری ها با این 
روش موفق شدم، آرام آرام باندی تشکیل دادم و با همدستی 
دیگر دوستانم به خرید موتورسیکلت، گوشی تلفن، پرندگان 
زینتی و... از سایت دیوار روی آوردم. خلافکاری های ما 
به جایی رســید که حتی اموال سرقتی را نیز با همین شیوه 
از ســارقان خریداری کردیم. این در حالی بود که در طول 
این مدت فقط ســه نفر از طعمه هایمان فریب نخوردند و 
مدعی بودند که باید حساب بانکی خودشان را برای واریز 
وجه بررسی کنند یا پیامک واریز وجه از سرشماره رسمی 
بانک برای آن ها ارســال شود.  خلاصه همه درآمدم را در 
حالی برای شهره و مادرش هزینه می کردم که مادرم هشدار 
مــی داد عاقبت این ارتباط خیابانــی جز تباهی و بدبختی 
نیست. خلاصه به خلافکاری هایم ادامه می دادم تا این که 
روزی برای انتقال پول کنار دستگاه خودپرداز ایستاده بودم 
که ناگهان در آن تاریکی بامداد کارآگاهان پلیس آگاهی بر 
سرم آوار شدند و چنان مرا زمین گیر کردند که حتی نتوانستم 
فقط به فاصله چند قدم خودم را به موتورسیکلتم برسانم. من 
که تا آن روز فکر می کردم ماموران آگاهی شب ها به دنبال 
مجرمان نمی روند و در خانه هایشــان استراحت می کنند، 
تازه به اشتباهم پی بردم و هویت واقعی ام را از آنان پنهان 
کردم ولی فقط در چند ثانیه دستگاهی را مقابل چشمانم قرار 
دادند و همه مشخصاتم را روی تصویر مانیتور مشاهده کردم. 
دیگر همه چیز لو رفته بود و ۱7 نفر از شــاکیانم به آگاهی 
آمده بودند. وقتی همدستان دیگرم نیز دستگیر شدند ماجرای 

کلاهبرداری های ما هم فاش شد و... .

در امتداد تاریکی

ســرویس حــوادث// فرمانــده انتظامی 
شهرستان کرمانشاه از مرگ دختر بچه هفت 
ســاله ای به خاطر سقوط از طبقه پنجم یک 

ساختمان مسکونی در این شهر خبر داد.
سرهنگ »علیرضا دلیری« گفت: پس از اطلاع 
پلیس از وقوع یک حادثه منجر به فوت در بلوار 

مصطفی امامی شهر کرمانشاه، گروهی از مأموران 
در محل حاضر شــدند. پس از حضور مأموران 
کلانتری ۲۲ بهمن در محل، مشــخص شد دختر 
بچه هفت ساله ای به نام »آنیا« که سابقه بیماری 
صرع داشته از بالکن منزلشان واقع در طبقه پنجم 

یک ساختمان به پایین ســقوط کرده و به علت 
شــدت جراحات وارده در دم جــان خود را از 
دست داده بود. رئیس پلیس شهرستان کرمانشاه با 
ابراز تأسف از وقوع این حادثه ناگوار و توصیه به 
والدین برای نصب حفاظ در بالکن منزل و مراقبت 
بیشــتر از فرزندان خود، گفت: جسد این کودک 

هفت ساله به پزشکی قانونی منتقل شد.

سقوط مرگبار دختر 7 ساله از بالکن

انکار قتل در تیراندازی پرند



امام جمعه بندرخمیر:
هرمزگان سرزمین اولویت های بر زمین  مانده است

امین درساره ســرویس شهرستان// 
خطیــب نمــاز جمعه شهرســتان 
بندرخمیر بــا دعوت از رئیس جمهور 
برای حضور در استان هرمزگان گفت: 
 هرمزگان سرزمین اولویت های بر زمین

 مانده است.
به گزارش خبرنگار دریا، حجت الاســلام 
شعیب صالحی در خطبه های  نماز جمعه 
این هفته اظهار داشت: تقوا در اسلام یکی از 
اساسی ترین و موثرترین عامل در اصلاح 
فرد و جامعه بشری است. وی افزود: اقامه 
تقوای همگانی در جامعه دســتاوردهای 
مهمی نظیر اجــرای عدالت اجتماعی را به 

دنبال دارد. خطیب نماز جمعه بندر خمیر 
عنوان کــرد: در حیات و زندگی اجتماعی 
بشر و آنچه مقصود خداوند متعال از بعثت 
انبیاء الهی معین شــده، عدالت اجتماعی 
است. حجت الاسلام صالحی بیان داشت: 
در حرکت تمام انبیاء تشــکیل حکومت 
هدف نیست بلکه وسیله ای برای حاکمیت 

دین و تحقق عدالت است. 
وی با بیان اینکه حرکت انقلاب اســلامی، 
محــور غایت دین و دغدغه مردم اســت 
افزود: ایستادگی مردم برای تحقق حکومت 
دینی است. حجت الاسلام صالحی خطیب 
جمعه شهرســتان بندر خمیر تصریح کرد: 

مسئولان باید بدانند تنها راه تحقق عدالت 
از مســیر رفع تبعیض می گذرد و ترمیم 
اعتماد عمومی مردم وظیفه دولت است. امام 
جمعه شهرستان بندرخمیر در بخش دیگری 
از خطبه های نماز جمعه این شهرستان به 
در پیــش بودن هفته دفاع مقدس اشــاره 
کرد و گفت: این هفته یادآور رشادت ها و 
جوانمردی های ملت شریف ایران در برابر 
ظلم و طاغوت اســت. وی با بیان اینکه 
هشت سال دفاع مقدس به ما تمایز دوست 
از دشــمن را آموخت خاطرنشــان کرد: 
کشورهای منطقه بدانند ایستادگی در برابر 

ظلم سبب بزرگی اسلام می شود.

سرویس شهرستان// امام جمعه بشاگرد 
گفت: ما هر چه از لحــاظ زمان از دفاع 
مقدس دور می شویم، باید از لحاظ معرفت 

به دفاع مقدّس نزدیک تر شویم. 
 حجت الاسلام حسین غلامی اظهار داشت: 
بیان رهبر معظم انقلاب گویای این اســت که 
دفــاع مقدس علاوه بر اینکــه یکی از منابع 
غنی معرفتی است و باید از این مکتب متعالی 
درس های بزرگی بگیریم، می بایســت از این 
محتوای فاخر معرفتی نیز صیانت و محافظت 
نماییم. وی افزود: رهبر معظم انقلاب در بیانیه 
گام دوم این نکته را چنین یادآور می شوند که 
برای برداشتن گام های استوار در آینده، باید 
گذشته را درست شناخت و از تجربه ها درس 
گرفت؛ اگر از این راهبرد غفلت شود، دروغ ها 

به جای حقیقت خواهند نشست و آینده مورد 
تهدیدهای ناشــناخته قــرار خواهد گرفت. 
دشــمنان انقلاب با انگیزه ای قوی، تحریف و 
دروغ پردازی درباره ی گذشــته و حتیّ زمان 
حــال را دنبال می کننــد و از پول و همه ی 
ابزارها برای آن بهره می گیرند. راهزنان فکر و 
عقیده و آگاهی بسیارند؛ حقیقت را از دشمن 

و پیاده نظامش نمی توان شنید.
غلامی بیان داشــت: مسئله دفاع مقدس یک 
پدیده عقلایی و یکی از عقلانی ترین حرکات 

ملت ایران بــود و تحریف ها را در این مورد 
بایستی مراقب بود. 

خطیب نماز جمعه بشاگرد افزود: در باب دفاع 
مقدس کوتاهی کرده ایم، کارهای بسیار خوب 
و کارهای بسیار باارزشی انجام گرفته، اما در 
عین حال کم اســت؛ چون تحریف در کمین 
است، دست تحریف، این بخش پردرخشش 

تاریخ ما را ممکن است مخدوش کند.
امام جمعه بشاگرد در بخشی دیگر از سخنان 
خود در خصوص پوشــش تلفــن همراه در 

شهرســتان گفت: با توجه بــه اینکه امروز 
ارتباطات به نیاز جدی و یک ضرورت برای 
روستاییان به ویژه در شرایط شیوع ویروس 
کرونا تبدیل شده، همچنین وابستگی آموزش 
دانش آموزان به اینترنت،  نه تنها اینترنت بلکه 
تلفن همراه در برخی روستاهای بشاگرد دچار 
مشکل شــده یا اصلا پوششی نداریم؛ مطالبه 
بحقّ مردم، تکمیل پوشــش و رفع مشکلات 

ارتباطات اینترنتی در اسرع وقت است.
حجت الاســلام حسین غلامی اظهار داشت: 

با توجه به محدودیت سفر به کشور عراق و 
محرومیت از پیاده روی اربعین برای بیشــتر 
مردم انتظار می رود با حضور و مشــارکت 
حداکثــری مــردم حداقل در ســه نقطه از 
شهرســتان و برپایی موکب هــای فرهنگی 
و خدمــت، حال و هوای شهرســتان مان را 
کربلایی کنیم. بــه گزارش فارس، وی گفت: 
حرکت بســیاز زیبا در راه انــدازی موکب 
خدمــت به محرومان توســط گروه جهادی 
»قله های مقاومت« در ایامی که موکب های 

نجف تا کربلا در حال خدمت رسانی به زوّار 
اباعبدالله الحسین علیه السلام است، نشان از 
عشق جوانان بشــاگردی به نهضت و مکتب 

امام حسین علیه السلام است.

امام جمعه بشاگرد تاکید کرد

ضرورت تکمیل پوشش اینترنت مناطق باقیمانده در بشاگرد 

سرویس شهرســتان// مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش 
گفت: بازاریان جزیره در ســال جاری بر اثر شــیوع ویروس کرونا 
متحمل ضرر هشــت هزار میلیارد ریالی شدند اما با شکست پیک 
پنجم و تداوم فعالیت ها انتظار داریم بخشــی از این آسیب ها در 

ماه های آتی جبران شود. 
رحمان سادات نجفی اظهار داشت: عمده اقتصاد جزیره بر محور گردشگری 
بوده و امســال به علت گسترش شیوع کرونا و شیوع سوش دلتا در کشور 
این صنعت افت و خیزهای فراوانی را تجربه کرده که اولین قربانی این افت و 
خیزها کاهش ورود گردشگر به جزیره و در نتیجه آن ضرر بازاریان جزیره 
اســت که برآورد می شود در سال جاری این آسیب به هشت هزار میلیارد 
ریال برسد. وی یادآور شد: این ضررها به گونه ای بود که اکنون بسیاری از 
بازاریان موفق به فروش اجناس تابستانه خود نشده و این مساله باعث شده 
کــه نتوانند اجناس مورد نیاز پاییز را خریداری و در واحدهای صنفی قرار 
دهندو در کنار آن افزایش نرخ اجناس و خدمات از جمله اجاره مغازه ها، 
منازل و میزان حقوق پرســنل نیز بار سنگین دیگری بر دوش آنان گذاشته 
اســت. وی گفت: با توجه به اینکه اکنون پیک پنجم کرونا شکسته شده و 
طبق اعلام مراکز درمانی از زنجیره شیوع مقداری کاسته شده و در نتیجه آن 
جزیره کیش از وضعیت قرمز خارج شده است انتظار می رود با تداوم فعالیت 
ها و افزایش مســافران بخشی از این ضررها در کنار رعایت پروتکل های 

بهداشتی در جامعه از سوی بازاریان، مسافران و کیشوندان جبران شود.

نجفی با بیان اینکه جامعه بازاریان در این راســتا در کنار شورای سلامت 
و ســتاد مبارزه با کرونای جزیره است اضافه کرد: معتقدیم حرکت جمعی 
در راستای کاهش زنجیره شیوع ویروس لازمه جبران خسارت های وارد 
شده بر بنده اقتصادی کشور است و این جامعه  در این راستا از سال گذشته 
تیم های نظارتی را برای نظارت بر اجــرای پروتکل ها در بازار راه اندازی 
کرده و بیش از ۱۰ میلیارد ریال برای رعایت پروتکل های بهداشــتی در 
بازارها هزینه کرده است. مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش افزود: 
همچنین در راستای جبران بخشی از ضرر و زیان اعضا این جامعه با انعقاد 
تفاهم نامه با برخی بانک های جزیره به دنبال جذب تسهیلات بانکی برای 
حمایت از اعضا بوده که تا کنون برخی توانســته اند از این خدمت بهره مند 
شود و  انتظار می رود با بهبود روند وضعیت بیماری در کشور و جزیره در 
آینده شاهد افزایش مسافرت ها باشیم تا پایان سال بخشی از این خسارت ها 
جبران شــود.وی با بیان اینکه سازمان منطقه آزاد به نوبه خود در راستای 
بخشودگی یک ماهه اجاره بهای مستاجران، استمهال مطالبات به مدت یک 
ماه و برخی تســهیلات را به فعالان اقتصادی، تجاری و اصناف کیش اقدام 
کرده اســت یادآور شــد: انتظار می رود اعضای هیات دولت و ستاد ملی 
مبارزه با کرونا با ارایه بســته های حمایتی گام دیگری در راستای حمایت 
از این واحدها بردارند.  به گــزارش ایرنا، در کنار  ۵۰ هتل جزیره کیش، 
جامعه بازاریان کیش  با ۳۲ بازار تجاری و خدماتی و ۲ هزار و ۸۰۰ عضو، 

بزرگترین تشکل صنفی  این جزیره است.

بازاریان کیش بر اثر کرونا هشت هزار میلیارد ضرر کردند

زنان سازمان  امور  اداره  رییس  سرویس شهرســتان// 
منطقه آزاد کیش گفت: ۲۱ دوره آموزشی ویژه حقوق زنان 
با تاکید بر ارتقــای جایگاه زنان در جامعه در این جزیره 

برگزار شد. 
عالمه خسروی با بیان اینکه طرح برگزاری دوره های آموزشی 
ارتقای اطلاعات حقوقی زنان از سال گذشته آغاز شده است 
اظهار داشــت: در این مــدت ۲۱ دوره آموزشــی با حضور 
مدرســان ملی به صورت مجازی بین بانوان جامعه هدف این 
جزیره برگزار شده است. وی اضافه کرد: در این دوره و کارگاه 
های آموزشــی ۱۰ هزار و ۹۴۸ بانو شرکت کرده که نشست 
های حقوق شــهروندی با تاکید بر حقوق زنان با چهار دوره 
برگزار شــده با پنج هزار و ۸۸۳ نفر بیشترین شرکت کننده را 
داشته است. خسروی با بیان اینکه برخی از بانوان در چندین 
دوره شرکت کرده اند عمده آنان فعالان عرصه های اجتماعی 
هستند یادآور شد: کارگاه حقوق شهروندی با موضوع مهریه، 
بایدهــا و نبایدهای حقوقی دوران پیش از ازدواج، بررســی 
حقوق و مســوولیت های زنان در قانون اساسی و نقش زنان 
در برنامه ششم توسعه و قانون احکام مدنی و ازدواج و حقوق 
زوجین از جمله کارگاه های آموزشی برگزار شده در این مدت 
اســت.وی افزود: از دیگر کارگاه های برگزار شده می توان به 

جرم شناسی و پیشگیری خانواده محور، بررسی حقوق قانونی 
زنان دارای معلولیت، کارگاه نظریه حق محور در تبیین جرائم 
کودکان و نوجوانان با تأکید بر حق داشــتن خانواده، دعاوی 
خانواده و راهکار کاهش آن و کارکرد رشدی خانواده و خطر 
جرم در کودکان و نوجوانان اشاره کرد. رییس اداره امور زنان 
ســازمان منطقه آزاد کیش یادآور شد: این دوره ها در راستای 
نیاز سنجی های انجام شده از شبکه سازی بانوان جزیره برگزار 
شــده است. وی گفت: بانوان ســاکن در این جزیره بر حسب 
فعالیت خود در ۲7 قشر شبکه به منظور ارتقای سطح مشارکت 
اجتماعی زنان جزیره در تصمیم سازی های منطقه آزاد از جمله 
اهداف و رویکرد های این اداره سازی شدند. خسروی  اضافه 
کرد: در این راســتا دستگاه ها، نهادها و ادارات مختلف مستقر 
در جزیره نسبت به معرفی نماینده بانوان فعال و شاغل در آن 
به این اداره معرفی شــده و تا کنون ۵۱ نفر نماینده ساماندهی 
شده اند. به گزارش ایرنا، وی اظهار داشت: دانشگاهیان با هفت 
نماینده، اصناف با ۶ نماینده بیشترین تعداد را داشته و پس از 
آن جامعه خانه داران، مشاوران حقوقی، هنرمندان، بیمه، بانک 
ها و بورس در ســایر فراوانی قشرهای مختلف قرار دارندو بر 
اساس آمار حدود ۵۰ درصد از جمعیت ۴۲ هزار نفری کیش را 

بانوان تشکیل می دهند.

۲۱ دوره آموزشی ویژه حقوق زنان در کیش برگزار شد
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فرماندار حاجی آباد: 
 مشاغل خانگی روستایی 

در حاجی آباد تقویت می شوند
 سرویس شهرستان// فرماندار حاجی آباد با بیان اینکه نگاه به 
ظرفیت ها و پتانســیل های هر روستا فرصتی برای ایجاد مشاغل 
پایدار است گفت: مشاغل خانگی روستاهای این شهرستان تقویت 
می شوند.حمید جهانگیری فرماندار حاجی آباد در نشست کارگروه 
اشــتغال و سرمایه گذاری شهرستان ضمن قدردانی از فعالیت های 
بنیاد برکت در راســتای ایجاد اشتغال در بخش مرکزی و فارغان 
اظهار کرد: پتانسیل ها و ظرفیت های خوبی در روستاهای شهرستان 
وجود دارد که با آموزش و فرهنگ سازی صحیح در بحث مشاغل 
خانگی،مردم می توانند از درآمد خوب و پایداری برخوردار شوند.
فرماندار حاجی آباد با بیان اینکه ایجاد اشتغال به عنوان یک هدف 
مهم مورد نظر همه مدیران شهرســتان باشد افزود :با حضور بنیاد 
برکت در بخش های فارغان و مرکزی توسعه ای در ایجاد اشتغال 
بوجــود خواهد آمد و در جذب تســهیلات باید علاوه بر جذب 
سهمیه شهرستان، سهمیه شناور استان نیز جذب و پرداخت شود.
جهانگیری ضمن قدردانی از بانک های عامل ،ملی، کشــاورزی، 
صندوق کارآفرینی و پست بانک در شهرستان در راستای همراهی 
در پرداخت تســهیلات اشتغالزایی تاکید کرد: دقت شود تسهیلات 
اشتغالزایی به کسانی که اهل کار باشند پرداخت شود و دستگاه های 
اجرایی باید اشتغال ایجاد شده را در سامانه رصد ثبت نمایند.وی 
اذعان کرد: کارفرمایان موظف هستند کارگران را بیمه و در جذب 
نیرو از کارگران بومی و ایرانی استفاده کنند ،همچنین دستگاه های 
اجرایی در جذب نیرو ســهمیه اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر را 
در اولویت قرار دهند.رئیــس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی با 
تشریح مصوبات جلســه قبل در خصوص وضعیت ثبت مشاغل 
ایجادشده توسط دســتگاه اجرایی در سامانه رصد گفت: تاکنون 
تعداد ۳۵۵ نفر در سامانه رصد ثبت شده اند.وی اضافه کرد :حضور 
بنیاد برکت در شهرســتان امیدبخش است و باعث رونق و توسعه 
در بخش های مرکزی و فارغان می شــود.نماینده بنیاد برکت در 
دهستان طارم و فارغان گفت: تاکنون تعداد ۶7 نفر جهت دریافت 
تسهیلات اشتغال زائی در روستاهای طارم،گنج و سیروییه به بانک 
معرفی شده اند.وی با بیان اینکه شناسنامه روستاها جهت بهره بردن 
در بحث اشتغال آماده شده است افزود: از پتانسیل های روستاهای 
گله گاه،چاه باغ و سیدجوذر برای ایجاد اشتغال استفاده خواهد شد و 
همچنین در بازدید میدانی از روستاهای بخش فارغان ظرفیت های 
این روستاها بررسی که بعضی از مشاغل به دلیل سنتی عمل کردن 
موفق نبودند که بنا داریم کلاس های آموزشــی در این خصوص 
برگزاری کنیم. به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ نماینده بنیاد 
برکت در دهســتان درآگاه نیز از معرفــی ۶۰ نفر جهت دریافت 
تسهیلات به بانک خبر داد و افزود: کارگاه مواد شوینده در روستای 
کشکوییه راه اندازی می شود, در روستاهای گیس و دهستان استقبال 

خوبی در حوزه زنبورداری شده است.
جایگاه سوخت روستای شمیل حاجی آباد 

بهره برداری شد
 ســرویس شهرستان//  جایگاه سوخت شــمیل حاجی آباد با 
7۵میلیارد ریال اعتبار با حضور همتی استاندار هرمزگان افتتاح شد. 
فرماندار حاجی آباد در این بــاره گفت: ۲۰میلیارد ریال از اعتبار 
این طرح از محل تسهیلات اعطایی پست بانک و ۵۰ میلیارد ریال 
آن آورده بخش خصوصی است.به گزارش ایرنا، حمید جهانگیری 
افزود: با بهره برداری از این جایگاه، برای ۱۰ نفر به صورت مستقیم 
اشــتغال ایجاد شد.به گفته وی، ساکنان روستاهای دهستان آشکار 
و مرکز بخش فارغان و همچنین خودروهایی که از این مســیر به 
بخش احمدی درحال رفت و آمد هســتند، از خدمات این جایگاه 

بهره مند می شوند.
هفته دفاع مقدس فرصتی مناسب جهت 

انتقال فرهنگ ایثار و شهادت به نسل جدید است
 عبدالمجید مرادی ســرویس شهرستان// جلســه برنامه ریزی 
گرامیداشــت  هفته دفاع مقدس با حضور، امام جمعه ، فرماندار و 
اعضای ستاد شهرستانی در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شد.به گزارش خبرنگار دریا، جلسه هماهنگی گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس به ریاست رادمهر، فرماندار شهرستان جاسک برگزار گردید. 
به گزارش خبرنگارماازبندرجاسک ؛ امام جمعه شهرستان جاسک در 
این جلسه ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس بر اهمیت برگزاری 
مراسمات متناسب با شــرایط کرونا تاکید کرد و عنوان نمود : هفته 
دفاع مقدس بهترین فرصت جهت انتقال فرهنگ ایثار و شهادت به 
نسل جدید انقلاب هســت که انتقال فرهنگ ایثار و شهادت باعث 
ایجاد رویش هایی برای انقلاب و نظام خواهد شــد.در ادامه جلسه 
محمد رادمهر فرماندار جاســک هفته دفاع مقدس را سند ماندگار 
انقلاب اسلامی خواند و گفت: هفته دفاع مقدس متعلق به هیچ جناح 
و گروه سیاســی نیســت بلکه به همه مردم تعلق دارد که با روحیه 
بسیجی در دفاع از میهن اسلامی و مقابله با دشمن متجاوز بعثی نقش 
آفرین بودند.در ادامه وی تاکید کرد: هر چند برنامه های اجرایی هفته 
دفاع مقدس باید بر اساس وضعیت بیماری کرونا و طبق رعایت شیوه 
نامه  های بهداشــتی برگزار گردد، اما نباید اجازه دهیم این هفته کم 
رنگ جلوه داده شــود.در پایان رادمهر افزود: وظیفه ما این است که 
در این هفته به نحوه شایسته از زحمات تمام نیروهای ارزشی نظام 
مقدس جمهوری اسلامی قدردانی و عظمت و جایگاه دفاع مقدس را 

به نسل بعد منتقل کنیم.

در راستای بازگشایی مدارس؛
۱۰۰درصد فرهنگیان جاسک 
در برابر کرونا واکسینه شدند

 عبدالمجید مرادی سرویس شهرستان// معاون پرورشی تربیت 
بدنی و ســلامت آموزش و پرورش شهرستان جاسک اعلام کرد: 
با تزریق ۱۰۰ درصد واکســن جامعه فرهنگیان شهرستان آمادگی 
کامل برای بازگشایی مدارس را خواهیم داشت.به گزارش خبرنگار 
دریا؛ مرتضی برزیده معاون پرورشی تربیت بدنی و سلامت آموزش 
و پرورش شهرستان جاســک بیان داشت : تمامی فرهنگیان این 
شهرستان نوبت اول واکسن کرونا را دریافت نموده اند و نوبت دوم 
واکسیناسیون این قشــر نیز با تلاش و همکاری شبکه بهداشت و 
درمان شهرستان جاسک در حال انجام می باشد.معاون تربیت بدنی 
و ســلامت ایمنی ایجاد شده در فضای مدرسه و جامعه فرهنگیان 
را از الزامات و ضــرورت برپایی کلاس های حضوری اعلام کرد 
و گفت: هیچ چیز جای آموزش حضوری در مدارس را نمی گیرد 
و حرکــت آموزش و پرورش به ســمت بازگشــایی مدارس به 
شــکل حضوری است، اظهار داشت: قطعاً دغدغه ما حضور ایمن 
دانش آموزان در مدارس است و تلاشمان بر این است تا شعار سال 
تحصیلی را که استمرار آموزش، ارتقا کیفیت و تضمین سلامت است، 
تحقق ببخشیم. وی اضافه کرد: البته برای شروع سال تحصیلی به 
شکل مجازی زیرساخت های لازم به ویژه در شبکه شاد با به روز 
رسانی اطلاعات فراهم شده و امیدواریم شرایط مطلوبی را در آغاز 

سال تحصیلی شاهد باشیم .

خبری

شهرستان

طرح : فاطمه هوشنگی

ســرویس شهرســتان// امام جمعه قشم گفت: رفع 
تبعیض و اجرای عدالت باعث ارتقاء اعتماد عمومی به 
دولت می شود که باید برای جبران عقب ماندگی ها در 

این حوزه تلاش بیشتری صورت گیرد. 
حجت الاسلام غلامرضا حاجبی در خطبه های نمازجمعه 
این هفته قشم افزود:  برای رفع تبعیض باید قوانین، طرح ها 
و لایحه های فســادزا اصلاح شود. وی ادامه داد: همچنین 
اجرای کامل قانون و برخورد با مدیران فاسد باید در دستور 

کار قرار گیرد تا بتوالن عدالت اجتماعی را اجرا کرد.
امام جمعه قشم تصریح کرد: مصاله نگری همچنین اختلافات 

سیاســی هیچ ســودی برای مردم نــدارد و فقط باعث 
ســرخوردگی، یاس و ناامیدی مردم میشــود. وی افزود: 
همچنین به کارگیری نیروی انســانی ضد فساد به اجرای 
عدالــت اجتماعی و رفع تبعیض کمــک می کند. حاجبی 
ادامه داد: بومی گرایی بی منطق و افراطی و بومی ســتیزی 
کینه جویانه افراط و تفریط و مذموم هستند که فقط باعث 

می شود نیروهای شایسه جامعه از کار برکنار بمانند.
امام جمعه قشم گفت: ناوگروه 7۵ ارتش در نیمه شمالی که 
خلوتگاه آمریکا محسوب می شود خودنمایی کرد که این امر 

توسط تحلیل گران دنیا مورد بررسی قرار گرفت.

وی افزود: این عظمت در سطح جهانی ثبت شد که ارتش 
خانه تاریخی آمریکا را فتح کرد. حاجبی با اشاره به نزدیکی 
هفتــه دفاع مقدس ادامه داد: این افتخار در ادامه افتخارات 
جنگ تحمیلی شکل گرفت و نتیجه دانشگاه دفاع مقدس 
اســت. وی تصریح کرد: دفاع مقدس برای ایران پشیمانی 

ندارد، بلکه پشیمان واقعی دشمنان ایران هستند.
امام جمعه قشم با اشاره به بازگشایی مدارس اظهار کرد: در 
جزیره ای مانند قشم وجود مدارس فرسوده و تخریبی زیبنده 
نیست و باید مسوولان و خیران برای بهبود وضع موجود با 

یکدیگر تعامل داشته باشند.
به گزارش ایرنا، وی افزود: اجرای ســند ۲۰۳۰ لغو شد اما 
تفکر این ســند هنوز وجود دارد که باید با تمسک به سند 
تحول آموزش و پرورش و بیانیه گام دوم انقلاب مقام معظم 

رهبری برای رفع تدریجی آن اقدام کرد.

سرویس شهرستان// امام جمعه پارسیان 
گفت: ظاهــرا در برخی نقاط اســتان 
بنزین سهمیه ای نیز برای سایر صیادان 
غیرمجوز دار در نظر گرفته شــده است 
که باز هم صیاد مظلوم پارســیانی از آن 

محروم مانده است. 
 امام جمعه شهرســتان پارسیان در اجتماع 
هفتگــی نمازگزاران در مصلــی امام خامنه 
ای)مدظله العالی( با اشاره به قدمت و ظرفیت 
مهم صید و صیادی جهت ایجاد اشــتغال در 
شهرستان پارســیان گفت: صیادی مرتبط با 
شغل صیاد و سفره مردم مصرف کننده است 
لذا اگر دولت محترم بتوانــد از این ظرفیت 
مهم در شهرهای ساحلی به درستی حمایت 
و بسترهای لازم را در جهت پشتیبانی و مانع 
زدایی ها فراهم نماید قطعا بخشی از مشکلات 

مردم حل خواهد شد .
حجت الاســلام بارانی ضمن اشاره به قیمت 
بالای ماهی و میگو و عدم تمکن مردم برای 
خرید آبزیان در این شــهر ساحلی تصریح 
کردند: حل این مشکل مهم در گرو حمایت 
و پشــتیبانی از صیادان زحمتکش است اما 
متاسفانه گاهی فشار بر مغازه دار سطح شهر یا 
صیاد دیده میشود که کاری کارشناسی نیست. 
وی، مشــکلات جامعه صیادان را با شنیدن 
دردها و مشــکلات آنها از نزدیک قابل حل 
دانسته و ضمن انتقاد از عدم حضور متولیان 
استانی در بین صیادان پارسیان اذعان داشت: 
شیلات نیازمند مدیریت دلسوز و جهادی در 
سطح استان است در حالی که در شش ماهه 
اول ۱۴۰۰ حضور مسئولان شیلات استان در 
پارسیان را شاهد نبودیم و در سال گذشته نیز 
یک ســفر دو ساعته داشته اند لذا با مدیریت 
اینگونه نمی توان مشــکلات بزرگ  جامعه 
صیادان و به تبع مشکل گرانی قیمت آبزیان 
را حل کرد که امیدوارم دولت انقلابی فکری 
بــه حال این معضل بــزرگ نمایند . حجت 
الاسلام بارانی، سیســتم اطفا حریق، رمپ، 
سکو، روشنایی مناسب اسکله های صیادی، 
تجهیز شناورها به سیستم رصد و بیسیم، صید 
با ادوات غیرمجاز و افزایش شــدید قیمت 
ادوات صیادی را از جمله مشــکلات جامعه 
صیادی برشمرده و گفت: بسیاری از صیادان 
زحمتکش ما از داشتن مجوز محروم هستند 
و متاسفانه ســالیان طولانی است که مجوز 
جدیدی داده نشــده است و همین امر باعث 
شده بدون بیمه و... به دل دریای پرخطر بزنند.

وی افزود: ظاهرا در برخی نقاط استان بنزین 
ســهمیه ای نیز برای سایر صیادان غیرمجوز 
دار در نظر گرفته شده است که باز هم صیاد 
مظلوم پارسیانی از آن محروم مانده است که 
جای نگرانی است لذا امید مردم ما به دولت 
انقلابی و مردمی است که با روحیه جهادی به 
میدان آمده و اولا: با وضع قوانین مناســب و 

ثانیا با انتصاب مسئولین جهادی و دلسوز و 
خدمتگذار در پی رفع مشکلات باشند.

رییس شــورای فرهنگ عمومی شهرستان 
پارسیان با اشاره به ساخت صحن حرم مطهر 
عقیله بنی هاشــم حضرت زینب کبری)س (

در سوریه توسط مردم شریف استان هرمزگان 
در ضمــن بیان آیات و روایاتی در این زمینه 
خاطرنشــان کرد: یکــی از راههای تعظیم 
شعائر و اثبات مودت به اهل بیت عصمت و 
طهارت علیهم السلام ساخت حرم مطهر این 
بزرگواران اســت لذا یقین دارم همان طوری 
مدافعان حرم با بذل جان خود از حرم عقیله 
بنی هاشم دفاع کردند همان طور مردم مومن 
پارسیان نیز با مشارکت مومنانه خود این مسیر 
نورانی را ادامه خواهند داد و خدا را شاکریم 
که این توفیق بزرگ را نصیب مردم دوران ما 

کرده است .
حجت الاسلام بارانی با گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس، جنگ هشت ساله را استمرار مقابله 
تمام دنیای کفــر در برابر ملت ایران ارزیابی 
کــرده و گفت: کودتا، حمله نظامی، تحریم و 
نفوذ از ابزارهای مختلف دشمن با هدف مقابله 
حداکثــری در طول ۴ دهه انقلاب علیه ملت 
ایران بود که امام راحل روشــن ضمیر ما به 
خوبی این مساله را تشخیص و براساس همین 
راهبرد، جنگ را مدیریت کردند و پس از امام 
نیز رهبر عالیقدر انقلاب همین مسیر را ادامه 

دادند .
خطیب نماز جمعه پارسیان حضور به موقع 
و با بصیرت مردم در صحنه را در پیروزی و 
استمرار انقلاب مهم ارزیابی کرده و خاطرنشان 
کرد:به برکت این حضور مومنانه، جبهه تبدیل 
به دانشگاه انسان سازی شد که خروجی این 
دانشــگاه با برکت، دلاورانی همچون شهید 

حاج قاسم سلیمانی هستند.
وی ترویج و تقویــت و تبلیغ فرهنگ دفاع 
مقدس را از ضروریات امروز جامعه اسلامی 
دانسته و تصریح کرد: برای شناخت دقیق این 
گنجینه بی انتها به مکتب پرافتخار سلیمانی 
به عنوان شاگرد ممتاز دانشگاه دفاع مقدس 
مراجعه کنیم . رییس شورای فرهنگ عمومی 
پارسیان با بیان اینکه بازگشایی مدارس باید 
مبتنی بر نگاه کارشناســی و دقیق صورت 
بگیرد، گفت: همه جوانب در بازگشــایی ها 
ســنجیده بشــود ضمن توجه به معضلات 
برگزاری مجازی کلاس ها باید سلامت دانش 

آموزان اولویت اول تصمیم گیری ها باشد .
به گــزارش فارس، حجت الاســلام بارانی 
با اشــاره به دغدغــه هــای خانواده های 
نیازمند در تهیه تبلت و لــوازم التحریر و... 
ضمن توصیــه به نهادهــا و خیرین مردمی 
 گفت: از همــگان می خواهم در یک پویش

 مومنانه به کمک و یاری خانواده های نیازمند 
بشتابند.

امام جمعه پارسیان:
مسئولان شیلات به داد پارسیان برسند 

امام جمعه قشم: 

رفع تبعیض باعث ارتقاء اعتماد عمومی می شود

برای  پیگیری  از  شهرســتان//جباری  سرویس 
کاهش نرخ محاســبه قیمت زمین توسط بنیاد 
مسکن در روســتاهای غرب هرمزگان در جلسه 
کمیســیون عمران با رییس جدید بنیاد مسکن 

خبر داد. 
احمد جباری به همراه سایر اعضای هیأت رئیسه 
کمیسیون عمران مجلس با  اکبر نیکزاد مدیرعامل 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور و شاملو معاون 
روســتایی بنیاد مســکن به گفتگو و تبادل نظر 
پرداختند.نماینده غــرب هرمزگان در خانه ملت 
در این نشست با اشــاره به وضعیت اقتصادی و 
معشیتی مردم منطقه، خواستار کاهش نرخ محاسبه 

قیمت زمین های آماده واگــذاری به جوانان در 
روستاهای غرب هرمزگان شد.

احمد جباری همچنین با اشــاره به مشــارکت 
خوب خیران و مردم در زیر ســازی و بهسازی 
کوچه ها و معابر، از مدیرعامل بنیاد مسکن کشور 
خواســت منابعی را به آســفالت کوچه و معابر 
 روستاها در سطح شهرستان های غرب هرمزگان

 اختصــاص دهد. بــه گزارش فــارس ؛نیکزاد 
مدیرعامل بنیاد مســکن کشور در پاسخ به موارد 
مطروحه از ســوی دبیر کمیسیون عمران مجلس، 
با دستوری قاطع و ســریع مقرر کرد از این پس 
نرخ واگذاری زمین به جوانان در روستاهای غرب 

هرمزگان کاهــش یابد و همچنین منابعی ویژه به 
آســفالت کوچه و معابر در حوزه غرب هرمزگان 

اختصاص یابد.

نماینده غرب هرمزگان در خانه ملت خبر داد 
کاهش نرخ قیمت زمین بنیاد مسکن در روستاهای غرب هرمزگان 
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فروردین :
بر موجی از هیجانات ســوار هستید و زندگی تان 
به تپش درآمده ، اما شــاید اگر کنترل بیشتری روی 
موقعیت حاضر داشــتید خوشــحال تر می بودید. 
خوشبختانه، چیزهایی هستند که می توانید قدرت تان را روی آن ها 
به کار گیرید، اما بعضی از امور از دست شما خارج است. انرژی و 
وقت خود را صرف کارهایی نکنید که تحقق شان ممکن نیست. در 
عوض باید روی جریان های متغیری تمرکز کنید که پیش روی تان 

قرار گرفته و نسبت به آن ها واکنش صحیحی را در پیش بگیرید.
  اردیبهشت :

امروز انگیزه ی چندانی ندارید، اما اگر کمتر به دنبال 
راهی برای گریز از کار باشــید کارآمدی تان بیشتر 
خواهد شد. اگر انگیزه پیدا کنید می توانید به راحتی به 
کارهای معمولی روزمره در منزل و محل کارتان بپردازید. امروز نباید 
منتظر تایید دیگران باشید، زیرا ممکن است همکاران تان حرف هایی 
به شما بزنند که خوشایندتان نباشد. اگر بتوانید به تنهایی کارها را به 
بهترین شکل پیش ببرید می توانید توجه دیگران را به خود جلب 

کنید و تحسین شان را برانگیزید.
  خرداد :

تا زمانی که از انجام کارهای جدید و متفاوت نترسید 
می توانید تا حدی بعضی از امور را پیش بینی کنید. از 
آن آدم هایی هستید که گاهی سرسری عمل می کنند، 
اما امروز تمایل دارید که همــه چیز را به دقت و با توجه کامل به 
جزییات پیش ببرید. از انتظارات تان کم کنید تا دستیابی به اهداف تان 
آسان تر شود و مسیر را همراه با تفریح طی کنید، برای تان هم مهم 
نباشــد که بعدش چه پیش می آید. محدودیت های گذشته را کنار 
بزنید، اما یادتان باشــد که در این فرآیند خودتان را آن قدرها هم 

جدی نگیرید.
   تیر :

امروز ممکن اســت بیشــتر از حد توان تان برای 
خود مشغله درست کنید، اما وقتی متوجه شوید که 
نمی توانید همه ی کارهایی را که شروع کرده اید تمام 
کنید ناراحت خواهید شد. راهکاری که اکنون به شما پیشنهاد می شود 
بسیار ساده اســت، به جای این که به دنبال انجام کارهای زمان بر 
باشــید باید اولویت های تان را مشخص کنید. اگر کار جدیدی را 
شروع می کنید آهسته پیش بروید تا به نتیجه ی دلخواه برسید. اکنون 

باید کمتر قول بدهید و بیشتر عمل کنید.
    مرداد :

درمورد یــک تصمیم گیری مهم به شــک و تردید 
افتاده اید و مسایل مالی برای تان گیج کننده شده است. 
اکنون در یک وضعیت گمراه کننده هســتید، این یک 
موقعیت پیچیده ی مالی اســت. شاید امروز سعی کنید برای خرید 
یک چیزی خودتان را توجیه کنید. در هر صورت این که به خاطر 
نامشخص بودن وضع ممکن است دچار اضطراب و نگرانی شوید. 
این ضرورتی که اکنون حس می کنید شــاید باعث شود که بدون 
فکر دســت به تصمیم گیری بزنید، اما بعد از تصمیم تان پشــیمان 

خواهید شد.
 شهریور :

اکنون دوســت دارید که به همه ی جوانب کار فکر 
کنیــد، اما بدانید که امروز هــر چه قدر هم تجزیه و 
تحلیــل کنید باز هم نمی توانید بــرای اتفاقات غیر 
منتظره ی پیش رو خودتان را آماده کنید. سعی کنید خودتان را زیاد 
درگیر مشــکلات فعلی نکنید، زیرا ممکن است از توجه به اهداف 
اصلی خود بازبمانید. بهتر است برنامه های قبلی خود را خود را کنار 

بزنید و به دنبال یک راهکار جدید باشید.
 مهر :

امروز ممکن اســت یک نفــر در مقابل حرفی که 
می زنید یا عملی که انجــام می دهید طوری رفتار 
کند که برای تان غیر منتظره باشد، اما شما همه ی 
ماجرا را نمی دانید و خبر ندارید که پشــت صحنه چه می گذرد. 
چون این یک نفر با نظر و راهکار شما مخالف است دلیل نمی شود 
که مدام به او نه بگویید. حتی اگر دیگران گستاخ و بی پروا بودند، 
یادتان باشد که باید شخصیت های مختلفی را که سر راه تان قرار 

می گیرند بپذیرید.
  آبان :

شــاید امروز نتوانید صبور باشــید، اما تمایل دارید 
هر کاری را که شــروع می کنید خلاصه به سرانجام 
برسانید. شاید دیگران فکر کنند که شما فقط حرف 
می زنید و خبری از عمل کردن نیســت، اما سخت در اشتباه اند. 
سعی کنید در سریع ترین زمان ممکن وظایف تان را انجام دهید و 
در عین حال حواس تان به قول هایی که داده اید باشد. قرار نیست 

چیزی را به کسی جز خودتان ثابت کنید.
  آذر :

امروز ممکن است به شــدت احساس اضطراب و 
نگرانی کنیــد، اما بعضی از نگرانی های تان چندان 
آشکار نیست. به نظر می رسد اتفاقات بیشتری در 
جریان است. خلاقیت تان غیر قابل جلوگیری خواهد بود، اما به 
شرط این که بتوانید این بحران را مدیریت کنید. برای این که حس 
و حال بهتری داشته باشید می توانید به پیاده روی بروید یا این که 

سری به باشگاه بزنید.
  دی :

همه چیز ضد شماست و از این که در چنین شرایطی 
خودتان را در اوج حفظ کنید خســته شده اید. اما 
نباید در طول مسیر ناگهان خواب بروید و بعد ببینید که یک فرصت 
ارزشــمند را از دســت داده اید. بزرگ ترین چالش این است که 
بتوانید به طریقی به خودتان بقبولانید که از این پس همه چیز راحت 
تر پیش خواهد رفت. بدانید که قسمت های مشکل مسیر را طی 
کرده اید. به شما پیشنهاد می شود که با تجسم کردن یک آینده ی 

روشن در ذهن تان به خودتان کمک کنید.
 بهمن :

امروز دست به هر کاری که می زنید دچار احساسات 
متضاد خواهید شد. شاید ترغیب شوید که کارهای 
نیمه تمام تان را به ســرانجام برســانید. به جای این که از سختی 
کار گله کنید بهتر است از دوســتان بخواهید که کمک تان کنند. 
اگر بتوانید به کسی که مورد اعتماد شماست تکیه کنید می توانید 

راحت تر مسیرتان را طی کنید.
 اسفند : 

دوســت ندارید امروز دیگران به شما بگویند که چه 
کار بکنید و چه کار نکنید، زیرا خودتان تصمیم تان 
را گرفته اید. به این فکر کنید که اگر همه همفکر بودید چه می شد 
و تا حد امکان از بحث و جدل بپرهیزید. اگر احساس می کنید که 
عقاید دیگران با باورهای شما بسیار متفاوت است، اجازه ندهید 
که چیزی را به شما تحمیل کنند. پس هر وقت لازم شد به آن ها 

هشدار دهید.
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حمل و نقل و انواع ناوگان اعم از زمینی، دریایی 
و هوایی نقش مهمی در پیشرفت جامعه بشری 
داشته است. حمل و نقل درلغت به معني جا به جا 
کردن و بردن اســت . دراقتصاد آنرا جا به جایي 
انســان وکالا از یک نقطه به نقطه دیگر تعریف 
کرده اند. فراهم بودن امکانات حمل و نقل مناسب، 
مطمئن، راحت و ســریع و ارزان پیش شــرط 
توسعه گردشــگري در هر جامعه ای است. برای 
گردشگران زمان رسیدن به مقصد اهمیت زیادی 
دارد و آن ها به گونه ای برنامه ریزی می کنند تا در 
کمترین زمان ممکن بیشترین بهره را از مکان های 

گردشگری ببرند.
 از سوی دیگر آن ها در پی وسیله حمل و نقل ارزان 
نیز هســتند تا بتوانند بخشــی از منابع مالی خود را 
نگهداشته تا بتوانند مکان های گردشگری بیشتری را 
بازدید نمایند و براي دسترســي به مقاصد گردشگري 
انتخاب نوع سیستم حمل و نقل و یا فراهم بودن سیستم 
مناسب بر این دو عامل تاثیرمي گذارد. به همین دلیل 
در پنجاه ســال گذشته سفرهاي هوایي رونق بیشتري 
یافته زیرا در ســفرهاي طولاني استفاده از هواپیما از 
نظر زمان و هم چنین هزینه مقرون به صرفه مي باشد. 
سفرهای هوایی می تواند مسافت بین تهران تا بندرکنگ 
را به دو الی سه ساعت رسانده و اگر پروازهای متعدد و 
روزانه به بندرکنگ با هزینه مناسب صورت گیرد باعث 
رشد گردشگری در بندرکنگ می گردد و گردشگران 
همانگونه که به جزایز قشم و کیش مسافرت می نمایند، 
به بندرکنگ نیز ســفر خواهند نمود. در همین راستا 
شهرداری بندرکنگ و در راس آن آقای مهندس ایوب 
زارعی در تلاشند تا کنگ ایر را برای دسترسی سریعتر 
مسافران به غرب استان هرمزگان دایر نمایند. فرودگاه 
بندرلنگه جزء سومین فرودگاه کشور در زمان تاسیس 
بوده و در حال حاضر پروازهای اندکی از آن صورت 
می گیرد. دایر شــدن کنگ ایر باعث ترغیب بیشــتر 
شــرکت ها جهت دایر نمودن شرکت های هواپیمایی 
دیگر می گردد. همانند کیش ایر و هواپیمایی قشم که 
علاوه بر این شرکت ها، بیشتر شرکت های هواپیمایی 
به ایــن دو جزیره پرواز دارند. بابــد عنوان نمود که 
ساختار حمل و نقل و دسترســي راحت و با کیفیت 
بالا براي گردشـگران یکـي از مهمتـرین ملزومـات 
ایجـاد هـر منطقه گردشگري است. در اغلب مناطق 
توسعه یافته گردشگري، شبکه حمل و نقل وسـیع و 

مناسـب وجـود دارد. بندرکنگ هم می تواند در این 
راســتا تلاش های زیادی داشته باشد. حمل و نقل از 
ارکان اصلي صنعت گردشــگری مي باشد و صنعت 
گردشگری مي تواند جایگزیني مناسب بر درآمدهاي 
نفتـي باشد. سیستم حمل و نقل هوایي یکي از عمده 
ترین عناصر تشــکیل دهنده صنعت گردشگري مي 
باشد که بخشــي از هزینه هاي گردشگران را به خود 
اختصاص مي دهد. اساساً گردشگري با جا به جایي 
و حرکت از مبداء و محل زندگي دائمي افراد به نقاط 
دور دست تحقق پیدا مي کند. توسعه و گسترش صنعت 
توریسم منوط به توسعه امکانات حمل و نقل مي باشد 
و حمل و نقل هوایي با ایجاد امکانات دسترسي آسان 
و راحت، ســریع و ایمن به نقاط مختلف و با فواصل 
زیاد سهم زیادي از جا به جایي گردشگران را به خود 
اختصاص داده است. در حال حاضر گردشگرانی که به 
بندرکنگ سفر می کنند مسیر بندرعباس به بندرکنگ را 
که نزدیک دویست کیلومتر است را با ماشین طی می 
کنند و فرودگاه بندرلنگه خط پروازی روزانه به تهران 
ندارد. بســیاری از مردم غرب هرمزگان از فرودگاه 
عسلویه و لار نیز استفاده می کنند. لذا گردشگران می 
بایست زمان طولانی تری را برای رسیدن به بندرکنگ 
علیرغم استفاده از حمل و نقل هوایی سپری کنند. گاها 
هزینه حمل و نقل زمینی از بندرعباس و یا عســلویه 
به بندرکنگ نیز ســفر گردشگران را به بندرکنگ را با 
مشکل مواجه می ســازد. حمل و نقل هوایي از امور 

زیربنایي و یکي از اجزاي مهم چرخه تولید و مصرف 
به شمار مي آید کـــه در سیـــستم ملي کشورها در 
بخش خدمات قرار مي گیرد در ایران بر اســاس آمار 
رسمي فعالیت هاي مســتقیم حمل و نقل بیش از  9 
درصد تولید ناخالص ملي و ۱5 درصد کل ســرمایه 
ناخالص در ماشین آلات و لـــوازم کـسب و کـار و 
قریـــب 3/۱ میلیون نفر از شاغلین کشور را به خود 
اختصاص داده است)احمد رضا شیرازي،۱38۶ ص، 
۱۱( به راه افتادن خط هوایی کنگ ایر می تواند جهت 
اشــتغال زایی مستقیم و غیر مستقیم نیز کارایی داشته 
باشد و باعث تسریع در رفت و آمدها شده و سرمایه 
گــذاری ها را در غرب اســتان هرمزگان رونق دهد. 
گردشــگران در حال حاضر بیشتر به جزیره کیش در 
غرب هرمزگان بخاطر داشــتن خطوط هوایی روزانه 
سرازیر می شــوند و برخی از این گردشگران نیز از 
کیش به بندرچارک آمده و از بندرچارک به شهرستان 
بندرلنگه و بندرکنگ هم می آیند. اما نامســاعد بودن 
هوا و طوفانی شدن دریا باعث می گردد که گردشگران 
کمی با تامل از جیره کیش به مناطق کرانه ای آمده و 
پس از چنــد روز اقامت و گردش در جزیره کیش یا 
خطوط هوایی کیش به مراکز استان ها و شهرهای خود 
بر می گردنــد. وجود خط منظم کنگ ایر در فرودگاه 
بندرلنگه می تواند به ورود گردشــگر و سرمایه گذار 
به غرب اســتان هرمزگان و شهرها و روستاهای آن 
کمک نماید.   گردشــگران در غرب استان هرمزگان 

مکان های گردشــگری و آثار ابنیه تاریخی زیادی 
را می توانند مشــاهده نموده و طبیعت گردی نمایند. 
چون شهرستان بندرلنگه و بستک دارای آثار تاریخی 
و فرهنگ ناملموس زیادی است که برای گردشگران 
جذابیت خواهد داشت. بنابراین راه افتادن خط کنگ 
ایر و کارکــرد منظم آن کمک زیادی برای توســعه 
گردشگری در غرب استان هرمزگان است. به نظر می 
رسد بهترین مـسیر، امـن تـرین راه، سریعترین و سالم 
ترین وسیله حمل و نقل با رعایت حداقل زمان و هزینه 
، همه سبب توجـه بـه حمـل و نقـل هوایي شده است. 
صنعت حمل و نقل هوایي در هر منطقه و کشوري جنبه 
اســتراتژیک دارد.  شهرستان های بندرلنگه، بستک و 
پارســیان با برخورداري از تمدن کهن و آثار تاریخي 
غني و جاذبه هاي متعدد فرهنگي و طبیعي مي توانـند 
یکي از قطب هاي مهم گردشــگري باشند. و توانایي 
بالقوه فراواني در بهره گیري از صـنعت گردشگری را 
دارند. شـرایط آب و هوایي مناسب در فصول پاییز و 
زمستان، آبگرم های متعدد برای آب درمانی، گردشگری 
دریایی، کوهنوردی، خرید از مراکز فروش کالا، دیدن 
آثار تاریخی، مشاهده پوشش گیاهی و تنوع جانوری و 
غیره همواره جذابیت های خاصی برای گردشگرانی که 
به غرب هرمزگان سفر می کنند، دارند. به نظر می رسد 
یکی از دلایل مهم توسعه گردشگری در جزیره کیش، 
قشم، شهرهایی نظیر اصفهان، تهران، یزد، شمال ایران و 
غیره وجود خطوط هوایی منظم روزانه می باشد. اگر 

گردشگران وارد یک منطقه گردند و نیاز به محل های 
اقامتی متعدد داشــته باشند، هتل ها و بومگردی های 
متعدد ایجاد می گردد. زیر ساخت برای ایجاد شرکت 
هواپیمایی کنگ ایر وجود دارد و فرودگاه بین المللی 
بندرلنگه از فرودگاه های مجهز کشور در زمینه خطوط 
هوایی می باشــد. از این فرودگاه پروازهای متعدد به 
پایتخت صورت می گرفت. با افتتاح شرکت کنگ ایر 
می توان این نوید را به گردشــگران داد که آن ها در 
کمترین زمان ممکن به مکان های گردشــگری خود 
در غرب استان هرمزگان دسترسی پیدا خواهند نمود. 
کنگ ایر می تواند با استفاده از هواپیماهایی با ظرفیت 
کمتر  پروازهای متعدد به مرکز استان هرمزگان و جزیره 
کیش داشته باشــد و دیگر گردشگرانی که از جزیره 
کیش به بندرکنگ و بندرلنگه سفر می نمایند، دغدغه 
طوفانی شدن دریا و انجام سفر زمینی از بندرچارک به 
بندرکنگ را نداشته باشند. اکنون مراکز صنعتی متعددی 
در غرب هرمــزگان در ارتباط با اقتصاد دریامحور و 
غیره در حال شکل گیری می باشد. این شرکت ها و 
تاسیسات ارتباط وثیقی با پایتخت و شهرهای بزرگ 
ایران خواهند داشت و به همین دلیل پروازهای متعدد 
می بایســت از فرودگاه بندرلنگه به شهرهای بزرگ 
ایران صورت گیرد. بنابراین کنگ ایر می تواند به عنوان 
یک شرکت حمل و نقل هوایی در این زمینه نقش ایفا 
کند. در حال حاضر گردشــگری در غرب هرمزگان 
همانند سایر مناطق کشــور در حال توسعه می باشد 
و بومگردی های زیادی برای اقامت گردشــگران در 
بندرکنگ و برخی دیگر از مناطق ایجاد شده و یا در 
حال شــکل گیری می باشند و گردشگران هر ساله با 
وسیله شخصی یا خطوط هوایی و زمینی به بندرکنگ 
ســفر می نمایند، اگر خط هوایی منظم بین شهرهای 
بزرگ ایران و شهرستان بندرلنگه وجود داشته باشد، 
تعداد گردشگران دو چندان شده و درآمد پایدار برای 
بسیاری از بنادر و شهرهای غرب هرمزگان و از جمله 
بندرکنگ ایجاد می گردد. یک شــرکت هوایی که به 
صورت منظم و برنامه ریزی شــده کار کند می تواند 
تاثیر زیادی بر اقتصاد و معیشت مردم یک منطقه در 
کوتاه مدت و درازمدت داشته باشد. کنگ ایر به عنوان 
یک شرکت هواپیمایی می تواند در آینده تحول زیادی 
را در گردشگری و به ویژه گردشگری فرهنگی جنوب 
ایران ایجاد نموده و هر ســاله گردشگران بیشتری را 
وارد کرانه ها و پسکرانه های غرب هرمزگان نماید. با 
تلاش هایی که شهرداری بندرکنگ در این زمینه آغاز 
نموده می توان به شکل گیری این شرکت هواپیمایی در 
آینده نزدیک امیدوار بود. چون پتانســیل های وجود 
یک شرکت هواپیمایی در غرب هرمزگان وجود دارد. 
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نقش حمل و نقل هوایی در توسعه گردشگری در بندركنگ



امام علی علیه السلام: همه کارهای نیک و جهاد در راه خدا در برابر امر به معروف و نهی از منکر چون قطره ای است 
      )نهج البلاغه، حکمت 374(در دریای پهناور.      

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمایندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                 09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

یکشنبه 28  شهریور 1400
12 صفر 1443
سال بیستم شماره 3700

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.ir : اینستاگرام

گروه گزارش // بر اســاس اعلام سخنگوی ستاد 
ملی مقابله با کرونا به همشهری، قرار است ابتدا 
گروه ســنی ۱۲ تا ۱۸ سال و پس از آن گروه های 

سنی پایین تر یعنی ۶ تا ۱۲ سال واکسینه  شوند.
واکسیناســیون زیر ۱۸ ســاله ها با ورود ۲ واکســن 
خارجی و صدور مجوز از ســوی سازمان غذا و دارو 
احتمالا از نیمه دوم مهر آغاز می شود. هرچند که هنوز 
دستورالعمل مشخصی برای آن تعیین نشده اما به نظر 
اولویت واکسیناسیون  می رسد پشــت کنکوری ها در 
قرار دارند و پس از آن افراد ۱۲ ســال به بالا واکسینه 
خواهند شد. براساس اعلام علیرضا رئیسی، سخنگوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا، واکسیناسیون زیر ۱۸ ساله ها 
در نخســتین مرحله با ورود ۱۰ میلیون واکسن چینی 
ســینوفارم از مهر آغاز می شــود و قرار است واکسن 
کوبایی ســوبرانا۲ هم به سبد واکسیناسیون این گروه 
ســنی اضافه شــود، تا هم ایمنی آنها بالا برود و هم 
مدارس باز شــود. به گفته او، برای واکسینه کردن ۱۳ 
میلیون دانش آمــوز، ۲۶ میلیون واکســن کوبایی و 
چینی وارد می شود؛ واکسن هایی که به گفته سیدحیدر 
محمدی، مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا 
و دارو، تاکنون مجوز مصرف برای این گروه نگرفته اند 
و پس از بررســی مدارک و تأیید سازمان وارد سبد 
واکسیناسیون کشــور می شوند. البته درصورت محقق  
شدن واکسیناسیون، بازگشایی مدارس براساس اعلام 
علیرضا کاظمی، سرپرست وزارت آموزش وپرورش با 
استاندارهای تعیین شده صورت خواهد گرفت؛ ۲.۲۵ 
مترمربع فضا برای هر دانش آموز و فاصله ۱.۵ مترمربع 
برای هر دانش آموز از طرفین. همچنین درصورتی که 
وضعیت کرونا در منطقه ای قرمز اعلام شــود براساس 
تصمیم ســتاد ملی مقابله با کرونــا تمام فعالیت های 
حضوری آموزشی آن منطقه تعطیل خواهد شد. پیش 
از این اســتاندار تهران هم اعلام کرده بود که امســال 
کلاس های درس با کمتر از ۱۰ نفر به صورت آزمایشی 

بازگشایی می شود.
  واکســن های داخلــی مجــوز تزریق برای 

کودکان ندارند
در ایران، سینوفارم تک دوز برای تزریق به گروه سنی 
نوجوان، تنها واکسنی است که براساس اعلام جمعیت 
هلال احمر قرار اســت از اوایل مهر وارد کشور شود و 
واکسیناسیون دانش آموزان را محقق کند. محمدحسن 
قوسیان مقدم، دبیرکل جمعیت هلال احمر در این باره به 
همشهری می گوید: »این واکسن تک دوز برای کودکان 
نیســت ،بلکه برای افراد زیر ۲۰ ســال درنظر گرفته 
شــده که با همان یک بار تزریق ایمنی ایجاد می کند.« 
به گفته قوســیان در دنیا ۳ واکسن )سینوفارم، فایزر و 
ســوبرانا۲( چنین کارایی دارند که یکی از آنها هم در 
ایران تولید می شود؛ پاستوکووک ایرانی -کوبایی. این 
مسئول از تزریق واکسن تک دوز سینوفارم به بیش از 
۱۰۰ میلیون دانش آموز چینی خبر می دهد و می گوید: 
»ما هم براساس توافق قبلی که با سینوفارم داشتیم و 
مذاکراتی که انجام دادیم، مستندات را به سازمان غذا 
و دارو ارائــه دادیم و پس از تأییــد و هماهنگی ها، 
امیدواریم ۱۰ میلیون دوز از این واکســن تا مهر وارد 
کشور شود.« مجوز مصرف اورژانسی واکسن کرونای 

»سوبرانا۲« برای کودکان و نوجوانان ۲ تا ۱۸ ساله هم 
اواسط شهریور در کشــور کوبا صادر شد و براساس 
اعلام انستیتو فینلای کوبا از نظر ایمنی و اثربخشی مؤثر 
بوده است. قرار است مدارک این واکسن برای سازمان 
غذا و داروی ایران ارسال و مجوز مصرف آن هم پس 

از بررسی های لازم صادر شود.
درباره صدور مجوز برای این دو واکسن سیدحیدری 
محمدی، مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا 
و دارو در پاسخ به همشهری می گوید: »این دو واکسن 
هنوز تأییدیه قطعی از سازمان دریافت نکرده اند. ما از 
آنها درخواســت مدرک کرده ایم و باید بررسی شود. 
احتمــالا تا مهر ، مجوز مصرف صادر می شــود.« او 
همچنین درباره صدور مجوز برای دیگر واکسن های 
ایرانــی ازجمله نورا و فخرا  که گفته می شــود امکان 
تزریق به گروه سنی ۱۲ تا ۲۰ سال را دارد هم توضیح 
می دهد: »تاکنون مجوزی برای واکســن های داخلی 
برای گروه سنی کودکان و نوجوانان صادر نشده است.«

  اولویت  واکسیناسیون با زیر ۱۸ ساله ها
تزریق واکســن کرونا به گروه  سنی زیر ۱۸ سال مورد 
موافقت وزارت بهداشت قرار گرفته و علیرضا رئیسی، 
سخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا هدف از تزریق 
واکســن به این گروه ســنی را اول ایمن سازی و در 
مرحله بعدی بازگشایی مدارس عنوان کرده و می گوید: 
»ایمن ســازی باید در تمام جامعــه صورت بگیرد و 
اگر 7۰ درصد جمعیت واکســینه شوند، زنجیره انتقال 
ویروس قطع می شود. این مســئله شامل گروه سنی 
پایین تر هم می شــود چراکه ما ۱۳ میلیون دانش آموز 
زیر ۱۸ ســال داریم و این عدد قابل توجهی اســت. 
واکسیناسیون این افراد با تامین ۲۶ میلیون واکسن از 
چین و کوبا به زودی آغاز می شــود.« به گفته او، با این 
حال واکسیناسیون دانش آموزان به این معنی نیست که 
مدارس مثل قبل بازگشایی می شــوند. اگر این افراد 
واکسینه شوند اما بعدا مستنداتی منتشر شود که نشان 
دهد بازگشــایی مدارس باید با پروتکل های خاص 
انجام شود، قطعا این موضوع لحاظ می شود. سخنگوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا درباره واکسیناسیون کودکان با 
واکسن های داخلی هم با اعلام اینکه کارآزمایی های 
بالینی برای واکسن های داخلی شــروع شده، درباره 
اولویت واکسیناسیون کودکان می گوید: »سال گذشته 
به دلیل شــیوع کرونا و آموزش مجازی، ما آســیب 
جــدی ای در ارتباط با آموزش کلاس دوازدهمی ها و 
به اصطلاح پشت کنکوری ها داشتیم، بر این اساس شاید 
نخستین گروهی که واکسینه شوند، این افراد باشند که 
یک ســال منتهی به کنکور را پیش رو دارند. جمعیت 
این گروه حدود 7۰۰ هزار نفر اســت و احتمالا از ۱۰ 
روز تا ۲ هفته آینده واکسیناســیون آنها آغاز خواهد 
شد.« براساس اعلام او، رایزنی  با کشورهای دیگر برای 
تامین واکسن، انجام شده تا ابتدا گروه سنی ۱۲ تا ۱۸ 
ســال و پس از آن گروه های سنی پایین تر یعنی ۶ تا 
۱۲ ساله ها واکسینه  شــوند. البته ۲واکسن سوبرانا۲و 
سینوفارم تأییدیه برای ۳ سال به بالا را دارند اما فعلا 
دانش آموزان به عنوان گروه هدف درنظر گرفته شده اند.

  کــودکان میزبانان احتمالــی کووید-۱۹ در 
آینده

با نزدیک شــدن به زمان واکسیناسیون دانش آموزان، 
حمید ســوری، رئیس کمیته کشــوری اپیدمیولوژی 
کووید-۱۹ درباره ضرورت تزریق واکسن به این گروه 
توضیح می دهــد و می گوید: »کودکان از ابتدا یکی از 
گروه هایی بودند که احتمال ابتلا به کووید-۱۹ در آنها 
وجود داشت. البته شدت و وخامت ناشی از بیماری و 
مرگ ناشــی از ابتلا در این گروه کمتر از بزرگسالان 
بــود. اما با توجه به اینکه پوشــش واکسیناســیون 
بزرگســالان در تمام دنیا افزایش یافته، ویروس برای 
حفظ بقای خود به دنبــال میزبان  دیگری خواهد بود. 
بر این اساس کودکان و نوجوانان میزبان های حساس 
در آینده خواهند بود که اگر واکسینه نشوند به مخزن 
عامل بیماری زا بدل خواهند شد.« به گفته سوری، یکی 
از فرضیات مطرح شــده درباره بیماری کووید-۱۹، 
تبدیل شــدن آن به یکی از بیماری های دوره کودکی 
است: »همه می دانند که سرخک در ابتدا یک بیماری 
برای بزرگسالان بود اما هم اکنون به عنوان بیماری دوره 
کودکی شناخته می شود و این احتمال درباره کرونا هم 
مطرح اســت. بر این اســاس ضرورت دارد که میزان 
ایمنــی در کودکان با واکسینه شــدن آنها افزایش پیدا 
کند. از سوی دیگر کودکان درصورت ابتلای خفیف و 
بدون علامت می توانند موجب ایجاد بیماری به شکل 
شــدید در گروه های سنی بزرگســال شوند. بنابراین 
کشورهای مختلف پوشــش واکسیناسیون کودکان را 
به عنوان ضرورت برنامه ریزی کرده اند و در کشور ما هم 
اقداماتی برای واردات واکسن های خارجی برای تزریق 

به کودکان آغاز شده است.«
رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی درباره اولویت بندی 
سنی تزریق واکسن به نوجوانان می گوید: »این مسئله 
به ترکیب و فراوانی جمعیت در گروه های سنی بستگی 
دارد. همان طور که با افزایش ســن در گروه های بالغ 
شانس شدت بیماری و مرگ بالاتر می رود در کودکان 
هم الگوی ســنی تأثیر دارد. اما هنوز اطلاعات دقیقی 
در این بــاره وجود ندارد که در این توزیع ســنی ابتلا 
و مرگ ومیــر به چه صورت اســت. برخی مطالعات 
در دنیا حاکی از آن اســت که کودکان با سنین کمتر، 
آسیب پذیری بیشتری نســبت به کووید-۱۹ دارند و 
برخی دیگر هم این آسیب ها را بیشتر متوجه گروه های 
ســنی بالاتر عنوان کرده اند. به طور کلی در کشور ما 
هرقدر که سن پایین تر آمده، کاهش مرگ ومیر و ابتلا 
هم وجود داشته است.« به گفته سوری؛ هم اکنون هیچ 
نتیجه گیری قطعی ای درباره اینکه چه گروه های سنی 
در اولویت واکسیناسیون باشــند، وجود ندارد: »البته 
اثربخشی واکسن درباره سنین کمتر در کودکان ممکن 
اســت عوارض جانبی خطرناک تری داشته باشد؛ به 
همین دلیل بسیاری از کشورها ریسک واکسیناسیون 
کودکان را نپذیرفته اند. حتی در برخی کشــورها تنها 
گروه های ســنی ۱۶ تا ۱۸ یا ۱۳ تا ۱۸ سال را برای 
کارآزمایی و واکسیناســیون در اولویت قرار داده اند و 

به تدریج سن واکسیناسیون را کاهش می دهند.«
  انجام واکسیناســیون کــودکان با اولویت 

مبتلایان به دیابت
رئیس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کووید-۱۹، درباره 
واکسیناسیون کودکان و نوجوانان در کشور هم می گوید: 

»همان طور که درباره بزرگسالان گروه های سنی بالاتر 
و دارای بیماری زمینه ای در اولویت واکسیناسیون قرار 
داشتند درباره کودکان هم مبتلایان به دیابت نوع یک یا 
دیگر بیماری هایی که منجر به سرکوب سیستم ایمنی در 
بدن آنها می شود باید هرچه سریع تر شناسایی و واکسینه 
شوند. از سوی دیگر با توجه به اینکه مدارس و مهدهای 
کودک از شروع پاندمی کرونا در کشور تعطیل بوده اند و 
این گروه سنی بیشتر در منزل حضور داشته اند، هم اکنون 
تصویر واضحی از وضعیت بیماری و مواجهه کودکان 
در شــرایط بیماری با ورود بــه محیط های اجتماعی 
و شــرایط عادی نداریم. به همین دلیل در بازگشایی 
مدارس باید به این نکته توجه شود که اگر کودکان در 
شرایط عادی زندگی قرار بگیرند آیا طغیان های اپیدمی 
در این گروه ســنی رقم نخواهد خورد؟ همچنین اگر 
سویه های جدید وارد کشور شود آیا تأثیر خاصی بر 
کودکان و نوجوانان نخواهد گذاشت؟« براساس اعلام 
ســوری، اطلاعات خوبی درباره ابتلا به کرونا در این 
گروه ســنی وجود ندارد اما مشخص است که هرقدر 
گروه سنی بالغ در برابر ویروس مقاوم تر شوند، ویروس 
به سراغ میزبان های جدید با گروه سنی کمتر می رود. بر 
این اساس با رویکرد آینده نگر می توان این احتمال را 
داد که شانس ابتلا و عوارض ناشی از کووید-۱۹ در 
کودکان بسیار بیشتر خواهد بود. این هشداری است که 

باید تیم های بهداشتی کشورمان به آن توجه کنند. 
 افزایش ابتلا به »کرونای ادامه دار« در کودکان

ماجرای افزایش ابتلای کودکان به کرونا آن هم به  سویه 
جدید دلتا، موضوعی است که از سوی مهدی ویسی، 
مسئول اجرایی ســتاد بحران کرونا در شمال و مرکز 
لندن هم مطرح می شــود. او درباره ضرورت تزریق 
واکسن به کودکان با وجود برخورداری از سیستم ایمنی 
قوی تر نســبت به گروه های سنی بالاتر می گوید: »در 
ابتدا برخی کشــورها ازجمله آلمان تزریق واکسن به 
نوجوانان دارای بیمــاری زمینه ای را توصیه کرده بود 
اما در نهایت این دستورالعمل تغییر کرده و شامل همه 
افراد این گروه سنی شده است. این را باید مدنظر قرار 
دارد که کووید-۱۹ تاکنون مرگ ومیر بالایی در کودکان 
نداشته است اما در نوع دلتا  نشان داد کودکان هم خیلی 
مصون نیستند و آمار بیمارستانی شدن آنها با این سویه 
به شدت افزایشــی بوده است.«  به گفته این متخصص، 
با وجود ابتلای کودکان به کوویــد-۱۹،  بیماری در 
جامعه چرخش آزاد دارد و افراد بالغ و مسن را درگیر 
این ویروس خواهد کرد. از ســوی دیگر اگر کشورها 
می خواهند چرخه پاندمی قطع شود، باید این گروه سنی 
هم واکسینه شوند؛ »آمار بیماری LOng COVID  یا 
»کرونای ادامه دار« در کودکان در دنیا افزایش یافته و 
طبق آمارهای اعلام شــده از کشورهای مختلف، 7 تا 
۱۲ درصد نوجوانان را درگیر کرده اســت؛ اتفاقی که 
منجر به بروز مشــکلات حاد در این گروه سنی شده 
و علاوه بر دوری از آموزش و آســیب های سلامت 
روان به کــودکان، هزینه های درمانی قابل توجهی هم 
برای سیستم بهداشت و درمان یک کشور دارد.« به گفته 
ویســی، کودکان، حدود ۲ سال است که از حضور در 
مراکز آموزشــی محروم هستند و واکسیناسیون مجوز 

برگشت آنها به مدرسه خواهد بود./ همشهری 

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان  در بازدید از بلوار و 
شاهراه ارتباطی شــرق بندرعباس گفت: این بلوار به 
منظور ایجاد دسترسی آسان به سواحل مکران در حال 

احداث است. 
فریدون همتی درحاشیه بازدید از این طرح ملی افزود: این 
بلوار ساحلی در مرحله نخست به طول ۲۴ کیلومتر شامل 
لاین های کندرو، لاین های تنــدرو، لاین پیاده رو، لاین 

دوچرخه سواری و نورپردازی منحصر به فرد است.
وی بیان داشــت: از دیگر مزیت های این محور ارتباطی، 
دسترسی به شهرک گردشــگری ۹۰هکتاری در محدوده 
دانشــگاه هرمزگان اســت که در رایزنی با وزیر کشور و 
راه و شهرسازی در دولت ســیزدهم، گام مهم بعدی برای 

اجرایی شدن این طرح برداشته شده است.استاندار هرمزگان 
اظهارداشت: این شهرک گردشگری در شرق بندرعباس با 
استفاده از معماری بومی و بهره گیری از متود روز به عنوان 
یک ایده خلاقانه قرار است که می تواند جمعیتی نزدیک به 

7۰۰ هزار نفر را در خود جای دهد.
اســتاندار هرمزگان با همراهی منصور آرامی نماینده مردم 
حوزه مرکزی هرمزگان در مجلس شــورای اسلامی، رضا 
مدرس معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری هرمزگان، 
فرمانــدار بندرعباس و جمعی از مدیران اســتانی از بلوار 
ساحلی شرق بندرعباس بازدید کرد. »بلوار ساحلی شرق 
بندرعباس به  طول ۲۵ کیلومتر و عرض ۱۱۰ متر به  منظور 
دسترسی به ســواحل بکر این منطقه، توسعه گردشگری، 

استفاده مناسب از دریا و تامین امنیت منطقه شرق بندرعباس 
درحال احداث است. قطعه نخست بزرگراه شرقی ساحلی 
بندرعباس به سمت بندر تیاب میناب به طول افزون بر ۸۰ 
کیلومتر بوده که مرحله نخست آن به طول ۲۸ کیلومتر توسط 

شهرداری بندرعباس احداث شده است.
بــه گزارش ایرنــا ؛ طبق اظهارات معاون ســابق عمرانی 
شــهرداری بندرعباس در سال ۹7 ســه پیمانکار همزمان 
مشغول فعالیت بودند تا قطعه نخست بزرگراه بندرعباس به 
بندرتیاب را به سرانجام برسانند که افزون بر یکهزار و ۵۰۰ 
میلیارد ریال قــرارداد برای انجام این مرحله با پیمانکاران 
منعقد شــد و قطعه های بعدی بزرگراه توسط اداره کل راه و 

شهرسازی هرمزگان در دست مطالعه است.«

جزئیات واکسیناسیون دانش آموزان

  گروه خبر // رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی با اشاره به دلایل افزایش 
احتمالی قیمت گوشت گوسفندی در نیمه دوم امسال گفت: میزان تولد 
بره  در اوایل سال بیشتر است. همچنین امسال ذبح دام ها به دلیل کمبود 

نهاده بیش از حد انجام شــد و بیشتر آنها در وزن و سن کم ذبح 
شدند تا از گرسنگی تلف نشوند. همچنین به دلیل 

سرد شــدن هوا در نیمه دوم سال قیمت 
گوشت افزایش می یابد.

علــی اصغــر ملکــی در خصوص 
گوسفندی  گوشت  قیمت  وضعیت 

افزود: قیمت گوشــت بره نر و 
ماده گوســفندی با هم تفاوت 
دارند، در حــال حاضر قیمت 
گوشت بره ماده هر کیلو ۱۱۰ 
تا ۱۱۵ هزار تومان اســت که 

دارای وزن کمی اســت و حدود 
۱۰ تا ۱۲ کیلو گوشت دارد.

وی ادامه داد: قیمت گوشت گوسفندی 
با وزن ایده آل یعنی بالاتر  از ۱۸ کیلو که 

دامدار زمان طولانی تری را صرف نگهداری و 
تامین هزینه تغذیه دام داشته است با قیمت ۱۲۰ تا ۱۲۵ 

هزار تومان توسط مغازه دار خریداری و با ۱۰ درصد سود به مشتری عرضه 
می کند. ملکی درباره بازار عرضه گوشــت گوسفندی اظهار کرد: این روزها 
عرضه برای خرید گوشــت گوسفندی بیشتر از تقاضا است و کمبود گوشت 
گوسفندی در بازار احساس نمی شود چون عرضه این کالا شرایط خوبی دارد 
و به ســهولت در دسترس متقاضیان است. رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی 
بیان کرد: بازار فروش گوشت گوسفندی، آهنگ آرامی دارد چون وقتی ماه 
به نیمه آخر می رســد قدرت خرید مردم کاهــش می یابد و بازار رکود پیدا 
می کند اما در دهه اول هر ماه به خصوص روزهای اول تا ششم قدرت خرید 
مردم بیشــتر از دیگر روزها است. وی از کاهش احتمالی عرضه و افزایش 
قیمت گوشت گوسفندی در نیمه دوم سال جاری خبر داد و گفت: این احتمال 
پیش بینی شده و امکان افزایش قیمت گوشت گوسفندی وجود دارد. البته با 

متذکر شــدن این موضوع طی جلسه ای که با مسئولان اداره جهاد کشاورزی 
استان تهران هفته گذشته برگزار شد ذخیره مقداری گوشت برای این احتمال 
در دســتور کار قرار گرفت. ملکی با اشاره به دلایل افزایش احتمالی قیمت 
گوشت گوسفندی در نیمه دوم امسال بیان کرد: سال وقتی به نیمه 
می رسد داشته ها به مراتب مصرف شده چون به طور 
طبیعی میزان تولد بره ها در اوایل سال بیشتر 
است. همچنین امسال ذبح دام ها به دلیل 
کمبود نهاده بیش از حد انجام شد 
و بیشــتر آنها در وزن و سن کم 
ذبح شدند تا از گرسنگی تلف 
نشــوند. یکی دیگر از دلایل 
به دلیل  این است که معمولا 
سرد شــدن هوا در نیمه دوم 
سال قیمت گوشت گوسفندی 
رئیس  می کند.  پیــدا  افزایش 
اتحادیه گوشت گوسفندی گفت: 
اعلام شده که نهاده دامی به وفور و 
با فوریت از بنادر در حال تخلیه و انجام 
است که در دســترس دامداران قرار بگیرد و 
مشــکلی برای فراهم کردن تغذیه دام ها نداشته باشند. 
وی ادامه داد: امسال با توجه به کمبود بارش ها و خشکسالی از ابتدای سال، 
مراتع خوبی برای دام ها فراهم نبود که تغذیه شوند و غذای دام ها فقط موکول 
به اســتفاده از نهاده های دستی شد که همین موضوع باعث به چالش کشیده 
شدن این وضعیت شده است. ملکی افزود: سال های گذشته مقدار زیادی دام 
به کشورهای مختلف صادر می شد ولی امسال صادرات انجام نشد که تأمین 
کننده داشته باشیم.وی درباره تاثیر تورم در افزایش قیمت گوشت گوسفندی 
گفت: قیمت گوشت گوســفندی با توجه به نسبت کالاهای مختلف افزایش 
خاصی نداشته اســت و قیمت آن در مقایسه با سال گذشته تفاوت چندانی 
ندارد ولی می پذیریم که هزینه های خانوار بالا رفته است و افزایش قیمت ها 
در بالا رفتن هزینه های مردم تاثیرگذار است و توقع دارند گوشت گوسفندی 

با قیمت کمتری در بازار عرضه شود.

قیمت گوشت گوسفندی در نیمه دوم سال افزایش می یابد؟

گروه خبر// در جلســه تامین و توزیع 
سوخت استان در مورد تقویت سوخت 
رسانی به نقاط دور افتاده و صعب العبور 

تصمیم گیری شد.
به گــزارش خبرنگار روزنامــه دریا، در 
این جلســه مرتضی عابدینی سرپرســت 
منطقه هرمزگان با اشاره به در پیش بودن 
تغییرات آب و هوایی طی ماه های آینده از 
مسئولین واحدهای عملیاتی خواست با در 
نظر گرفتن ظرفیت های ایجاد شده و میزان 
مصرف سوخت بخش های مختلف استان، 
نسبت به پیش بینی ارسال بموقع سوخت از 

هم اکنون برنامه ریزی لازم را انجام دهند.
مرتضی عابدینی افزود: در تامین سوخت 
اســتان هیچ دغدغه ای نداریــم چرا که 
همکاران این شرکت در کنار توزیع سوخت 
اســتان که به خوبی انجام می شود؛ وظیفه 
خطیر تامین سوخت جزایرخلیج فارس از 
طریق اسکله های نفتی و تامین ۶۳درصد 
سوخت کشــور را از طریق خطوط انتقال 

فرآورده  برعهده دارند.
در این جلســه واحدهای مختلف از جمله 
بازرگانی، تامین و توزیع، سامانه هوشمند ، 
روسای نواحی و انبارهای نفت از وضعیت 

سوخت رسانی گزارشی ارائه دادند.
سرپرســت  عابدینی  مرتضی  پایــان  در 
منطقــه هرمزگان باتشــکر از اهتمام مقام 
محترم قضایی به مبارزه باقاچاق سوخت 
و تشکیل کارگروه تخصصی در این زمینه 
گفت: دادســتان محترم با اشــراف کامل 
بــه موضــوع و دقت در علــل و عوامل 
بصورت ریشه ای به این موضوع پرداخته 
اند و اکنــون با اقدامــات و پیگیری های 
مسئولین استان امید می رود بزودی طرح 
 های موثــری در این زمینــه عملیاتی و

 اجرایی شود.

سوخت رسانی پایدار در هرمزگان

استاندار هرمزگان:

بلوار شرق بندرعباس برای دسترسی به سواحل مکران درحال احداث است


